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bj23/6h APR 24 1954

. Pred H. Stelniogor, Direstow

Barean of Fonlly Searvices

Dopartaent of Hﬁ&lﬁﬁ; Blusstion
and Velfare

vashingten, D. C.

Dene M, 3&1:&3{;&@:

It would be very helpful to the work of the President’s
Cemmission 1 you vould pend ws auy caberiald or files ciumworning
lce Barvey Gevnld which you soy tuve in your posgscsalumn oy wnder

e would 1ike to heve the sdglonls in cur poruanent file.
mmgamamm%m, of couprse, nske eoples and retwen
the eriginals o v

ammmmwmammmw@»wﬁmz
that you hovo caused & thorguesh semgmh o be msde ¢of your f1ies and
m&wamwﬁmsﬂichymé@fmumﬂt&ammw -
sonperning Covald vhich you hove besn able o lecato.

Thonk you for your cooperaticn dn this matm.

Sincaoraly,

SIGNED

&+ Lep Bankin
Gonersl Counseld

cc: Mr. Renkin
Mr, Willens
Mr. Mosk
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JLR:RMM:ej
kf2t1/6h

Mr. Horeld J. Btafford, m@m?‘ﬂm;
Dopartment of Health, Dwestlon and Velfare
Baoe S04

113k Sezmgeroe Shrent B
Bﬂl&ﬂﬁ, @%&E&

Szar Mr. Eﬁ&ﬁﬁ'@y&:

ﬁm@ i)
Law &W@w i}éamw vhich you my h&w in your ywsassaam pon umm*
Feur cantred.

e venld 34%s to heve the ovigianls ip our gammt £1le,
If that is pob possible we m&; of courde, nake ¢oples and rstwm
th% 6 Lig # ,.“T %ﬁ FoUe

Hould yos gwawe inlicato in 8 vovoring lotier o AfFidevit
Bhat you kove coused & thorough sesevh to be mefs of yaur £iles ond
hat the moulspialds videh you forwend sre £1) of the woterields
cononraing Gsvald whieh, g,%u ﬁw@ hem stde t0 Jozube.

Thenh you for woue »W&‘&iﬁm in this meltter.
Binserely,

de Ii2e ﬂﬁﬁk&ﬂ
Gonered Counsel

ce‘:r Mr. Ranki
Mr. Willes
Mr. Mosk

HW 12640 DocId:59167862 Page 5
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ce: Mr. Rankin

JLR:RMM:eJ
hfer/64

Homawobls Jehin Go Towew T
todtod States Banme
tashdngton, B C.

Deup Bonndor Toweds

It would bo veey Relipfnl to the veek of the Presidens's
semhosden iF you would sepd we eny correspondegece, materdels;
or files copivening Lec fovvey Ouwsid which you wny heve &n your
petpeasion oF undor yaw omitrol.

te wadld dike o hove tho arigi:
17 thot 48 nob wsinle& W ER

tho oigtonds b6 Fou

Uoadd yoa pleses indisabe in o covering lebter or aflidavit
chat you Wwe cougsd o thorough ecavch $o o webe of yoar ¥iics ond
that the meterinls vhleh you fopsard wre ail of the maberials
congarping OGowsld which M Da%E boen able to Jonto.

: de in our pormansnt file.
a3 af aourss, nske cuples s0é roturn

Thoitk you for your cooporatie in this sobter,.
stnzerols,

Gonspnl Comnsal
Mr. Willens

Mr. Mosk

Mr. Liebeler

DocId: 59167862 Page 6




Ap¥il 30, 196k

0 & J. Lec Renkin
N FROM 1 Richaxd Mesk
RE. : Senator Tower

: At the yequest of Mr. Idebéler, I called Mtox’ Tower's
office to 8ee if we esuld obtain the corregpondence betwoen Lee Haivey
-Osmld an Benntor Tovar: Prasumably, I epoke with en administrative
aggistont vio sald he would be happy to send the material.  Ho also
mentionsd that be had encouraged the Sénator to make “a etatement”.

As adviced by Mr. fdcbeler; I stated we would send & letter requesting

. the mterinl. That is the sum total of my eonveraatiau.

HW 12640 DocId:59167862 Page 7
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T:  5/6/64 MAY 12 1364

Hwworeble John Q. Tover
ndted Stetbes Bexunta
Yioshi ﬁﬁ%ﬁ&’ Qbﬂﬁp

gn aprid 27, 156%, o momber of the Comddesicn Brefs
agntacted yauw office by Seleghome. This letter is in Teapomec
$0 o suggestise by en% of your aEpintants.

It wpuid be vory kelplul to the sovk of the Prosldont's
Sormdesica 88 you woulsd seid gn ony corposponiecnse, malerials, o
filen voncerting loo Herwey Govwadd whish yoa ey have in your
pospession or andler youw conbEod.

Yo wéndd 3iBe 0 hove the owiginels iﬁ@?wwen% filc.
If that is not poosible ve would, of cGurse; Dol mpﬁw spd retura
the ovlglinals o yedo

doudd you plesse indicote in & covering Aettor v eﬁ'ﬂé&%ﬁ.
that o hsve coused o thowoush seawveh 00 de wmode of your files «ms..
that the motorisle wideb you fopeerd are o3l of the zotorivls
soncerning Oswald vhich you huve beon able ¢o loeats.

Ehenk you for your cooparovisn in this mtiwr,
Gincarsdy,
STGNER.

J. Lee Ramhin

cc: Mr. Rankin . Gameral Counssl
Mr, Willens
Mr. Liebeler

e Mr. Mosk

o

HW 12640 DocId:59167862 Page 8




Typed: 6/22/6k

HW 12640

JLR:RiMM:ej JUN 22 1964

W mm Fe éimm:z
Bpeudal Ager® in Chaege
Baitah Biuten Heuret &g;wi
o Brazos Bivesk

fusving Toxsg

DPear iv. Vlogmens

I trsnmdy So Jm borewlth on unclsned aifidovis of
& 30 By Juo Levs; FROvh kb %i&:@, Cnalkot Defenge Bguealrsr
Z&zﬁsﬁm &3y Fogse Bans, s¥loh 18 bosed upes yoab pepori of
February 27 and £8, and & loter welophons cunversstion with
. Kloherd M. Oesk of She Crssdooion gtaff.

Y yos plesse be good mmﬁ o srvehge o hove &
aeplbay of your stalf toke the u.sfx’mww > adrvnn lavd 0 Be
gigaed msﬁ weariset.

Inseaick 2 the Quoolosion boped Us ¢iof up 1o loviatis
getdan i tho weby oesy future, we wiil sgmvecisbe sy w&&%m
whisl vou con afford this sty se thad fe .&i’t“ Bave the vetam b

the wdacuted &f83iGavit ag svon o8 poastile,

Thy Gueission grestly prorecidtes your couperetiap in

thls matiay.
Macorsiy,
S1GNED
Mr, Ra_mkin .
Mr. Willens / Fo. Lzo Rohin
Mr. Mosk V/ Geaarsl Souupel
fonlesure

wit Insyeeber e Helluy
irdted Stotes Secrsh Bepvise
Warkiogton, D 0.

DocId: 59167862 Page 9




Typed: 6/22/64

JLR:RMM: e} JUN 22 1964

Hr. Biuard ¥+ Boaxrdmun
United Stobes Abvorney
Migdle Districts of Florids
Ue Be Poat OFfdlcc Bullding
Lospa, Flopids

Doy Mr. Douwrdsen:

I tronemit oo you heresith the wsigeed affidavite of
Hr. ond Mra. Gearge Be Ghaesh, Ji., 2487 Sunses Drive, Taupa §,
Flowida, '

Wik you plecgc be good caough to arvange 50 hevs
Hr. snd Hre. Charck sign these sffidavits and have then notarised.

Ingsmuch os the Commidssion hopes o wind wp its iovestie
geoion acon, we will appreniate sny expedition whish you can afford
this maetbor 80 that T msy heve the return of the eseouted docvunmcnbs
o8 a0 as possible. '

Ihe Complesion greatly apprecistes your codpsration in
thig msiiter.

gin@ﬁrﬁi?;

SIGNED

J+ I#e Rangin
Genaral Counsel

Encivsure

ce:r  Mr..Rankin
Mr. Willens ..

Mr. Mosk /

HW 12640 DocId:59167862 Page 10
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JUL 1 0 1964

:'-'%"?"ﬂ@ﬂw?‘ {‘%@Vse'mz. Surden A, Bilake, B. &, 4. F
S Hationul &esurity Agengy
g G. Feade, Bavyiand

DEay &@wml Blshe:
. In regerg to Ze, Tordelints sequest, the Habismal
&-eurity Ageney iz m;*éi&wima v Beep for iis file the fsilsving

oho m.gxr aphic copiesr of ftems which hove been uwzed by ti’»&
Comalesion 1D ¥z ifmvestiszmtism:

(1) Commiselon Dehibit 31

(2} . Commleslon Babibis 15

{3) Gommission Exbibit 10%

%) Commistish Bhibiv 10

{5) | Tymewritien vorsion of Coppissicn Bxhidis 2
T. dtems BeE, Sk »

\il < I. itema 137, 12

; %zsm; geu Ter the sooperatisn and psnlsience ysu
i}ﬁ@ a ”ﬁi’i@%f@ﬁ 9 hm‘&ﬁ%.ﬁ.uyi if‘*

Hineeraly,
- GNED

T s hu 0 . &
F. Ife Rankisn

Conersl Sounuel
cc: Mr. Rankin
Mr. Willens
fr. Mosk

DocId: 59167862 Page 11
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JUL 14 1964

Micy Satherisy [l
812 Semh da Shooet
Bdlcott, v Yool

Degy Hios Mallery:
Bylesed 35 an afldovit wapaied &8 & gesnld of o

Yelovhons ﬁmm@ o yous on :}‘1&;’ 30, 1965, b V. Rocherd 1L
&%@Q@ & mendor of e Compigaion ﬁﬁﬁfg v » - 7

el you be good onngh %o ..,ze;ga h&% W@A& e&& mizw*z
the eriodmd ofNidavit a8 coon 82 sond §

Wf S

.ﬁﬁ@ﬁgﬂﬁﬁﬁdﬁ*

i/ s1k

DocId: 59167862 Page 12
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JUL 14 1364

Hrs Ceorge 2. G'Brien
United States inwaknl
50 United Stotes Post OFfiss
3A2 Horth Spriug Strasd
Les fngeles, Selifornia
Dear Mp. ('Hriens
The spoloned offidusvite Lo be signsd by Hrs. Menlos Kromer
60 Migs Miiva Hsmon, Doth of vhun resids of Jada ¥ey, Bumny Acres P
Zolveng, C=lifernla, sre s result of telsphaue intevviews by
Mr. Richord M. Mosk, o mzmber of sthe Dowmission siaff.

alao enclogsed ave two oxkibits lebelled ss Keemer fxhibit 1
and Rewaer Bhibit 2. :

Hould you be good encugh o arvange Yo bBave these lediss
identify the exhiblve ond aign und have notsrized the aPPidsvita.

Iosemuch as the Conmiosion hopes to wind ap thoe investigotion
in the very near fuburs, ve vill sppreciste eny expedition which you
con efford this astter oo thot I may bave che reburn of the exosuted
pffidavits and the «Ribits uo soon o8 possidle.

. Ihe Conmisedon greatly sppresiates your spoperation in thie
mabter.

Blaserely youzs,
STGNED

Encleosures (4)

DocId: 59167862 Page 13
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JUL 17 1964

Be. J. Bigae Hoover, Directar
Fedoaral Buceau »f Investizatisn
Departnent s Jastlies
Uashingten, D. &, 25535

Panr . Boavar

A menbor of the Comnission stalf, We. Righard H. Sk,
spoke with Hr. GpiVrith of the Buwresu gbout the possibiliity of
the Bureau Duraishing the Copmiszion ¥ith g lotter v the effect
el Gecuments have beon easpined fur possidle seyptogrephile wue,
zuch as pioredots. The repsrt of SA Gemberling dsted Jabwary 7,
1368, page W8, ond his repert of Pebruary 11, pazes %% ang 53,
list ihe specific {temp thot hsve unferpsone extensive ezaminatisn
in the laborptesry. Hovever, Wy, Griffith peinted cub thst every
ivem is generglly examined for ¢ryntogrephic material in order
e deteraine 17 further aualiyzis 1o necesssry. The Copmizsien
wenld appreviate & letier from the Bureaw stating the sxtent
$» which 1t has exanined documsnds B comnection ®ilh the
gosgseinglisn for evidence of eryplographic tumplicstions.

Your cuntinged ecuperation in the work of the Cosmiesion
is greatdy sspreciated.

Eincoreiy,

SIGNED

J. Lee Rankin
General Counsel

¢e:  Mr. Rankin
Mr. Willens -

Mr. Slawson
Mr. Mosk

DocId: 539167862 Page 14
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7/16/64
/ JUL 17 1964

JIR:RMM:ej

fivs Louis Yednsbock
Genarsl Manegss

The Wurkew

23 vwest R0th Strest
fzw fork 41, How Yok

Deay Me. YelastocBs

The Copalssleon bios conloeted o wisber of Buuepapeis NE
pariedicels o deternine iFf Lec Hepvey 98veld subsoribed to any
of thsa, ang i€ he &6, ¢ goe how long his cubsoription was and
hov wush wonsy be padd.

Hould you be kiol oodugh fo heave your recerds cheaked o
gee 1t Leo Bervey Oowmld ab sny tize cubseribesd to The Workusp.
If ha 444, soudd you send us the resords o soples thersof. If this
is znot possible, wi wowld approsiote your gesding the Commfigelon sny
inforastion bearing upmm the dates of Usvald®s subsoriptiovn ond the
exsst saoand of money bo opont Fov Sush g aubeeription. Algs, would
you send us & lipb of the voricus retes fox subseriptions o The
Yorker during 1542 and 1903.

Inassash sy the Soulesisn hopes o wind up the inventigation
in the very nesr fubtare, we will eppreciate ety owps@itien wbleh yua
can afford this mebiay.

The Comainsich grsatly supreciatas your coupsration.

Bincerely youes,
SIGNED

Genaral Coupg=l

Mr. Rankin
Mr. Willeﬁ;/
Mr. Mosk

DocId:59167862 Page 15
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JUL 17 1964
JLR:RMM: ej

Hr. Burefoot Sandeys

United Ztaten Altborney

Pupt 9fflee Dopsrbuent Building
Bryss & Ipvsy Dtrsets

Ballsn, Tumus

Depg Hr. Ssndirss

The savdoped o "‘maviw are o e signed by J. Philip Lan,
wvhio is eomloyed by the E. Lo (roun Compeny, 1683 Muin Birect, IDnlles,
anfh Albert U. Yeorgas, Jr., 1922 hzs:;z:mw Zetve, Dullas, vho is
arployed by m*w‘g Sporting Quedg, 141 Vest J&f"fa.mi; vornd, Bellow.

dowdd you be good enmgh $0 o that these @ﬁﬁ%ﬁs‘m sizn the
affidavics o beve then notapised.

Tasgmach 65 the Comuission hopes €9 vind wp the iovestigntion

in the very sear fuBure, ve vill apprsclcte ey expedition whizh you
can afford thig matber g0 that I may have ths veturn of the exwrubad
Ceffidavits o6 soun 68 pesuldle.

Yoy combipasd cogperstion in $iw sork of che Duwkilouion is
graatly sopresiatsd, :

SLONED

Jo Lo Bonkin
tenoral Counseld

Baslosurvs (&)

c¢c:  Mr.- Rankin

Mr,- Wille:mi/
Mr..Mosk

HW 12640 DocId:59167862 Page 16
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JLR:RMM: e j o .
h/23/6k | APR 2 4 1954

sl

¥r. Charies Steriberg

Program Director
Internstional Rescue Comulitee
460 Pork Avaonue, South

New York, New York

Dear Mr. Sternberg:

It would be very helnful to the work of the Frecident's
Cormiczicn if you would scnd us ery naterlals or files concerning
Lee Harvey Oswald which you nmoy haove in youwr possession or under
your control.

We would lile %o have the originols in our persmnent f£ile.
If that ic not posoible we wvould, of course, make coples end return

" the originels o you.

Would you plezee inddcate in & covering letier or affidaviv
that yow beve coused a thorough sccrceh tg be mnde of your files and
tho the noteriale which you o forvard &850l of the msterinls
ccenceraing Oswald vhicha you have becn able ©o locabe.

Thonk you for your cooperaticn in this natter.

Sincevoly,
SIGNED

Je Lee Renlda
Gencyak Counsal
cc: Mr. Rankin

Mr. Willens
Mr, Mosgk

DocId: 59167862 Page 17
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Stelpingoy, I 1'2;‘«;‘&
Fauaddy Services

*r

sperbaont of Health, ISucadish
aud Hellavy
Varndnzton, D T

e e
Steteingaes

b2l &
Dop e

APR 24 1964

it umdﬁ D overy helpiul o the work of i Pﬁ&s.«,waﬁ”s
Uornliazlion "a’ o3 WO sund g9 sny .wwz’%:.lv o i‘E.L: eivrerning
ek \‘ » ‘ pt . gy Ty T ;
Lo Dowvsy Gowald vhich yiw ==y hove in your picseasion 4;‘ z&..,ésn'

o iuﬂv?ﬂln

‘.'*532331% we wenld, of ¢
<ri

Woudd you plessa
$Iet you bove coused © Lhoreush Faire

€A oy
—~

134 ke 4o ‘"’“7’** s grdndns
t:“\z:i Ou' -m

25 A% Uy pawmansat $file.
condss aud raturs

o covering lotter o offidovis.
%3 Be madz of your files and

that the molerisis wfleh yor & qu“‘?.‘z;c’ﬁ &Len3 of '::353 emterials

Tneeeming Geuwadd whlch yoo hnve

Thonk you Tov yoor cw&w%ﬁw

HW 12640 DuﬁidiﬁglﬁTBﬁﬂ Page 185 ¢
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hf23/6h

P?-PO J"a‘l':':::: :3- ﬂ"""”""‘"‘f

Segionnl Lleoeluw

Lenayoisend = WAttt Sdagrevlon
P By Sk & Hoadth, Doasewicn

exd Wolfow -

Rogw 1209

L2 Zrcadvny

How Yord Clvy, How York  IG0h

Dotie Mre O'WConnnws

% wonldt be i.'*"”' rodwiud o

dasicn 32 yor wowld i’;f.;:..r’. DR

“Tam et of &
Wi WE. Q)L 3%

Iels g Ellea 4.»’,:@:’“33““2*@

pPR 24 1864

Foendds

oA

- ™, .= i, oo o e v 3
L::: z* afets um whidek you uly ;’:..‘.u Lam o puieataicn o unacyd

We wo 1 Lo osma ma o

I¥ thot i pot pwasible wo weadd, o
thy wrigianls m e

an % 2 . N & & . s Y,
Woald o plesse “:23... : i‘ﬁ & povesing ,‘M;a %
; ol

2% you hove caused o Prp—

thot the moberinls ubleh J»Jw& € c‘*‘ oty
ecncarning Coeadd whdeh you ave b

Sl %xz Fopr Four eguits

cc: Mre. Rankin
M, Willens
&, losk

A

HW¥ 12640 DocId:5>2167862 Page 19
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4 /23/64 : APR 24 1964

. Chayien Storgharry

Fropyrn Plroitoy

International Resows Cxmitben
L6O Pork Avinue, Sooth

Bow Yopk, How fﬁ‘wﬂx

Bear ¥y. Btepabowg:

1% wndd b very helpful €0 the work of the Presidemt
Somioaion 47 you vorld senfdl us any saterials o f3dse emm

Los Borvey Ceesdd vhich 70U nuy Rave b your possassicn o undsy
youy contsvie.

e veuld iiho to hove We ordiginals in cur porcasent Sile.
IP thot do met possilde wo would, of ecures, sake copies apd roburn
the wpiginnde o yoi.

foudd you plesse ndisate in & covering Jetsey ov affidevit
tm%ymmamwewmmwmmwwwmm
thnt the ruborlals vhich you do forwerd is eld of the soeteridls
cogcerning OSvald whied you heave been abie to lcoata.

Saak yen fov your corporaticn fn this watter. N
ﬁiﬁ@ﬁgﬁ%y} -
STGNED
J. Lon faskds

cc: Mr. Rankin
Mr. Willens

Mr. Mosk / )

HW 12640 DocId:59167862 Page 20
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JLR:RMM: e
I*/23/&

APR 24 ©H4

SENIRTS DR sl

Y, Jonsph B. ¢'Ccanny

Beglonal Cirecter ‘

Popmitaent of Bealth, Dduceiion
end Yelfore

ke Brootay N

B Sork City, How York 100k

Detsw Eﬁu S rComnidy

I% wewld e very helpful to the work of the Mﬁa@xﬁ:’s
donicn € you would suwl uo ayy oabevisls @ filce conseraling

'we e%y Cowald vhich you my hove i your possession oy under

125y o em"m

: ma@&am%mmeﬁmmwmw
IF thob 4o a&% poosible ve would, of course,; maks m@i@ o Fetura

ths sriginaie So you.

Wewrld you plesse indlcats 16 o covering Jetter o9 offidavis
that you bove couged © thorough ccawch oo be nade of your fllos and

thet the soberields whish you & forvard 4s all of the waberisls

concerning Cowald which you hove Boen sble o locate.

fhank you far yoar codperatics in tiis matter.
Sineerely,

‘SIGNED

J. Iee Repkls
Cenoral Counsel

ce: Mr. Rankin
Mr. Willens
Mr. 'Mosk_

DocId:59167862 Page 21
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Typed: 6/8/64
JLR:RMM: )

firae Bilde L. 3mith
3265 86, Sharles
lpewtuent 313

How (rlecans, Isudoicns

Bear Mrs. Sdth:

JUN 11 984

Enelosed plemse find an affidavit drafied en the
benla of your teleophons cruversstion with Mp. Richord Mesk of

the Comndasiont's siofi.

Hould you pleage execubs ths origiasl, have 3% wodarized;
end retwrn % and ths cnclosed coples o7 cxhilbito a8 Soun a8 possibio.
In se dolog, would you ask fthe noizry pdblis fo 133 in, on the first
prge, the noes of the county in which <he offidevis 46 executed.

¥our cogperation fn thio metter is greatly spgroriated.

Fncionaibe

» e¢:  Mr. Rankin

Mr. Willens
Mr. Mosk/

Files

DocId: 59167862 Page 22
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General Counsel




Typed: 6&/8/64
JLR:RBMMsed

Hrpe Hildo L. Saitd
Buw (wicens, Lovisiang

Pear Hrs. Sudehs
Enplonssd plosts Sind sp affidsvit dyafisd op the

basis oF your tsloghbops comversstien with lv. Bloimed Hosk of
the Comndssionts gtoff,

Weald you plenss okesubs the oxigived, bave 3% wtwﬁmﬁ,
s yebwn 40 apd thoe encloned coplen of cshibdts o8 soon 68 posoibla.
In so dulpg, wouid you ek the votery publls %o €431 in, &m the SIrst
page, the asne of the osasty in vidch the offitevit 48 oxeouled.

Toar cosperstion &n this wenler &9 grootdy approsiated.
5&&’3@3’&333

Soneval Tuenseld

- e Mr. Rankin
e Willens
¥Mr. Mosk
Pllen

HW 12640 DocId:59167862 Page 23
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AFFIDAVIT

— emm ama . wee cem ewm ame o=

)
PRESIDENT'S COMMISSION g
ON THE ASSASSINATION OF g
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY ;
STATE OF LOUISIANA ) .
COUNTY OF ) 882

I, Hilda L. Smith, 1205 St. Charles,
Apartment 813, New Orleans, Louisiana, being first

duly sworn, depose and say:

l. That I was employed by the Louisiana

Labor Department, Division of Employ-

ment Security, Employment Service, and Unemployment
Compensation, 630 Camp Street, New Orleans 12,

Louisiana, on April 29 and April 30, 1963.

~

DocId: 539167862 Page 24



2. I interviewed Lee Harvey Oswald when
he applied for his initial Interstate

Claim.

3. I recall that when I interviewed him,
he was very evasive. He was very
abrupt and I considered him unusual. I only saw
him this one time since others handled his

Continued Interstate Claim.

L, The signature appearing on the attached
 Interstate Claim, labelled Louisiana

Department of Labor Exhibit No. 2 is my signature.

HILDA L. SMITH

Sworn to and subscribed
before me this day
of , 19 .

. (Notery Public)
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PRESTOINT'S COMMISSXON
OF E ASSASSIIATION OF
EIT JOHN P, KUKNEDY

AFPIDAVIT

STATE OF HEW YoR }
County of

I, Iouls Feldsott, being duly sworn say:

1. T en the President of Creseent Firearms, Ine., 2 West
37th Strect, v York 18, Iew York.

2. On November 22, 1963, the F.B.I. contscted me and asked
1f Cregeent Fireayms, Inc., had any records concerning the sale of

an Italien mde 6.5 mfm rifle with the cerial mmber C 2766.

3. I wos oble to find & record of the sale of this rifie
vhich inflcated that the weapon had been sold to Kieims'! Sporting.
Goatls; Inc., Chicago, YTllinois em June 18, 1962, I conveyed this
$nformation to the F.B.I. Guring the evening of November 22, 1963.

%, Rurther yecoxds involving the purchase, sale, and
transportetion of the weapon have been turned over: to the P.BIL.

Svorn 4o aml mubscrited
before me this _ Gay
Qf W 335 ?

~iotery PUbLicY
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AFFIDAVIT

)
I PRESIDENT'S COMMISSION §
ON THE ASSASSINATION OF g
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY . )
)
STATE OF TEXAS - )
COUNTY OF ) 883

I, Jack W. Burcham, being duly sworn,

say:

1. I am a resident of Austin, Texas, and
am Chief of Unemployment Insurance of

the Texas Employment Commission at Austin, Texas.
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2.. Burcham Exhibit No. 1, consisting of
63 pages, is a photostatic copy of my

repért of November 26, 1963, respecting the inter-
state unemployment compensation claim of Lee Hafvey
Oswald and of the various claimant payment records
and documents described in said report. Burcham
Exhibits Nos. 1, 2 and 3 consist of photostatic
copies of dfficial records of the Texas Employment
Commission képt in the usual ahd regular course of

its business,

JACK W. BURCHAM

Sworn to and subscribed
before me this day
of , 19 °

(Notary Public)
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. i g \v/<CZ$ifL/%}/lg v N
' PRESIDENT 'S COMMISSION ) ‘ R T ’
. ) §:%%%j§QJL
ON THE ASSASSINATION OF ) AFFIDAVIT ST
)
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY )
) .
)

‘l' '~ STATE OF TEXAS
: : . ss:

County of Dallas

I, Albert C. Yeargan, Jr., 1922 Mayflower Drive, Dallas, Texas,
being duly sworn say:

1. I was the Sporting Goods Department Manager at the H. L.
Green Company, 1623 Main Street, Dallas, Texas, from the Summer of 1963
until March 13, 1964. I am now employed by Smitty's Sporting Goods,
111 West Jefferson Avenue, Dallas, Texas. '

2., When I worked for the ‘H. L. Green Company, it had in stock
and was offering for sale, a large number of Italian 6.5 mm rifles that
were surpluses from World War II.

3. On November 22, 1963, FBI Agents, Secret Service Agents, and
I examined all sales records and receipt records concerning Italian 6.5 mm
rifles.

. The records showed that the H. L. Green Company obtained its
supply of these Italian 6.5 mm rifles from the Crescent Firearms Company in
New York City. A :

5. A review of all of the records failed to reflect any record of
sale of a 6.5 mm rifle with the Serial Number C2766.

6. As far as I know, the H. L. Green Company was at that time the
only Company in Dallas that handled any gquantity of these Ttalian 6.5 ma

rifles. _
/ . . . .o (\ ) . ) f‘ b3
.fO@K%f(?L%hﬁﬁ$§4;

LBERT C. YEARGAN,XIRV. \ j

C

Sworn to and subscribed

~. . before me, this = é day
: X ) Of X ) 19 % .
7

(Notary Publi%p
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)
PRESIDENT'S COMMISSION )
ON THE ASSASSINATION OF ) AFFIDAVIT

' )

PRESIDENT JOHN F. KENNEDY )

® >

| )
STATE OF NEW YORK )

: ) ss:

. County of )

I, Louis Feldsott, being duly sworn say:

1. I am the President of Crescent Firearms, Inc., 2 West
37th Street, New York 18, New York.

- . 2. On November 22, l963,nthé F.B.I. coritacted me and asked
if Crescent Firearms, Inc., had any records concerning the sale of
an Ttalian made 6.5 m/m rifle with the serial number C 2766.

3. I was able to find a record of the sale of this rifle
which indicated that the weapon had been sold to Kleins' Sporting
Goods, Inc., Chicago, Illinois on Jurne 18, 1962. I conveyed this
information to the F.B.I. during the evening of November 22, 1963.

L. PFurther records involving the purchase, sale, and
transportation of the weapon have been turned over to the F.B.I.

. 7T LOUIS FELDSOTT

- Sworn to and subscribed

-before me this VD . day
‘I') Oi/jTZZég - 196}L7. |
(. o Ai ,

|
.... IR L N
7 :i%f;/
<f// g ) ke

| 91 1ORN Ji KEW A

o | 7 - JOHEN & .
(%\OLWP}“MJ—/IC) tary public, State ol New Yorie )
o~ '. Nota N, 447217550 -,
B Qualilied in Rockland Cou 966
o s March 3

. - on Expif
; , Comm|5510“
t
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PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT

‘ PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

e S N e S e S N

STATE OF TEXAS

'Cdgnty‘of Dallas

I, J. Philip Lux, being duly sworn say:

1. I am now Store Manager at the H. L. Green Company,
1623 Main Street, Dallas, Texas. I was not employed by the H. L.
Green Company in 1963.

_ 2. H. L. Green Company records show that in 1963, the
Company had in stock and sold Italian 6.5 mm rifles that were
surpluses from World War II. .

3. The records also reflect the fact that the H. L. Green
Company received its supply of Italian 6.5 mm rifles from the Crescent
Firearms Company, New York City.

L, A review of the records has falled to refleet_any record
of a 6.5 mm rifle with Serial No. C2766.

5. As’ far as I know, the H. L. Green Company is the only
_company in Dallas handling any quantity of these Italian 6.5 mm rifles.

ijj)x::ﬁié%,Jt%{
o JELIPLIK

Svworn to and subscribed
before me thls -2 day

. - of uM m ) 19€7L£°

v ’(Notary de%?c
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JUL 28 1964

Lisutenant Pranelis L. Martello
Palice Headguarters

2760 Tulane Avenue

Hew Orlenne, Louisiana

Dear Lieutenant Martello:

Would you o good enough %o sign and havs
notarized the enclosed affidavit.

Inasmech as we are winding up the investi-
gation, we would appreciate your returning the executed
gffidavit an soon 48 possibls.

Sincerely,

J. Lee Rankin
General Counsel

~ Enclosure (1)

é??tu. gy}tﬂﬂult,
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PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

P

STATE OF LOUISIANA
SSs:
Parish of Orleans

I, Lieutenant Francis L. Martello, Police
Headquarters, 2700 Tulane Avenue, New Orleans, Loulslana,
being first duly sworn, depose and say:

1. I am a Lieutenant in the New Orleans Police
Department.

2. When a suspect is arrested, an arrest report
is filled out. The notations concerning the height and the
weight of the suspect are the figures supplied by him.

3. When a suspect is booked, he is fingerprinted,
photographed, weighed and measured. Thus, the weight figure
on the Bureau of Identification Card would be the result of
an actual weigh-in.

Signed this _ day of July 1964, at

LIEUTENANT FRANCLIS L. MARTELLO
Sworn to and
subscribed before
me this day
of 19 .

(Notary Public)
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Typed: 6/8/64
JLR:RMM:ej
A
JuN 116
Hr. Bobb Hunley e
630 Camp Btreot
_ Hew Orleans 12, Louisisns
" Desr Mr. Bunley:
fnclosed plesse find en off{dovit draficd @ the basis of
, your telephouns wonversation with Mr. Riehard M. ¥osk of the Complssion's
: stars, 7 ‘
Would you please exscute the originsl; have it notarized, ond
’ retwrn 1% and the enclosod coples of exhibits 86 coom as posoible. iIn
8o doing, would you ask the notery publis to fill im, on the first page,
the name of the county in vhich the affidavit is exesuted.
, Your cocparation in this matter is gr‘eafsly"apgmﬁmt@é.
‘ K %‘.&nﬁe*ﬂzly’,
It
| | e
i Enclosure J. lee Rankin
*; _ Canteral Couusel
| cc: Mr. Rankin
Mr. Will
Mr. Mosk
Files
{
(I -
R

——

HW 12640 DocId:59167862 Page 35




HW 12640

PRESIDENT'S COMMISSION g

)

. ON THE ASSASSINATION OF )

PRESIDENT JOHN F. KENNEDY g

STATE OF LOUISIANA )
COUNTY OF ) §s3

I, Bobb Hunley, employed by the Louisiana
Labor Department, Division of Emplojment Security,
Employment Service, and Unemployment Compensation,
630 Camp Street, New Orleans 12, Louisiana, being

first duly sworn, depose and say:

1. That I recall handling Lee Harvey
Oswald's Interstate Claims at the

Division of Employment Security office.

. —— — -r

-
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2. Generally there is a line of
claimants with their 1B-2 forms
which they have previously filled out. I sign

them and fill in blanks four through eight.

3. I recall nothing unusual about
Lee Harvey Oswald. He usually wore

a T=-shirt and light windbreaker.

4. We do not check to see if the
claimant has contacted the places
listed in item 14 of the IB-2 form. Thus, I have
no knowledge of whether Oswald contacted the

employers he listed.

5. The signatures appearing on the
attached Interstate Claims, labelled
as Louisiana Department of Labor Exhibit Nos. 4, 5,
7, 8 and 9, and the Interstate Request for Recom-
mendation of Monetary Determination, Loulsiana
Department of Labor Exhibit Nos. 3 and 6 are my

signatures.

BOBB HUNLEY

Sworn to and subscribed
before me this day
of , 19 .

(Notary Public)

N
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FRESIDENT' 8 COMIISSION
OR TE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT
FRESIIENT JOHN F. KENNEDY

STATE OF TEXAS )
as:
County of Dallas ;

I, tavid Goldstein, 6111 Averill Way, Apartment D, Dallas,
Texas; being duly sworn say: :

1. I @n and bave been for several yeers owner of Dave's
House of Guns, 2544 Elm Street, Inllss, Texns.

2. Dave's Houge of {uns hos henfled Snith and Wesgon
.38/200 Britich Service Revolvers. Within ten days after the nssassi-
naticn of President Kemnedy, F.B.1. agents called on me to detormine
12 Dave's House of Guns had any record of handling a Suith and Wesson
.38/200 British Service Revolver, serial mumber V 510210 and assembly
number 65248. We hed no such record. .

3. Aftler being shoim a photograph of the above gun, I
chowed the F.B.I. egents a caialog vhich iisted such gms s
indicated that they were handled by Georse Rose and Campany, Inc.,
1225 South Grand Avemue, Ios Angeles, Californis.

DAVID GOLDSTELN
Sworn to and subseribed
before me this day
of __ » , 196
~{Totary Public)
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AFFIDAVI T

— e Gpas G g gt p— a— —

PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

CITY OF WASHINGTON )  ss:
District of Columbia '

I, Thomas J. Kellej,fbeing duly sworn

say:

)
P

1. I am an Inspector in the United States

Secret Service assigned to Secret Service Headquarters'

“in Washington, D. C.

2. On November 24, 1963, I attended the

interrogation of Lee Harvey Oswald in the Dallas Police

"Station; Those present included: Captain Fritz;

Forrest Sorrels of the United States Secret Service;

. Postal Inspector Harry Holmes; and several Dallas Police

Officers.
3. It is my recollection that during this
interrogation, Oswald was not asked about nor did he speak

of a trip that he took to Mexico, or plans'that he had

to go ﬁo.Cﬁba. |
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Signed this day of July 1964,

at

@® THOMAS ¥, KELLEY

Sworn to rand subscribed
before me this day
of s T9 .

~~—{Notary Public)
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AFFIDAVIT

' PRESIDENT'S COMMISSION
o ON THE ASSASSINATION OF
® PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

STATE OF TEXAS = g.
County of Dallas

- ss:
VI, Forrest V. Sorrels, being duly sworn

.say: '

1. I am the Special Agent in charge of

the Dallas district of the United States Secret Service.
| 2. On November 24, 1963, I attended the

interrogatioh of Lee Harvey Oswald 1n"the Dallas Police

‘Station.' Those present included; Captain Fr;tz;

Thomas J. Kelley, Inspector of the United States Secret
5 Service; Postal Inspector Harry Holmes; and several
“Efgﬁl'f,~,-  ‘Dallas Police Officers. h
'ﬁffi'__. o 3. It is my-recolléction that during this
o interrogation, Oswald was not asked about ror did he |
‘ speak of a trip that ﬁe took to Mexico or plans that he
‘ - had to go to.Cuba. o o | o
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Signed this

at

Sworn to and subscribed
before me this day
Of . K} 19 .

(Notary Public)
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AFFIDAVIT

PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

STATE OF TEXAS ; 89
County of Dallas
I, Roy Sansom Truly, being duly sworn
say: o
1. I am the Superintendent of the
Texas School Book Depository Bullding in Dallas, Texas.
2. 'The door openlng on the vestibule of
the lunchroom on the second floor of the Texas School
Book Depository Bullding 1s usually shut because of a

closing mechanism on the door.

Signed this day of July, 1964,
at . '
ROY SANSON TRULY
Sworn to and subscribed
before me this day
Of JE ,—.Tg— .

. (Notary Public)
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PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

STATE OF TEXAS
County of Dallas o8

I, Marrion L. Baker, being duly sworn say:

1. I am an officer in the Dallas Polilce
Department.

2. On November 22, 1963, upon hearing shots ,
I rode my motorcycle lu. to 200 feet, parked the motorcycle,
and ran 45 feet to the Texas School Book Depository Bulilding.

3. On March 20, 1964, counsel from the President's
Commission on the Assassination of President Kennedy timed a
re-enactment of my actions after hearing the shots on November 22,
1963. During this re-enactment, I reached the recessed door of
the Texas School Book Depository Bulilding fifteen seconds after
the time of the simulated shot.

Signed this day of August, 1964,
at .
. MARRION L. BAKER
Sworn to and subscribed
before me this day
of , 19 .

(Notary Public)
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PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

STATE OF TEXAS
County of Dallas o8

I, John Joe Howlett, belng duly sworn say:

1. I am an agent in the Dallas offlce of the
United States Secret Service.

2. On March 20, 1964, counsel to the President's
Commission on the Assassination of President Kennedy timed me
as I walked from the southeast corner of the sixth floor to
the second floor lunchroom by the stalrway in the Texas School
Book Depository Bullding.

3. During this test, I carried a rifle from the
southeast corner of the sixth floor northerly along the east
aisle to.the northeast corner, then westerly along the north
wall past the elevators to the northwest corner. There I placed
the rifle on the floor. I then entered the stairwell, walked
down the stairway to the second floor landing, and then into the
lunchroom.

4, After the second test which was run at a "fast

walk," I was not short-winded.

DocId: 59167862 Page 45



g o ®

Signed this day of August, 1964,

at .

‘ }
‘ JOHN JOE HOWLETT

Sworn to and subscrilbed
before me this day
-of , 19 .

—

(Notary Public)
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PRESIDENT'S COMMESSLION
O THE ASSASSINATION OF APFIDAVIT

PRESIDENT JOHN ., KRMEDY

STATE OF TBEAS

S8
COUNTY OF TAEBANT
) " L; Bary Tarylor, 3048 oslondo Gm;f..?%g é;wmmm 11
Dollas,; Texas, belng cwern, 2ays
1. As T tostifled in my deposition, I went with

ice Harvey Soweld on or about November 4, 1962, %o &

g&s&lﬁn@ pervico pbatimm in Fort Worth, TYexus; where

Gewald mﬁ@ﬁ & UaBlanl trailer whaloh we wovre 60 use and
444 ugte in transpording Powaldts househuld goeds and
parsphemalia freon My, Hellts heme in zﬁwé Worth to the
Yswaldst Elsbeth Strest aperioent in Dallas.

2. The rental charse for the traller was sbout
5,00 and wes paid by Oswald. I mede the cash deposit
to sécurs the robturn of bhe trailer. I réturned the

treiler thot aftormosy ang picked up tho deposis.

Subzeribed and pworn 1o
bafore we thia
day of August, 1Ub5.

“WoTity Pubiie”
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}/f N |
' : )
PRESIDENT 'S COMMISSION )
| )
ON THE ASSASSINATION OF ) AFFIDAVIT
)
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY )
)
—_— )
STATE OF TEXAS )
) 861t
County of Harris )

I, Mrs. Estelle Twiford, 7018 Schley Street, Houston,
Texas, belng duly sworn say:

l. I am the wife of Horace Elroy Twiford.

2. In late September of 1963, Lee Harvey Oswald telephoned
my house and asked to speak to my husband. I told him that my
husband was at sea. Oswald inguired as to how my husband had his
address. He also said that he had hoped to discuss ideas with my
husband for a few hours before he flew down to Mexico. He said he
only had a few hours. I assume he was calling from the Houston
area since he did not, to my knowledge, place a long distance call.
However, he did not specifically say that he was in Houston. I
have no information concerning his whereabouts vhen this call wes
placed. I told him if he desired to correspond with my husbend,
he could direct a letter to 7018 Schley Street, Houston, Texas, and
I vould see that my husband received it.

3. I cannot recall the date of the call; but I think it
occurred during the week prior to the weekend my husband flew home
to visit me from New Orleans where his ship was docked. I recaell,
my husbend had shipped out the weekend prior to the call.

4., I cannot recall the exact time he called, but I think

that it was in the evening, sometime between T7:00 and 10:00 o'clock.
I was not working during this pericd.

PR .Y AL
Pt 14, tekh
s

- /
Ol
Jﬁ}&%’v -
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PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF ~ APFIDAVIT

~ PRESIDENT JOHN F, KENNEDY

STATE OF TEXAS
o 8813
County of Harris

I, Horace Elroy Twiford, TO1l8 Schley Street, Houston,
Texas, being duly sworn say:

1. I have been a resident of Houston since May,
1056, and I am a merchant seaman. I am a member of the
Socialist Labor Party.

"2, The first time I ever heard of Lee Harvey Oswald
was in November, 1962, when The Headquarters of the Socialist
Labor Party in New York wrote me that Oswald had requested
literature. The New York Headquarters usually furnishes
me with the names of any persons in the Texas area who
make inquiries about the Socialist Labor Party. I then
routinely malled Oswald literature concerning the Socialist
Labor Party to a box number in Dallas appearing on Twiford
Exhibit No. 1, I had my return address on the envelope
contalning the material I sent to Gswald.

3. Twiford Exhibit No. 1 is the envelope which Oswald
sent to the Soclallst Laber Party in New York, and which
they in turn sent to me. )

4. The handwritten note across the front of this
envelope, contalning the words "Labor Day issue WP, 9/11/63"
is in my handwriting and indicates that I mailed to Oswald

on September 11, 1963, the Labor Day issue of the "Weekly

People." I do not recall if this was the first time I sent
him material.
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5. I recollect having flown home to visit my wife
on September 27, 1963, from New Orleans, Loulsiana, where

"the S.S5. Del Monte, the ship upon which I wds working, was

- docked. Either at this time or on October 1, when the

HW 12640

S.S. Del Monte reachéd Houston, my wife told me that a
L. H. Oswald had called and asked for me during the week.
" My wife had written his name and the words "PFair Play for
Cuba Committee" on a pilece of paper in order to mention
- the telephone call. .

6., I recollect that my wife told me that this
telephone call had taken place during the week preceding
my visit home, I had been home on the previous weekend,
and nelther at that time nor prior thereto had my wife
said anything about a telephone call from Oswald.

7. I have never seen nor heard from Lee Harvey
Oswald.

CE 0

-

“Sworn to and subscribed
before me this , day
- of ) o

{Notary Public)
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Typed: 8/3/64

JLR:RMM:ej AUG 4 1964

Br. Poreest B, Sorrels

mm Biates Socret Saervice
Bogs 86O » Ralishes e Puilding
505 Drway Stroot

Dallan, Tesas

Doar @r. Jorrels:

Eaclosed qre the two m‘s@iggma affidavite of
Qﬁ‘mw ﬁfﬁfw ss" %31& Dallak Polico and Agent Bowlest of

%fmm Fou bve good fm&v@% to have thom signed,
and notariged.

Binee the Cimmission is windiy

28 S000 g possibie.

Thank you for gour contimied esoporation fn the
wark of tho Comalend

Sincerely,

I BT ﬁaﬂ.ﬁm
Senersl Counpel

Enslosures {B)

e¢os Inopeobter Thomss J. ﬁ%i&@;
Balted States Jucret Bovvie

Mr. Rankin
Mr., Willens
Nr. MoSk/

DocId: 59167862 Page 51

wing up %9 investigation,
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Typed: 7/29/64
JLR:RMM:e]

JUL 3 0 1964

M. FPorrest V. Sorrsls

United States Seoret Service
Room OO0, Reliance Life Buiiding
505 Ervay Stress

Dallas; Texoas

Dear Wr. Bovrels:

Hould you e good onough o exeeute the
ensdosed alfidevis. It condirme gour vesollectiom
as desceribad bo Inspectoy Belley om July 89, 1984,

inasguoh ef the Commission i congludiag
L%g investigation; we would appregliate the sstumn
9f the exscuied and potarized affidavit oo s0on as
posaible.

J. Lee Raniin
General Counsel

Eaclosure {1)

¢cc: Mr. Rankin
Mr. Willens
Mr. Redlich

Mr. Mosk .~
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PRESIDENT 'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF A - AFFIDAVIT

i PRESIDENT JOHN F. KENNEDY 2

STATE OF TEXAS

g 88:
)

County of

I, Billy Joe Lord, being duly sworn say:

l. I am an Airman Third Class in the United States
Air Force, and I am in the 340Oth Bomb Wing, Combat Defense Squadron
at Bergstrom Air Force Base, Texas. I am 22 years old and my parents
live at Midland, Texas.

2. After graduating from Midland High School in 1959, with

the financial assistance of my parents, I made plans to continue my
education in France. During August, 1959, I made an application for
. a passportyand on or about September 15, 1959, I departed Midland,
o . Texas via train for New Orleans, Louisiana, arriving there about
September 17, 1959. I spent the next three days touring the city of
New Orleans and making several trips to the ticket office of the Lykes

'R : A Lines. The cost of passage aboard the ship S. S. Marion Lykes amounted

2 to slightly more than $200. I registered and stayed in the LaSalle Hotel
. é on Canal Street, which was near the city library. I visited the library
,j several times during this stay in the city During this period I did not

Il

lj

know Lee Harvey Oswald.

i%_ ' 3. On September 20, 1959, I boarded the freighter S. S. Marion
S Lykes at New Orleans. Upon boarding the ship, T was shown to my room,
.{ and when I got there, Lee Harvey Oswald was already there and moving in.
i v We were to share this room. I had never before seen nor heard of Lee
3 - Harvey Oswald. Lee Harvey Oswald and I shared this cabin for the duration
¢« . of the trip to France which was fourteen days.

L. 1In our first conversation, Oswald said that he was recently
- discharged from the Marines and that he had worked in some technical
‘ o - fleld while in the Marines. He indicated that he was somewhat bitter
‘ about the fact that his mother had to work in a drugstore in Fort Worth,
Texas and was having a difficult time. He also sald that he would probably
. return to the United States to work. He gave no indication of his ultimate
m : destination, although he said he was going to travel around in Europe and
: possibly attend school in Switzerland if he had sufficient funds. Also in.
this first conversation, we discussed religion. I do not know why we:
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discussed religlon except that possibly he noticed that I had a bible.
Oswald maintained that he could not see how I could believe in God

in view of the fact that science had disproved the existence of God,
and that there was only matter.

5. After the first day, I hardly conversed wlth Oswald at
all. Oswald was not outgoing and neither was I. We just were not
very friendly.

6. Besides Oswald and myself, there were two other passengers
‘ aboard the ship. They were a retired U. S. Army Colonel and his wife,
' o Colonel and Mrs. George B. Church, ‘Jr. All four of the passengers
- generally ate their meals together in the ships officer's mess. Oswald
ate most of his meals with us. I do not recall Colonel Church and his
wife assoclating very much with Lee Harvey Oswald. - '

T. I shared a closet with Oswald, but I did not notice any=-
thing out of the ordinary among Oswald's possessions. He did show me
either his military identification card or his passport.

8. Oswald did not indicate that he might defect to Russia.
To the best of my knowledge, Oswald did not recelve any correspondence
or communications while aboard the ship, nor did he assoclate with any
of the ship's crew. Oswald never mentioned any contacts or friends in
Europe.

9. Lee Harvey Oswald appeared to be & normal, healthy individual,
mentally alert, but extremely cynical in his general attitude.

On October 5, 1959, our ship arrived in France, and I dis-
embarked from the ship. I never saw or heard from him again. It is my
recollection that he departed from the ship subsequent to my departure.
I had written my mother about all the passengers. When Oswald defected,
she sent me a newspaper clipping about it. .

10. Oswald spent a great deal of his time during the trip on
the deck. I do not recall him doing any reading. I do recall, however,
that there was a radio speaker which received programs from Europe and
that Oswald and Colonel Church seemed to understand a little bit of the
foreign language that came over on the speaker. I thought it was German,
but I am not sure. '

i 1l. I attended the Institute of French Studies at the City of
Tours, Province of Touraine, France, from October, 1959 to February, 1962
intermittently while auditing courses ‘at the University of Poitires, Tours,
France, and at the Sorbonne, University of Paris, France. I returned to

. the United States aboard the French ship, Liberty, in June, 1960. I went

. : to.France again in February of 1961 for further education, and returned to

' the United States in February of 1962.

| - " Sworn to an subscribed - '
. before me this day . . S BILLY LORD
of > 196 . o . . . .

L —Wotary Public)
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PRESIDENT 'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF - AFFIDAVIT . ' o

PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

STATE OF FLORIDA )

8s:
County of Hillsborough g

I, Mrs. George B. Church, Jr., being duly sworn say:

1. I live at 2427 Sunset Drive, Tampa 9, Florida. I.
travelled to Europe on the S. S. Marion Lykes which departed New Orleans,
Louisiana for LeHavre, France, on or about September 20, 195G.

2. I recall that besides my husband, there were two other
passengers: Lee Harvey Oswald and Bill Lord. My husband and I sat
at the same table with Oswald for meals, but outside of meals, we did
not have much contact with him. While I had endeavored to get acquainted
with Lee Harvey Oswald, he did not enter into friendly conversation. He
stayed to himself, and I considered him peculiar.

3. Oswald indicated that the purpose of the trip was to attend
a university in Switzerland, but he evaded giving the name of the university
and, he d1d not indicate any clear cut or positive courses of study other
than a statement to the effect that he might study philosophy or psy.chology.
His attitude seemed to be one of resentment. His roommate, Bill Lord, was
going to attend a university in France and was studying French during the
trip. Lord was quite exuberant about his course of study and purpose of
life, in contrast to the attitude of Lee Harvey Oswald.

k. I do not recall Oswald doing any reading. However, I gave
him a book which he never returned.

5. Upon completion of the voyage aboard the S. S. Marion Lykes,
I obtained the address of Bill Lord for the purpose of perhaps later writing

-him or sending him Christmas cards. I also requested Oswald's address and
. he questioned the purpose of my request. He later reluctantly furnished
‘his home address as, C/O Mrs. M. Oswald, 312h West Fifth Street, Fort Worth,

Texas, I wrate this in my address book..

W 12640
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6. At no time did Lee Harvey Oswald indicate that he was
actually planning or attempting to defect or 80 to Russia. There was
no indication that Oswald had any Communist leanings.

I did notice that Oswald spoke with the Chief Engineer who
was then aboard the S. S. Marion Lykes. The Chief Engineer indicated
L0 me that he felt that Oswald was a smart boy.

7. This was the last time I ever saw or heard from Lee
Harvey Oswald.

MRS. GEORGE B. CHURCH, JR.

Sworn to an subscribed
before me this day

of , 106 .

(Notary Public)
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PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF ~ AFFIDAVIT

PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

STATE OF FLORIDA )

88:
County of Hillsborough ;

I, George B. Church, Jr., 2427 Sunset Drive, Tampa 9,
Florida, being duly sworn say:

l. I am a retired Lieutenant Colonel in the United States-
Army and am now a Junior High School teacher in Tampa. I am attending
the University of Florida.this summer.

2. My wife and I travelled to Europe on the S. S. Marion Lykes
which departed New Orlesns, Louisiana for LeHavre, France, on or about

_ September 20, 1959. This vessel was a freighter with accomodations for

12 passengers assigned two to a room. On this particular trip, there were
but four passengers aboard. One of them was Lee Harvey Oswald, who shared
a state room with an individual named Billy Joe Lord. The trip from New
Orleans, Louisiana, terminated at LeHavre, France. The entire trip was
approximately 16 days.

3. Before this trip, I had never before seen nor heard of
Lee Harvey Oswald.

h. All of the passengers ate at one table; however, Lee Harvey
Oswald missed quite a few meals because he was seasick much of the time.
Furthermore, there was no fixed schedule for meals. When we did have meals
with Oswald, he sat cater-cornered from me. However, Oswald was rather with-
drawn, and thus I did not converse with him a great deal. Oswald did state
during our discussion of our destinations, that he was going to attend a
university in Switzerland. Oswald did not give the name of the university
and did not indicate that he had a clear cut schedule as to his course of-

study.

5. I recall having discussed with Oswald the Depression of the
1930's. Oswald appeared quite bitter as to the hard time his mother had
suffered during this period. I trled to point out to Oswald that I had
lived through and survived the Depression and that millions of people in the
United States also had suffered during those Vears. This, however, made no
impression on Oswald. .
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6. Oswald spent much of the time by himself. He did not
participate in any of the social activities, nor in any conversation.
He did mention his service in the Marine Corps, and he stated that he
did not like the military service. Generally Oswald was not friendly,
and he did not make much of an impression on me since I was not
particularly interested in him.

T. The ship had a recelver in the ward room wh;gh was off
and on during the voyage. I did listen to it occasionally; and I did
understand German. I do not ¥now if QOswald listened to the recelver

or not, and I have no idea as to his knowledge of any foreign language.

8. Oswald did not indicate that he was going:

9. After the trip I never savw nor heard from Lee Harvey
Oswald again.

GEORGE B. CHURCH, JR.

Sworn to an subscribedv
before me this day

of ) 196_°

(Notary Public)

. go to Russia. -
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 PRESIDENT'S COMMISSION

ON THE ASSASSINATION OF ' AFFIDAVIT
PRESTDENT JOHN F. KENNEDY |

STATE OF NEW YORK ).

T}
County of

I, Catherine Mallory, 412 East Main Street, Endicott, New

" York, being duly sworn say:

1. In 1961 I was a sophomore at the University of Michigan.
In March of 1961, I was a member of the University of Michigan band
which toured Russia and the Near East.

2. We arrived in Minsk, U. S. S. R. from Moscow on March
10, 1961. While in Minsk, the band gave same concerts at the Minsk
Polytechnic Institute. We stayed in a hotel in Minsk. We left
Minsk on March 1l and proceeded to Kiev, U. S. S. R.

3. There was an evening in Minsk when members of the band
were divided into small groups, each of which was assigned a Russian
interpreter, for the purpose of going on a tour of the facilities of
the Minsk Polytechnic Institute.

4. Near the conclusion of this tour, at about 10:00 p.m.,
vhen the band members were boarding a bus, I became surrounded by
Russian students who were asking me questions. Although one student
was interpreting I was having difficulty communicating with them.

5. At this point, an American approached and offered to
act as an interpreter. I accepted the offer. While I never really
had a chance to talk with him, he mentioned that he was an ex-Marine
from Texas. Sometimes he spoke with a Texas accent and at other
times he spoke with an English accent. Somehow I got the impression
that he was working in Russia and that he never intended to return to
the United States. ' . . _ '
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6. This American appeared well dressed. I think he wore
a camal halr coat and possibly a tie. He did not indicate if he
had been at the concert. '

: T. After just a few minutes of further questions from the

' , Russian students, with the American interpreting, I boarded the bus.
I never again saw nor heard from this individual. I noted in my
diary something about the incident, and I wrote that this American
seemed to be a crackpot. I did not meet any other Americans in Minsk.

8. I have seen pictures of Lee Harvey Oswald in the newspaper,
‘ and the individual I saw in Minsk very much resembles Oswald as pictured.
I recall that the person I saw seemed to have more hair and was heavier

than Lee Harvey Oswald as pictured in the newspapers.

9. IExcept possibly for this one occasion in Minsk, I never>-
saw nor comminicated with Lee Harvey Oswald. :

CATHERINE MALLORY

Sworn to and subscribed
before me this day -
Of ] 196 L]

(Notary Public)

!
i
i
|
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PRESTIDENT 'S COMMISSION
- ON THE ASSASSINATION OF  AFFIDAVIT

- PRESIDENT JOHN' F. KENNEDY

Nt s Nt s vt s s s s

STATE OF CALIFORNIA

S Ns®

% County of Santa Barbara )

I, Mrs. Monica Kramer, Janin Way, Sunny Acres, Solvang, .
California, being duly sworn say:

1. In 1961, Miss Rita Naman and I took a trip to Burope :
which included a visit to the Soviet Union. Mrs. Naman had purchased
! & Singer automobile in Great Britain and we drove through Europe and
.; the Soviet Union.

' ) 2. When we were in Moscow staying at the National Hotel,

' we met Mrs. Marie Hyde, who, t0 the best of my knowledge, presently
resides in Port Angeles, Washington. Mrs. Hyde was desirous of driving
! with us to Warsaw. Such an arrangement was made.

b 3. My travel notes indicate that we arrived in Minsk, U.S.S.R.,

: - on August 10. After arriving at our hotel, we were asked to take a guided
tour of Minsk. We subsequently found out that after we left the hotel,
our bags had been searched. Out Intourist Gulde's name was Svetlana.

k. We visited the Central Square where we stopped to take some
photographs. Kramer Exhibit 1, also labelled Commission No. 8594, is a
photograph taken by Miss Naman in Minsk on August 10, 1961. As I recall,
it was taken between 5:00 p.m. and 6:00 p.m. The building in the back-
ground is the Palace of Culture, and the statue is one of Joseph Stalin.

The automobile in the center of the picture is the one that was then owned

by Miss Naman. The woman at the far-left is the Intourist Guide. She appears
- to be speaking with me, the woman standing next to her. There are three men
‘i ) to the right of the automobile and a small boy in front of it, all of whom

- I d4id not know : .

SR S—Y B
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5. On every occaslon that we stopped while on the trip through
Russia, people would gather around the automobile and loock at it. As a.
result, we became accustomed to this and therefore paid little or no
attention to these people.

6. I cannot recall these three men. I never spoke with them.

~ Tt now appears to me that the man in the middle, wearing dark trousers

and a dark, short-sleeved plaid shirt, resembles Lee Harvey Oswald, whose
picture I have seen in the newspapers.

T. I recall that Miss Naman spoke with somebody in Minsk who

spoke English. They talked about records. I do not recall if this person

was Lee Harvey Oswald. _
8. We left Minsk on August 11, 1961. -

.9 Except for possibly on August lO 5. 1961, I never met nor
comrmmica.ted with: Lee Ha.rvey Oswa.ld. .

MRS. MONICA KRAMER

Sworn to and subscribed
before me this day
of ) 196 o

(Notary Public)
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PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF o AFFIDAVIT
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY ' ;

STATE OF CALIFCORNIA ;
882

County of Santa Barbara )

I, Rita Naman, Janin Way, Sunny Acres, Solvang, Californis,
being duly sworn say:

1. I am in the real estate business in Santa Ynez,.
California, and I live with Mrs. Monica Kramer.

2. In 1961, Mrs. Kramer and I took a trip to Europe. I

- purchased an automobile in England, and we drove it through Europe

and the Soviet Union.

3. While in Moscow we stayed at the National Hotel. There
we met Mrs. Marie Hyde, who, as far as I know, currently resides in
Port Angeles, Washington. We arranged to drive her to Warsaw, Poland.

4., A1l three of us left Moscow and travelled to Minsk,
U. S. S. R. We arrived there on August 10, 1961. After going to

our hotel, I was called by the Intourist Office and asked to go there.. .

The official at the Intourist Office wanted to know why I was in
Russia. He appeared hostile. I suspect that they were interested

in me because in Moscow, T had given a person who claimed to be a
student a Newsweek Magazine along with my business card. The official
then insisted that Mrs. Kramer, Mrs. Hyde, and I go on a tour of Minsk.
When we returned to our room after the tour, we found that our luggage
had been searched.

5. Out Intourist guide's name was Svetlana. We visited the
Central Square where we stopped to take scme photographs. Kramer
Exhibit 1, also labelled Commission No. 859 d, is a photograph taken
by me at this time. As I recall, it was taken about 8 or 8:30 p.m.
The building in the background is the Palace of Culture, and the
statue is one of Joseph Stalin. The autamoblle in the center of the

ety iy v 00 2
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picture was owned by me. The woman at the far left is the Intaurist
Guide. She appears to be speaking with a woman standing next to her,
who is Mrs. Kramer. There are three men to the right of the automobile
and a small boy in front of it, all of whom I did not know.

6. Kramer Exhibit No. 2, also labelled Commission No. 859c,

is a photograph taken by me at the same place and at about the same time;

however, I tool this photograph with Mrs. Hyde's camera.

Only two men are pictured to the right of the car.

In this photo-
graph Mrs. Hyde is at the far left with the Intourist Gulde and Mrs. Kra.mer.

. 7. I do not remember speaking to any of the men pictured in
Kramer Exhibit 1 and in Kramer Exhibit 2. I was so disturbed by the
earlier interview with the Intourist Guide official, that I cannot

remember mich of what happened thereafter.

8. I do recall that after this photograph was taken, I went
to a nearby record store. When I left the store, a man spoke to me in
an Americal accent and asked me about my car. He asked how many miles

to the gallon it travelled. I do not recall if this man was the same one

pictured in Kramer Exhibit 1 and in Kramer Exhibit 2.

9. The man appearing in these photogrsphs, wea.ring dark trousers
and a dark, short-sleeved, plain shirt, resembles Lee Harvey Oswald, whose

picture I have seen in the newspapers.

10. Except for possibly on August 10, 1961, I never met nor

communicated with Lee Harvey Oswald.

11. We left Minsk on August 11, 1961.

RITA NAMAN

Sworn to and subscribed

before me this day
of , 196 o
(Notary Public)
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BENGBAND N

June 20, 1964

Tos & Raskin

Poums fishard 8, Mok

The Batfonal Seceuzity Agency hos submitted 466 veport which has Besn
divocted ¢ your atgontion. Thate people cheoked ghe 1is¢ of F3L
documenty and lists of Commicafen exhibits and then inupacted sverye
thinz that thoy thought woanld be epproprisce io oxzesnins. 3 was able
te provide then with overythiag thoy vequestad. They also spant

. several daye over hove pouring over & lorpe ouader of Cormizefen

aubibits.

411 the BOA offielals wich vhos I desls were catramely cooporative.
Br., Toxdellc caid that 4f ve desived suy chunges io tho wording of
the FSA report thoy wonld bo glad so altey it accordingly.

ticgors. Colsmon and Slawsan and I fael thag the B5A report fo adeauste
ag it now stands. It 4o invended that she voport Boeose an exbibit.
Rofovencs twill be made to 4T o the forvolgn comspizacy sactlon and
furtbar cldboragiom on ¢he wsterfels that the agency ovandned will

b2 wade theredn.

cc: Howard P.: Willins

RiMosk/ht
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. Commission No. - [f/20 —_—
© NATIONAL SECURITY AGENCY 77—
" FORT GEORGE G. MEADE, MARYLAND

JUN 16 1964

President's -Commission on the .
Assassination of President Kennedy

200 Maryland Avenue N.E. .

5 Washington, D. C. 20002

. - ATTN: Mr. J. Lee Rankin

C General Counsel

Dear Mr. Rankin:

Skilled cryptologists at NSA carefully examined the materials
relating to the Lee Harvey Oswald case provided by the Warren Com-
mission. The results are as follows:

a. A detailed examination of the two dictionaries revealed
no indication of their use for cryptographic purposes.

b. In the correspondence, the Oswald Diary, and the other
documert s examined there were no evidences of the use of any type
of cryptography, to include the use of an open code.

c. Certain letters had been removed from pages 150 and 152
e of the Russian novel, GLAZA KOTORYE SPRASHIVAYUT, "Questioning
Eyes." Eight letters had apparently been cut from page 152 as follows:

Line
Line
Line
Line
* Line
Line
Line

10
11
13
16
24
26
27

One letter had been removed from page 150; however no significance
is attributed to the removal of this letter since it corresponds in exact

Yo
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position to one of the letters removed from page 152. It was con=-
cluded that this letter had been accidently removed by the cutting
process applied to page 152 and that its removal resulted from the
application of excessive pressure on the cutting tool when the letter
on page 152 was taken out.

The sample is considered too small for any valid conclusions to
~ be reached as to the purposes for which the above noted letters were
: A removed. It is considered most unlikely that this process of letter
" removal has any cryptographic implication.

, d. The Russian "Tourist" portable radio was examined for
A - cryptologic evidence. The radio appears to be a normal receiver and
there was no evidence of its use for any other purpose.

: ' e. The names appearing in Lee's and Marina's address
i books were checked. No evidence of cryptologic implication was
' found.

_ Although the results of the examination of the materials provided
o " by the Commission are essentially negative, further study of these

‘ materials will be made. If any results are obtained, the Commission
will be advised. However, it is considered most unlikely that any-
thing beyond what is reported above will be discovered.

C R Sincerely,

GORDON A, BLAKE
Lieutenant General, USAF
Director
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STATE CF YE7 YORK

Courty of Ziroorne

T, Katherine Ia"lory‘, L12 Zast Hain Stx ee’c, Erdicott, Hew York,
being duly svorn say:

Fol loz:la,_, ny telephone interview on July 10, 1924 with ir. Richard “osk,
I rechecked ny diary of the.U*uvcrs:.ty of lichigen Symohong 3and Tour and
‘ letters which T sent to ny narents, Therelfore, I adpend the following ::inor
corrections of statenents in the interest of being as accurate as I can.

S‘bgte"‘c*lts 3, b, and 5. T nade no wention of the tour of the
Tnstitute and therefore cam"ot verify the details of the arrangement, il.e.
szall groups. Yowever, I recall that the tour orcceded the talent show. The
i‘ollowin; is a statencnt froa ny diary; "Tonight the strdents at ihe Eilo .sic’
Tussian (White RPussian) Polrtechrnic Institute put on a talent show for uvs....
(desciintion of narforrance).... Afterwards Jerry Anderson and T nissed
Letting outv:Lth our croud and we werc nobbed by the stuvdents. I net a boy
fron Texas (now a Tussian citizen) who translated questions and answers for
i:e." In a lotter to iy marents dated Yarch 17, 1951, "The first night we were
there, the students of the Polytechnic Tnstitvte gave us a recenticn and out
on a very nice talent show., Afterwards, we all werc mobbed by the students.

T et a young “ian nrobably about 28 who is £1h Texas but after the war he.
becarie a citizen of lMinsk. It was.rather wierd neeting an ex-imerican but he
did come in handy as an 1nr,er*>r== ter for me and the other students I was
talking to." '

- Statenent 7. While T am sure that in conversations about this
incident I annlied the tem“‘'crackpot! I did I"Ou rotc it in ny diary.

All other statements vrevared dn the basis of the telephone
intervier are true.

Katherine Hallozyg;

Suorn %o and subscrided
helore me thisaeXK day

‘ o%, 196 4
Bozdsse Nl

{Fota I%L n¥lic)

CATHERINE J SUIHVAN
Notary Public, State of New Yok
Residing in Broome County
My Commission Expires March 80, 19 & V-—

— v e e 4ol o R
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PRESIDENT'S CCMMISSION
_ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT

PRESIDENT JOHN F. KENNEDY,

R N N e L Wl N g

STATE OF NEW YORK
ss:

Nt e

‘ D s
County of HAcu~r&

I, Catherine Mallory, 412 East Main Street, Endicott, New
York, being duly sworn say: )

1. In 1961 I was a sophomore at the University of Michigan.
In March of 1961, I was a member of the University of Michigan band
which toured Russia and the Near East.

2. We arrived in Minsk, U. S. S. R. from Moscow on March
10, 1961. While in Minsk, the band gave some concerts at the Minsk
. Polytechnic Institute. We stayed in a hotel in Minsk. We left
Minsk on March 1% and proceeded to Kiev, U. S. S. R.

3. There was an evening in Minsk when members of the band
were divided into small groups, each of which was assigned a Russian
interpreter, for the purpose of going on a tour of the facilities of
the Minsk Polytechnic Institute.

4, Near the conclusion of this tour, at about 10:00 p.m.,
vhen the band members were boarding a bus, I became surrounded by
Russian students who were asking me questions. Although one student
was interpreting I was having difficulty communicating with them.

5. At this point, an American approached and offered to
act as an interpreter. I accepted the offer. VWhile I never really
had a chance to talk with him, he mentioned that he was an ex-Marine
- from Texas. Sometimes he spoke with a Texas accent and at other
times he spoke with an English accent. Somehow I got the impression
that he was working in Russia and that he never intended to return to
the United States.
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6. This American appeared well dressed. .I think he wore
a camal hair coat and possibly a tie. He did not indicate if he
had been at the concert.

T. After just a few minutes of further guestions from the
Russian students, with the American interpreting, I boarded the bus.
I never again saw nor heard from this individual. I noted in my
‘ diary something ebout the incident, and I wrote that this American
. ' seemed to be a crackpot. I did not meet any other Americans in Minsk.

8. I have seen pictures of Lee Harvey Oswald in the newspaper,
and the individual I saw in Minsk very much resembles Oswald as pictured.
I recall that the person I saw seemed to have more hair and was heavier
than Lee Harvey Oswald as pictured in the newspapers.

9. Except possibly for this one occasion in Minsk, I never
saw nor commnicated with Lee Harvey Oswald.

/(/d.f/&:f'/gﬂ/ Jlisi Yz
CATHERINE MALIORY

Sworn to and subscribed
before me thisxa4 day.
of 4L,é¢ ' ) 196’;9“ °

él‘?{{:ﬂ///za qu 02 f /T2
(Notar%QPublié)

CATEERINE ). SULLIVAN
Notary Pablic, State of New York
Residing in Broome County
My Commission Expires March 30, 19¢ v
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PRESIDENT 'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT

‘l,. PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

M e M M e N P P

STATE OF CALIFORNIA )
S © ) ss:
County of Santa Barbara )

I, Mrs. Monica Kramer, Janin Way, Sunny Acres, Solvang,
California, being duly sworn say-

1. In 1961, Miss Rita Naman and I took a trip to Burope
. which included a visit to the Soviet Union. -Mfs? Naman had purchased
wm%Z. a Singer automobile in Great Britain and we drove through Europe and
" the Soviet Union.

2. When we were in Moscow staying at the National Hotel,
we met Mrs. Marie Hyde, who, to the best of my knowledge, presently
resides in Port Angeles, Washington. DMrs. Hyde was desirous of dr1v1ng
with us to Warsaw. Such an arrangement was made.

3. My travel notes indicate that we arrived in Minsk, U.S.S.R.,
jon August 10. After arriving at our hotel, we were asked to take a guided
. tour of Minsk. We subsequently found out that after we left the hotel,

our bags had been searched. Out Intourist Guide's name was Svetlana.

L, We visited the Central Square where we stopped to take some
photographs. Kramer Exhibit 1, also labelled Commission No. 8594, is a
photograph taken by Miss Naman in Minsk on August 10, 1961, As I recall,
it was taken between 5:00 p.m. and 6:00 p.m. The building in the back-
ground is the Palace of Culture, and the statue is one of Joseph Stalin.
The -automobile in the center of the picture is the one that was then owned
by Miss Naman. The woman at the far left is the Intourist Guide. ©She appears
to be speaking with me, the woman standing next to her. There are three men
to the right of the automobile and a small boy in front of it, all of whom

¢ I aid not know.
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5. On every occasion that we stopped while on the trip through

" Russila, people would gather around the automobile and look at it. As a

result, we became accustomed to this and therefore pald little or no
‘attentlon to these people.

6. I cannot recall these three men. I never spoke with them.
It now appears to me that tThe man in the middle, wearing dark trousers
and a dark, short-sleeved plaid shirt, resembles Lee Harvey Oswald, whose
picture I have seen in the newspapers. 4

7. I recall that Miss Naman spoke with somebody in Minsk who
spoke English. They talked about records° I do not recall if this person

was Lee Harvey Oswald.

8. We left Minsk on August 11;‘1961.

9. Except for p0351bly on‘August lO, 1961, I never met nor
communicated with Lee Harvey Oswald.

= L
,;f;by /427 il oty /X;L414%”Jbi/

MRS, -MONICA KRAMER

“

Sworn to and subscribed

. before me this /7% day

of 0-,¢4~ , 196 = .
’iiﬂ/

/Z//? e /} /,r////,ﬁ

(Notary Public)y
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* PRESIDENT'S COMMISSION

ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT

PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

N St et e s oo ot a? ot

STATE OF CALIFORNIA )
. : o ss:
County of Santa Barbara )

I, Rita Naman, Janin Way, Sunny Acres, Solvang, California,
being duly sworn say:

l. I am in the real estate business In Santa Ynez,
Californla, and T live with Mrs. Monica Kramer.

2. In 1961, Mrs. Kramer and I took a trip to Europe. . I

- purchased an automobile in England, and we drove it through Europe

and the Soviet Union.

3. While in Moscow we stayed at the National Hotel. There
we met -Mrs. Marie Hyde, who, as far as I know, currently resides in
Port Angeles, Washington. We arranged to drive her to Warsaw, Poland.’

4, A1l three of us left Moscow and travelled to Minsk,
U. S. S. R. Ve arrived there on August 10, 1961. After going to
our hotel, I was called by the Intourist Office and asked to go there.
The official at the Intourist Office wanted to know why I was in
Russia. He appeared hostile. I suspect that they were interested
in me because in Moscow, I had given a person who claimed to be a
student a Newsweek Magazine along with my business card. The official
then insisted that Mrs. Kramer, Mrs. Hyde, and I go on a tour of Minsk,
When we returned to our room after the tour, we found that our luggage
had been searched. ' .

5. Out Intourist guide's name was Svetlana. We visited the
Central Square where we stopped to take scme photographs. Kramer
Exhibit 1, also labelled Commission No. 859 4, is a photograph taken
by me at this time. As I recall, it was taﬁen about 8 or 8:30 p.m.
The building in the background is the Palace of Culture, and the
statue is one of Joseph Stalin. The autamobile in the center of the
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picture was owned by me. The woman at the far left is the Intaurist
Guide. She appears to be speaking with a woman standing next to her,
who is Mrs. Kramer.. There are three men to the right of the automobile
and a small boy in front of it, all of whom I did not know.

‘ 6. Kramer Exhibit No. 2, also labelled Commission No. 859c,
. is a photograph teken by me at the same place and at about the same time; ‘
however, I took this photograph with Mrs. Hyde's camera. In this photo- .
o . graph Mrs. Hyde is at the far left with the Intourist Guide and Mrs. Kramer.
Only two men are pictured to the right of the car. ' '

7. I do not remember speaking to any of the men pictured in
- Kramer Exhibit 1 and in Kramer Exhibit 2. I was so disturbed by the
earlier interview with the Intourist Guide official, that I cannot
remember much of what happened thereafter.

8. I do recall that after this photograph was taken, I went
to a nearby record store. When I left the store, a man spoke to me in
an Americal accent and asked me about my car. He asked how many miles
to the gallon it travelled. I do not recall if this man was the same one
pictured in Kramer Exhibit 1 and in Kramer Exhibit 2.

9. The man appearlng in these photographs, wearing dark trousers ,
\\\{\ . and a dark short-sleeved Ciﬁ.afﬂ shirt, resembles Lee Harvey Oswald, whose o
picture I have seen in the newspapers. ;

10. Except for possibly on August 10, 1961, I never met nor

'communicated with Lee Harvey Oswald. ’ |
/5‘-/ /(J-j/‘/'v“-&'(/‘!/\/ ’

11. We left Minsk on August 11, 1961.

Sworn to and subscribed
before me this /75" day

Wit o S
///,%, Mﬂéﬁd//

‘ (Notary Public)
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PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT

‘ PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

e e e A N A s

STATE OF TEXAS )
SS¢
County of Travis )

I, Billy Joe Lord, being duly sworn say:

1.. I am an Airman Third Class in the United States
Air Force, and I am in the 340th Bomb Wing, Combat Defense Squadron
at Bergstrom Air Force Base, Texas. I am 22 years old and my parents
live at Midland, Texas. ’ ‘

2. After greduating from Midland High School in 1959, with
the financial assistance of my parents, I made plans to continue my
education in France. During August, 1959, I made an application for
a passport; and on or about September 15, 1959, I departed Midlang,

Texas via train for New Orleans, Louisiana, arriving there about
September 17, 1959. I spent the next three days touring the city of
New Orleans and making several trips to the ticket office of the Lykes

- Lines. The cost of passage aboard the ship S. S. Marion Lykes amounted
to slightly more than $200. I registered and stayed in the LaSalle Hotel
on Canal Street, which was near the city library. I visited the library
several times during this stay in the city. During this period I did not
know Lee Harvey Oswald.

. 3. On September 20, 1959, I boarded the freighter S. S. Marion
Lykes at New Orleans. Upon boarding the ship, I was shown to my room,
and when I got there, Lee Harvey Oswald was already there and moving in.

. We were to share this room. I had never before seen nor heard of Lee
Harvey Oswald. Lee Harvey Oswald and I shared this cabin for the duration
of the trip to France which was fourteen days.

.\ - L. In our first conversation, Oswald said that he was recently

’ a ‘ discharged from the Marines and that he had worked in some technical
field while in the Marines. He indicated that he was somewhat bitter
about the fact that his mother had to work in a drugstore in Fort Worth,
Texas and was having a difficult time. He also said that he would prcbably
return to the United States to work. He gave no indication of his ultimate
destination, although he said he was going to travel arocund in Europe and
possibly attend school in Switzerland if he had sufficient funds. Also in
this first conversation, we discussed religion. I do not know why we

HW 12640 DocId:59167862 Page 75




- v
- e

P -2 -

discussed religion except that possibly he noticed that I had a bible.
Oswald maintained that he could not sée how I could believe in God

in view of the fact that science had disproved the existence of God,
and that there was only matter. '

5. After the first day, I hardly conversed with Oswald at
all. Oswald was not outgoing and neither was I. We just were not
very friendly.

. , ' 6. Besides Oswald and myself, there were two other passengers
aboard the ship. ' They were a retired U. S. Army Colonel and his wife,
Colonel and Mrs. George B. Church, Jr. All four of the passengers
generally ate their meals together in the ships officer's mess. Osvald
: : ate most of his meals with us. I do not recall Colonel Church and his
! wife associating very much with Lee Harvey Oswald.

7. I shared a closet with Oswald, but I did not notice any-
thing out of the ordinary among Oswald's possessions. He did show ne
either his military identification card or his passport.

P 4 - 8. Oswald did not indicate that he might defect to Russia.

? ' To the best of my knowledge, Oswald did not receive any correspondence
. or communications while aboard the ship, nor did he associate with any
; : of the ship's crew. Oswald never mentioned any contacts or friends in
: - BEurope.

: : 9. Lee Harvey Oswald appeared to be a normal, healthy individual,
. mentally alert, but extremely cynical in his general attitude.

On October 5, 1959, our ship arrived in France, and I dis-
embarked from the ship. I never saw or heard from him again. It is my
; _ recollection that he departed from the ship subsequent to my departure.
? ' I had written my mother about all the passengers. When Osvald defected,
v j she sent me a newspaper clipping about it. :

10. Oswald spent a great deal of his time during the trip on
the deck. I do not recall him doing any reading. I do recall, however,
that there was a radio speaker which received programs from Burope and
that Oswald and Colonel Church seemed to understand a little bit of the
foreign language that came over on the speaker. I thought it was German,
but I am not sure. '

. : .11. T attended the Institute of French Studies at the City of

i o Tours, Province of Touraine, France, from October, 1959 to February, 1962
: intermittently while auditing courses at the University of Poitires, Tours,

3 . France, and at the Sorbomne, University of Paris, France. 1 returned to

i the United States aboard the French ship, Liberty, in June, 1960. I went
P . to France again in February of 1961 for further education, and returned to

the United States in February of 1962.
Sworn to an subscribed #7/'2; ‘

before me this 20th gay BILLY JOE LORD\
or_June __, STL .

u‘;[{:f) oL o ? / %/Q; — . : .

: nlEEHE & EfeHrR( Tapt., USAF, Judge Advocate, 34Cth Cmbt Spt Gp
v .5 " 3 An officer authorlzed by law to administer caths and take
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Hnited States Brpartment of Pustice

N UNITED STATES ATTORNEY

FLEAS. REFER TO MIDDLE DISTRICT OF FLORIDA

EFB/F P. 0. BOX NO. 2841
TAMPA, FLLORIDA 33601

June 29, 19564

J. Lee Rankin, General Counsel

President's Commission on the
Assassination of President Kennedy’

200 Maryland Ave. NE

Washington, D.C. 20002

Dear Mr. Rankin:

Your letter of June 22nd, .last, trans-
mit*ing unsigned affidavits of Nr and Mrs.
George B. Church, Jr., was received at this
office on June 25th.

Enclosed, as requested in your com-
munication, are the duly_executed affidavits.

+~Sincerely, ,
Gy o
;"4 R (e ":-\;' /I ) .
: . T " ,"' c L ./
P A et

A /
Il
!

JEDVWARD 7. OARDMAN
vl ted Tiazies Eutorney

Enclosures (2)
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PRESIDENT'S COMMISSION

L N N g L N R T N

ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY
STATE OF FLORIDA ) .

8s:
County of Hillsborough )

I, George B. Church, Jr., 2427 Sunset Drive, Tampa 9,
Florida, being duly sworn say:

l. I am a retired Lieutenant Colonel in the United States
Army and am now a Junior High School teacher in Tampa. I am attending
the University of Florida.this summer.

2. My wife and I travelled to Europe on the S. S. Marion Lykes
which departed New Orleans, Louisiana for LeHavre, France, on or about
September 20, 1959. This vessel was a freighter with accomodatvions for
12 passengers assigned two to a rocm. On this particular trip, there were
but four passengers aboard. One of them was Lee Harvey Oswald, who shared
a state room with an individual named Billy Joe Lord. The trip from New
Orleans, Louisiana, terminated at LeHavre, France. The entire trip was
approximately 16 days.

3. Before this trip, I had never before seen nor heard of
Lee Harvey Oswald.

4, A1l of the passengers ate at one table; however, Lee Harvey
Oswald missed quite a few meals because he was seasick much of the time.
Furthermore, there was no fixed schedule for meals. When we did have neals
with Oswald, he sat cater-cornered from me. Howvever, Oswald was rathcer with-
drawn, and thus I did not converse with him a great deal. Oswald did state
during our discussion of our destinations, that he was going to attend a
university in Switzerland. Oswald did not give the name of the university
and did not indicate that he had a clear cut schedule as to his course or
study.

5. I recall having discussed with Oswald the Depression of the
1930's. Oswald appeared quite bitter as to the hard time his mother hud
suffered during this period. I tried to point out to Oswald thut I had
lived through and survived the Depression and that millions of pconle in the
United States also had suffered during those years. Thls, however, made no
impression on Oswald.
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6. Oswald spént much of the time by himself. He did not
participate in any of the social activities, nor in any conv..:c.rnion.
He did mention his service in the Marine Corps, and he statoeue © o i
di¢ not like the military service. Generally Oswald was not Iriundly,
and he did not make much of an impression on me since I was not
particularly interested in him.

T. The ship had a receiver in the ward room which was off
and on during the voyage. I did listen to it occasionally, and I did
understand German. I do not know if Oswald listened to the receiver
or not, and I have no idea as to his knowledge of any foreign ianguage.

8. Oswald did not indicate that he was going to go to Russia.

9. After the trip I never saw nor heard from Lee Harvey
Oswald again. e

R )
- )’
&

e

) -
".""_‘.’/. T ‘) ’// y R
) S AT
GEORGE B. CHURCH, JR.

Sworn to an subscribed
before me this %7 daj
of ‘\}u/«,»_q R 196‘-}’ .

—

i/

\ '/-

_ (Notary Public) )

Fotary Public State of Florids &t Dz
My Coumission Expires, Oct. 26, 1565

s .
—
s/ A




PRESIDENT 'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF AFFLDAVIT

PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

N e e N e P P o

STATE OF FLORIDA )

sss
County of Hillsborough g

I, Mrs. George B. Church, Jr., being duly sworn say:

1. I live at 2427 Sunset Drive, Tampa 9, Florida. I
travelled to Europe on the S. S. Marion Lykes which departed :jew Orleans,
Louisiana for LeHavre, France, on or about September 20, 1959.

2. I recall that besides my husband, there were two other
passengers: Lee Harvey Cswald and Bill Lord. My husband and I sat
at the same table with Oswald for meals, but outside of meals, we did
not have much contact with him. While I had endeavored o v acquainted
with Lee Harvey Oswald, he did not enter into friendly conversation. He
stayed to himself, and I considered him poeculiar.

3. Oswald indicated that the purvose of the triy -.is to attend
) a university in Switzerland, but he evaded giving the namc oir the university
- and, he did not indicate any clear cut or pcsitive courses oi study other
than a statement to the effect that he might study philosoph; or p:y:hology.
His attitude seemed to be one of resentment. His roommate, Bill L>rd, wes
going to attend a university in France and was studying French during the
trip. Lord was quite exuberant about his course of study and purpose of
life, in contrast to the attitude of Lee Harvey Oswald.

k., I do not recall Oswald doing any reading. However, I gave
him a book which he never returned.

5. Upon completion of the voyage aboard the S. S. Marion Lykes,
I obtained the address of Bill Lord for the purpose of perhaps later writing
him or sending him Christmas cards. I also requested Oswald's address and
‘ he questioned the purpose of my request. He later reluctantly furnished
his hcme address as, C/O Mrs. M. Oswald, 312k West Fifth Strcet, Fort Worth,
Texas. I wrote this in my address book.

I3
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6. At no time did Lee Harvey Oswald indicate that he wus
actually planning or attempting to defect or go to Russia. There was
no indication that Oswald had any Communist leanings.

I did notice that Oswald spoke with the Chief Engineer who
was then aboard the S. S. Marion Lykes. The Chief Engineer indicated
to me that he felt that Oswald was a smart boy.

. - T. This was the last time I ever saw or heard frc: Lee
Harvey Oswald.
M‘O?L,l /\6* S . 7/,7‘ /’/f . . /;

i,
MRS, GEORGE B. CHURCH, JR.)/

Sworn to an subscribed
before me this .27 day
Of VTl ) 196 =4 °

v

- 'S 1/'_, ;
Z N s \Z ~ (/(/‘?,,/‘

(Notary Public)

Notary Pubfie Stats of Florfs & Trgs
My Commission Expires, Oct, 26, 1966
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PRESIDENT'S COMMISSION , .
ON THE ASSASSINATION OF | AFFIDAVIT
PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

-~

STATE OF TEXAS
: ss:
County of Harris

I, Horace Elroy Twiford, TOl8 Schley Streét, Houston,
Texas, being duly sworn say:
1. I have been a resident of Houston since May,
1956, and I am a merchant seaman. I am a member of the
Sociallst Labor Party. ‘ -

2. The first time I ever heard of Lee Harvey Oswald

wJZ/QV'é?fwaS in ‘Nevember;—1962, when The Headquarters of the Soclalist

HW 12640

Labor Party in New York wrote me that Oswald had requested
literature. The New York Headquarters usually furnishes

me with the names of any persons in the Texas area who

make inquiries about the Soclalist Labor Party. I then
routinely mailed Oswald literature concerning the Soclalist
Labor Party to a box number in Dallas appearing on Twiford
Exhibit No. 1. I had my return address on the envelope
containing the material I sent to Oswald.

3. Twiford Exhibit No. 1 is the envelope which Oswald
sent to the Socialist Labor Party in New York, and which
ihey in turn sent to me. :

L4, The handwritten note across the front of this _
envelope, containing the words "Labor Day issue WP, 9/11/63"
i1s in my handwriting and indicates that I mailed to Oswald
on September 11, 1963, the Labor Day issue of the "Weekly
People.” ‘I do not recall if this was the first time I sent
him material. : ‘ _ .
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5. I recollect having flown home to visit my wife
on September 27, 1963, from New Orleans, Louisiana, where
the S.S. Del Monte, the ship upon which I was worklng, was
docked. Either at this time or on October 1, when the ‘
S.S. Del Monte reached Houston, my wife told me that a

. L. H. Oswald had called and asked for me durlng the week.
My wife had written his name and the words "Fair Play for
Cuba Committee” on a plece of paper in order to mention
the telephone call. ‘ ‘ :

6. I recollect that my wife told me that this
telephone call had taken place during the week preceding
my visit home. I had been home on the previous weekend,
and neither at that time nor prior thereto had my wife
saild anything about a telephone call from Oswald.

7. I have never seen nor heard from Lee Harvey
Oswald. '

Sworn to and subscribed
before mg)this [| ¥ day

0 f !7/[ L,(,- Tt K} I 95 % °
//7' 577

VT )
AP oy '7‘/57 ) /:ﬁ”/’/l/@
Nosany-—Publdic)

(
. Thomas R Gunther
Special Agent, United States Secret Service
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- PRESIDENT'S COMMISSION

ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT

PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

N AN AN A e

STATE OF TEXAS
8s:

e

County of Harris

I, Mrs. Estelle Twiford, 7018 Schley Street, Houston,
Texas, being duly sworn say:

1. I am the wife of Horace Elroy Twiford.

2. In late September of 1963, Lee Harvey Oswald telephoned
my house and asked to speak to my husband. I told him that nmy
husband was at sea. Oswald inquired as to how my husband had his
address. He also said that he had hoped to discuss ideas with my
husband for a few hours before he flew down to Mexico. He said he
only had a few hours. I assume he was calling from the Houston
area since he did not, to my knowledge, place a long distance call,
However, he did not specifically say that he was in Houston. I
have no information concerning his whereabouts when this call was
Placed. I told him if he desired to gorrespond with my husband
he could direct a letter to 7018 Schley Street, Houston, Texas, and
I would see that my husband received it.

3. I cannot recall the date of the call, but I think it
occurred during the week prior to the weekend my husband flew home
to visit me from New Orleans where his ship was docked.. I recall,
my husband had shipped out the weekend prior to the call. :

L, I cannot recall the exact time he called, but I think
that it was in the evening, sometime between T:00 and 10:00 o'clock.
I was not working during this period. _ .
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- 5, I wrote down on a slip of paper that Oswald had called
and that he mentioned he was & member of the Fair Play for Cuba

‘ Committee. I did this in order to remember to tell my husband
: about the call. I told my. husband about the call on the weekend

he Vlsited mee. /J N A 7 / ._.(g cL«_-LC\ / ,(, ¢J_r.L /)7’9/&4 //"‘—é—"

6/ /l/ L L - ( ,-v .,,é.-\ \

1 _>\L/\ 2 N, .
v 6 Oswald did not state what he was gon.ng to Mexico for,
nor did he state how long he would be there.

T. Other than the above mentioned telephone call, I have
never had any contact with Lee Harvey Oswald.

8. I am not a member of the Socialist lLabor Party.

// “ é/j le 27 (/W-,.M,,L

MRS, ESTELLE TWI.FORD /

Sworn to and subscribeLd
before me this __Z=“ day
of Pecls ,IBL .

4

(
Special Agent
United States Sacret Service.
(Thomas R Gunther) '

®
o
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PRESIDENT'S COMMISSION
ON THE ASSASSINA&ION OF AFFIDAVIT

PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

N e e e S e e s

STATE OF TEXAS )

County of Dallas )

I, J. Philip Iux, being duly sworn say:

l. I am now Store Manager at the H. L. Green Company,
1623 Main Street, Dallas, Texas. I was not employed by the H. L.
Green Company in 1963.

2. H. L. Green Company records siow that in 1963, the
Company had in stock and sold Italian 6. 5-mm rifles that were
surpluses from World War II.

3. The records also reflect the fact that the H. L. Green
Company received its supply of Italian 6.5 mm rifles from the Crescent
Firearms Company, New York City.

: L. A review of the records has failed to reflect any record
of a 6. 5 mm rifle with Serial No. C2766.

5. As far as I know, the H. L. Green Company is the only _
company in Dallas handling any quantity of these Italian 6.5 mm rifles.

J. PHILIP LUX

Sworn to and subscribed
before me this day

Qf ) 196 .

(Notary Public)
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PRESIDENT 'S COMMISSION
ON THE ASSASSINATION OF AFFIDAVIT

PRESIDENT JOHN F. KENNEDY

e S e N S T S s

STATE OF TEXAS
ST

County of Dallas

‘I, Albert C. Yeargan, Jr., 1922 Mayflower Drive, Dallas, Texas,
being duly sworn say:

1. I was the Sporting Goods Department Manager at the H. L.
Green Company, 1623 Main Street, Dallas, Texas, from the Summer of 1963
until March 13, 1964. I am now employed by Smitty's Sporting Goods,
111 West Jefferson Avenue, Dallas, Texas.

2. When I worked for the H. L. Green Company, it had in stock
and was offering for sale, a large number of Italian 6.5 mm rifles that
were surpluses from Worlid War II.

3. On November 22, 1963, FBI Agents, Secret Service Agents, and
T examined all sales records and receipt records concerning Italian 6.5 mm
rifles. '

4. The records shoﬁed that the H. L. Green Cbmpany obtained its

'supply of these Italian 6.5 mm rifles from the Crescent Firearms Company in
"~ New York City. :

5. A review of all of the records failed to reflect any record of
sale of a 6.5 mm rifle with the Serial Number C2766.

6. As far as I know, the H. L. Green Company was at that time the
only Company in Dallas that handled any quantity of these Italian 6.5 mm
rifles. -

ALBERT C. YEARGAN, JK.

Sworn to and subscribed
before me this day
of , 196 .

(Notary Public)
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SUMMARY OF DEPOSTTION OF GEORGE S. deMOHRENSCHILDT TAKEN BY MR. JEWMER
IN WASHINGTON, D. €., ON APRIL 22, 196k |

PUSN

George dek?bhrénachil’dt is 53 years o0ld and was born in Russia.
delohrenschildt's father was an official with the Czarist government.
The family had lived in Minsk for a pericd of time. After the
Comnnists came into power, the family fled Russie into Poland.
deMohrenschildt attended ochool in Foland and served in the Polish Army.
He then attended & college in Belgium. debbohrenschildt was also in
business which resulted in his traveling throughout Burope. deMohrenschildt
finally came to this country in 1938. (1-35) He held e number of

jobs and at one point participated in some anti-German activity in

this country with the French intelligence. (52) At one point he was
e@pax'ently suspected of pro-Nazi activities during the war by the FBI.
(56-60) deMohrenschildt, after the war, attended several univerisities
end led sort of a "Bohemien life." (70). By then, he hed a master's
degree in petroleum geology. deMohrenschildt has traveled extensively
in connection with his work including & trip to Cube prior to the a‘dvefnt‘
of Castro. (105-6) He also did work for the Interationel Cooperation
Administration and the Yugoslévian government in Yugoslavia in 1957.
(107) 1In connection with this, deMohrenschildt claims he underwent

an extensive security check. (108-9). deMohrénschildt is now mgrried
to his fourth wife end has several children. Heiis presently engaged
ﬂy ﬁi:e‘ Haitian Government to conduct a geological survey o‘:; the Island.
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aebhhrenschilat paid that he was not & Commmist and has
never been one. (124) However, deMohrenachildt felt that Communism
vwas not necessarily bad for poor countries. For example, hé felt
that the only thing that could save a country such as Haiti was s
tremendous amount of money from capitalist countries or a Commnist
or socialist regime. (126) |

deMohrengchildt went to Yugoslevia on private business the
yesr after his trip there in connection with the I.C.A. He also
visited Poland in 1958 as a tourist following his trip to Yugoslavia.
He was aleo in Ghana recently on private business. (133) In 1960
and 1961, the deMohrenschildt's traveled by foot through Mexico and
Central America. In 1959 or 1960, deMohrenschildt also had been in
Mexico, more specifically Mexico City. (140-1) During his trip to
Mexico,. deMohrenschildt's wife met Mikoyan. They were introduced by &
friend of the aewohre:nschi;.at's (the pllot of the Mexican President).
(144) On their walking tyip, the deMohrenschildt's were in Guatemals
during the Bay of Fvi_g’e‘ invasion, & situation whidh was apparent by &
grest deal of activity in Guatemals &t that time. (146) deMobrenschildt
denied thatibhis ﬁrip had any politi@a.l mlicétiona‘ vhateoever. (1&8)
He denied ever 'being an agent for any gmemmant; (134-5). 'H_e also |
said he has never been & member of any subversive group. (150)

dedohrenschildt seid that both he end his wife knew aluost

everybody in the Russian emigres group or commmnity in the Dellss aféga
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because both he and his vife hed an interest in epeaking Russian end
in Russian coolking. (155) ‘deMohrenschildt said thet he kuew of no
Communigts in the Russian emigree group. {168-<9)

The first time that deMohrenschildt heard of the Osweé,és was
vhen George Bouhe mentioned them. (171) This was in the summer of
1962. Several days thereafter, deMohrenschildt dropped in on the

Oswalde in Port Worth end just met Marina. He said he found her
living in the slums, not kmowing one word of English, with & rather
unhealthy looking baby énd, all in all, in horrible surrcundings.
(175) Later in the visit Lee Oswald appenred. deMpbrenschildt sald
that Lee Oswald spoke fluent Russian but with a foreign accent avd
many gramstical mistakes. (177) However, he said he bed & vemarks
sble fluency in Russlan considering his background end education.
deMohrenschildt sald that he could detact & strange relationship
betwsen Marina end Lee. (180) He safd that he got along §ery well
with Lee Oswald. |

A fev days later, George Bouhe brought Marina to the
aeb@hmschimt's houge for the purpose of having Mrs deMohrenachildt
take Marina to get some denmtel cave. (182-3) deMohrenschildt said
that George Bouhe was giving Marina emall emounts of money since she
vas completely destitute. Lee, at that time, was in the process of
loeing his job. He was working at the Leslie Welding Company in
Fort Worth. (183). deMohrenschildt said that Marina was a& very
negligent emd poor moti'zer. (18%)
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deMohrenschildt related the story Marina hed told him sbout
| her life. Sbe came from a family of ex-Czarist officers. She lived
in Leningrad as a child and eventually moved to Minsk. Onme of her
uncles was a colonel in the Russisn army. She bad gone o & school
of pharmacy and was graduated s a pharmscist. Bhe met Lee Osweld at
some ‘dence. Hé looked mick, she took care of him, they fell in love,
and théy eventually vere married. Appavently she ves quite impressed
vith the epartment houss in vhich Oswald lived and said thet she had

always hoped to live in that type of epartment house, and when she

found out later that Lee Oswald lived in the apartment house she

finally achleved her dream. (185) He said Marins vas getting $60 a
month, or the equivalent thereo‘f,_ end Lee Oswvald was getting about $80
a month. deMohrenschildt said thet Marine told him thet Lee Osweld
11ked conditions in Russia more then she did. He liked it because 5e |
wa;:q'forei’@e'r there e.nﬂ therefore had sort of a privileged position.
He had & nicer apartment than most people and people were interested
in him. This pleaéag him very much bec.ause he wag the type of person
who needed attention. Actually they came to think that possibly
their life uas.beti‘b_ex;, in Iﬁ%usaia than it wae in Port Wortb; that is,.
they were both diseppointed in what happened to them after they came
back to the United States. This vas more the feeling of Liee than that
of Marina since as time vent on; Marina was getting move and move
things from people in the Ruseian commmity in Dallas. (186-T)
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Lee lost his job in Fort Worth, and George Bouhe told him that
¢ should move to Dallas, and there he introduced him to somebody in
the Texas Employment Agency. He eventuelly got a job through the Texes
Employment Agency. debbhrenschildt saild that his dsughter and ex-sone
in-lay Cary Taylor, helped move them from Fort Worth to Dallas. (189-30)
This was ebout September of 1962. |

debﬁbhrensehildt caid that George Bouwhe had told him that Lee
Oswvald was beiting Marina. The debdohreﬁachildt'a vent to seé Lee
Oswald and Marina did indeed have a black eye. Marina sald that Oswald
hed been heating her. Marina then said, "Well, I guess I should get
avay from him." (193) When deMohrenschildt told Lee Oswald thet he
shouldn't beat Marina, Lee Osvald replied, "It is my business.” (194)
A fev days later, the deMohrenschildt's went to the Oswalds and sald
they weré going to take Marina away..fm_m Lee end take her to the
Mellers. Apparently George Bouhe hed made the arrangements. Lee Oswg;ld
said, "By God, you are not going to do it. I will tear all her érésées
end I vilizbreak all the baby things." (194) However, deMohrenschildt
took Marins to the Mellers. A few daye later, Ceorge Bouhe called
deMohrenschildt and told‘him not to give Lee the address of vhere
Marina is since he » Iee; is a dengerous character and bad been threatening
him and Marina on the telephone. (195) &ékbhrenschilat said that he
di4n't coneider Osvald e dangerous person. (196) Marina moved from
the Mellers to Declén Ford's hiouse end then to the Thomas Rey's house.
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She also, at one time, had stayed st Mrs. Hell's home. deMohrenschildt
‘ ﬁa;a tha:b Lee and Marina Osweld vere just incompatible. He felt thet
'Méxfinﬁ vas ai?zgye annoying Lee especially sbout such things as why
they 4id not have more material items and vhy they vere not iiving
in better conditions. (197+8) deMohrenschildt said that Mavina
openly said right in front of Lee, "He sle¢ps with me just once &
month, and I never get any satiefaction out of it." {198) Thus,
debobrenschildt vas somewhat out of sympathy with Marina. As far ag
be recalls, it was Marina who convinced Osvald to leave the Soviet
Union and go back to the United States. (199) deiohrenschildt ssid
that Lee vas a fellow who needed attention end when people began
to loge imterest in him in Russis he "got disgusted with it." (199)
deMohrenschildt says that at one time he hed asked Mr. Bouhe,
"Do you think it is safe for us to help Oswald®”. (203) He vas
apparently worried that the FBI would be watching; and he did not
vant to get involved. CGeorge Bouhe said that he had checked withithe
FBI. Furthermore, deMobrenschildt felt that Max Clark was i some
way connécted with the FBI beceuse he was Chief of Security at
Convair and either George Bouhe or someone else had told him thet
Clark was with the ¥BI to some extent. Thus, deMohrenschildt's fe‘aré-
were allevisted. (203) deMohrenschildt also thinks he talked to a
6. Valter Moore who was either with the FBI or "Central Intelligence”
gbout Oswald. At any rate aemoﬁx‘lenaphilat got the feeling tha;t‘.’;:_:one
of them or elther of them saild that Oswald was a "harmless 11matic."
(20k4-5)
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delohrenschildt sald that the vhole of ‘the Russian colony in
Dallas were interested in Oswald because he had recently been to Rueeia
and 'ceuld.give them the latéat information on what was goint on. (206)
deMohrenschildt felt that Oswald was tch too out-spoken in his ideas
and his attitudes %o have been any kind of an agent. (207) Apparently
the thought had never even cross’;eé his wind. ‘

deMphrenschildt felt that Oswald had read rather advemced books
but not really understood them. He feltrrather sorry for Oswald. He
could not believe that any government would be "stupild enough to
trust Lee with anything important.” (209-10) deMohrenschildt felt
that Oswald was violent because of his outbursts end his threats to
his wife. He said he felt Marina told him that Lee had threatened to
k1ll her. (212) This he feels was one reason why he took Marina and
the ehild away from Lee at one point.

deMohrenschildt said that the people in the Russian colony
lost interest in Oswald, and, in fact, many of them disliked him, end
some actually feared him. George Bouhe vas physically afréid of him.
He told deﬁ&)hrenachildt, "I am scared of th;s man, he is s lupatic.”
(214) dedohrenschildt said thet Lee Osvald resented the intevest
people would take _ip ‘Marina. He vanted the interest concentrated on
bimeelf. {216) He felt this might be the remson for Oswald's not
vanting Marina to learn English--go she would stay completely in the
background . ae_m;hrengcmmt felt that Oswald resented those people in
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the Russian colony ,ﬁrho had established themselves. "It was almosat |

an insane Jealousy of becple who succeeded where he could not succeed e

{218) .&e}ibhrenscbildt- said that Oswald said, "I don't want her to study

English because I want to epeak Russian to her; I will forget my Russian
if I do not practice it every day." (220). deMohrenschildt said that he

' heard that Oswald strongly objected to Marina's having bad the ¢hild

;zhristeneﬂ in & Greek Orthodox Church. {221) Appa_renmy Ogvald did
1like deMohrenschilds, hmve,r{ {z22)

delobrenschildt talked about Osvald's discussions of his life
in Rugsia. He sald that Oswald particulerly resented the fact that
he hed to be present at all sorts of political meetinge after work.
AeMohrenschildt also said that st one point he asked Gswa.lﬁ, "Are
you a member of t;hé ccmmuniat Party?", and Oswald rep;ied in the

negative end said, "I em & Marxist." (225) He said Oswald also

discussed his defection with him. Oswald said he wag struck by the
poverty of the Japenese vorking classes. He also told deMohrenschilds

that he had had contacts with the Japanese Commmists and they gét -

‘him interested to g0 and see what goes on in the Soviet Union. (226)
Oswsld said thet this vas ons 6f his inducements in going to Soviet

Ruseia. deMobrenschildt sald that Oswald said, "I have met some
Communists in Japan and they got me excited and interested end that .

was one of my maucenie,nts in going to Boviet Russia, to see vwhat

goes on there.” (227)
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deuphrensc;hild’c £aid that after he found out what wms going on
in Minsk, Rugsis, which interested him beceause he had lived there vwahen
he was a child, his interest in the Oswalds waned. The rest of the
time they saw the Qswalds was purely to give them gifts or teke them %o
8 party because Marine was apparently guite boved since Lee would never
teke her any place. Tims the deMohvenschildt's invited them to a party
at Declen Ford's house and to another perty at BEverett Glover's house.
(228) He mentioned that another veagon vy the Oswalds fought was
that Lee Oswald had forbidden Marina %o amoke. Appevently ehe was o
chain smoker. In fact, in his presence lLee Oswald would take the
cigareties avay from Marina and slap her. Marina seid that Iee oven
refused to allow her to drink. deMohrenschildt said he never gaw

Oswnld drink at all. (230)

deMohrenschildt mentioned that at one of the parties he brought
Oswald to, Oswald showed & great deal of interest in & Japanese girl
by the neme of Yaiko. He sald that Marins objected and became very
jealous in that she told dedbhrenschildt the night or so lster that
Oswald got the girl's teléphone number and that ehe had the Lmpression
that Oswald was carrying on something with this girl. (235)

deMohrenschildt said that the last time he sav Oswald was
sround Easter time of 1963 and at that time he and his wife m;re
visiting the Oswslds and Mrs. deMobrenschildt vho was with Marina
said, "look, George, they have a gun bere.” Marina had cpened the
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closet &nd showed the gun to Mrs. deMohrenschildt.. debhrenschildt sald
that the gun obvicusly belonged to Obwald. Gedohrenschildt said that he

@ddn't see it but his vifé acked about the &ight on the gun. Bhe gedd,

"What i@ that, it looks like e telescopic sight”, and deMohrenschildt

caid Maring veplied, "That crazy idiot is target shooting all the time."
GeMobsgnschildt then scked Oswald sbout that end he veplied, "I go out
and do target shooting. I 1ike tavget ehooting.” Then dedohz

snschildt
said that he Jokingly said to Oswald, "Are you thén the guy who took &

pot shot at Generel Walker?” Just a few days before that, Walkér had

been ehot and he nev that Osimld dleliked General Walksrs deMohrenschilds
said that Oswald reacted by becoming temse: He didn't amile but hi made
e peculdar face. That was the vhole incident. (242-U6).

deMohrenschildt sald that Oswald was "feroeiously maybe too
mich so for integration, and an advocate 6.3‘ integration.” (246).

deMohrenschildt bad the impression that Oswald did not drive an
sutomobile. (253)

dehﬁohrenscmmv said that se far @s he kmew Oswald wae not o
homosexual. He said, "I think he wag en asexual person.” (254) He
referred to his dlscussion before concerning Marina's complaint &bout
ner lack of satisfaction.

Gelfohrenschildt 8aid that b brought Osvald to three Alfforent
homes for parties. One was Bverett Glover, oue was at the Fords and one
was at the house of Admiral Bluton. (256)
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QeMohrenschildt said thet Marine had told him that che and Lee
bad lived with Lee's brother and that the latter had told them to leave
the house. deMohrenschildt said that he could realize why, since Maring
was incredibly lazy. (260) deMohrenschildt seid that he had a vegue
recollectioh of v;;,ee telling him that he did not get along with his
mother. (261) Also, Marina disliked the mother. deMohrenschildt also
bad a vegue recollection that Oswald @id not get mlong with his brother.

deMohrenachildt said that Oswald agreed with him that Kennedy
was doing & good job with regard to the raciél problem. He eald that

Oswald said, "Yes; yes, yes, 1 think he is an excellent President,

young, full of emerzy, full of good ideas.” (264) However, Qswald,
he 8aid, bhated wealth. '

GeMohrenschildt said that the firet time he ever mst Ruth Paino
was at the Glover's house vhen he, Glover, hed the party at which the
Oswalds attended. (269)

deMohrenschildt noticed that & "nice relationship” between
Mrs. Paine and Moxina at this party. (272) deMohrenschildt said that
he never again saw Mrs. Paine.

ﬁehhhrenscﬁimt sald that Marina constantly annoyed Lee. She
bickered, and she brought out the worst in him. She would also geratch
him. dedohrenschildt also pointed out that Marine hed left her husband
the time that she stayéﬂ with Mrs. Hall. This situation was dist:lmt
from the one in vhich deMohrenschildt had taken Marins to the Mellers.
(276-79)
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dedohrenschildt said that Marins was not interested in politice
and in fact, didn't care mith for Lee discussing politice. This attitude
was very sunoying to Iee. (282)

Gedohrenschildt said that he had read Oswald's memoirs of his
stay in Minsk. He said they were not of o political nature and not
p&rticuilarly interesting to the average person. (282.83)

deMohrenschildt said that Oswald had created a sort of Marxist
theory for himself. Purthemmore, he said that Osweld said that he had
admizetion for Castro for epposing such o big pover as the United
States. (300-01)

deMohrenschildt said that the Voshinins, who were part of the
Russian community in Dallss, refused to eee and to mset the Oswalds which
was quite surprising. He said, "in this particular case, they completely
refused and looked sort of mystericus~-why they didn't want to wmeet him.”
(301)

deMohrenschildt said that in his trip to Yugoslavis he was making
some sketches and the Yugoslave spparently felt that he was making
sketches of thelr fortifications and so they shot at him. He said some

~ kind of an investigation was made, although he did complain to the

United States officials in Belgrade. (308-09)

deMohrenschildt has a brother vho is a professor at Dartmouth
College now. (311)

GeMohirenschildt sald he also bas recently been in the Dominicsn
Republic for business reagons. (31h4-15)
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dedfohrenschildt gald thot Oswald did not have any "permanent
aninogity for President Kemnedy.” (325) deMohremschildt said he had

fio information of anybody else being imvolved in the assassination. (326)

Mr. Jenner theén hed Mr. deMohrenschildt identify literature
concerning his Haitian venture. (334«k0) Mr: deMphrenschildt dended
that his maping of Haiti was to be emyloyaa by eny other nation or group.

(#41) deMohrenschildt seid What the documento’ commected with his venture

in Baiti were sent to Mr. Raigorodsky with the purpose of having him

-eventually participate in various enterprises vhich may come out of it.

(343)
It should be noted that deMohrenschildt said that he knew the

_ Bouviers end the Auchinclosg's (Jacqueling Kibnnedy's family) and in

fact he correspended vith them. (39, 317)

GeMohrenschildt &,iécusaed his business arvangements in Hadti
in éome deteild. (3H9-51) (3h41-b6) aeMohrenschildt deniéd ever
xoowing Jack Ruby. (348<49) Furthemmore, hé said that there vas
nothing to lead him to belicve that Les Oaweld vas ever in the

Carousel Club ia Dallas. (349)
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deMohrenschildt Exhibite

No. 1 Promotional literature issued in compection with
Haiti venture (339)

To. 2 A photostatic copy of correspondence between
deMohrongschildt and Paul Raigorodsky (33%)

No. 3 A photostat of an envelope addressed by dcMohrenschilds
to Mr. Paul Raigovodeky (335)

No. & A personal note written by deMohrenschildt in
longhsnd to Mr. Raigorodsky (335)

No. 5 A copy of a lettor from deMohyvenschildt to Mr. Jen D.
Minel, July 27, 1962 (335)

Ho. 6 Promotional literature, August 1, 1962, signed
by deMohvenschildt (335)

No. 7 A photostatic copy of Western Union telegram
dated August 3, 1963, from Mr. Tardieu to
deMohrenschildt

No. 8 A copy of a letter from deMohrenschildt to

o. 8 (2) A photostatic copy of an envelope with delohrenschildt
Jettezhead sddressed to Raigorodsky (336)

No. 9 4 letter Trom deMohrenschildt to Ralgorodsky,
September 12, 1963 (337)

Fo. 10 A diegram of the planned development in Haitd,
September 11, 1963 (337)

No. 11 Hap of Haiti (337-38)

No. 12 letter from deMohrenschildt to Mrs. Auchincloss,
February 2, 1964 (345)

No. 13 Ite accompanying envelope (345)

No. 1b Auchincloss letter, Septamber 12, 1963 (345)

No. 15 Acconmpenying envelope (345)

The letter from Mrs. Janet ILee Auchincloss to deMohrenschildt,

Jenuaxy 29, 1963, read into the record. (346-47)
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SUMMARY OF DEPOSITION OF GEORGE S. deMOIRENSCHILDT TAKEN BY iRR. JENIEK

IN WASIINGTON, D. C., ON APRIL 22, 19GL

George deMohrenschkildt ic 53 ycars old and was born in Russia.
deMohrenschildt's father waé an official with the Czarist governncnt.
The family had lived in Minsk for a period of time. After the
Cormunists came into power, the family fled Russia into Poland.
dcMohrenschildt atitended school in Polané and served in the Polish ALrmy.
He then attended a college in Belgium. chohrenschildt~yas also in
business which resulted in his traveling throughout Europe. deMonrenscnildt
finaliy came to this country in 1938. |(i-35) le held a number of
Jobs“and at one point'participated\in some anti=-Gexrman activity in
S - this country with the French inteclligence. (52) At one point he was
apprarcntly suspected of.pro-Nazi activitics during the wvar by the F2I.

(56-60) deMohrenschildt, after thg var, attended several univerisities
end leé sort of a "Bohemian life.” (70) By then, he had a master's
degree in petroleuﬁ geology. deMohrenschildt has traveled extensively
in connection Vith his work including a trip to Cubza ﬁrior to the advent
of Castro. (105-6) He also did work for the International Cooperation
Aéministration and the Yugoslavian government Iin Yugoslavia in 1957.
(107) In connection vith this, deMohrenschildt claims he underwent

.an extensive security check. (108-9). deMohrenschildt is now married
to his fourth wife and has several children. He is presently engaged

_..* by the Haitian Government to conduct a geological survey of the Island.
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deMbhrcnschildt_said that he was not a Communist and has
never been one. (124) Ilowever, deMohrcnschildt felt that Comrmnicm
was not necessarily bad for poor countries. For example, he feclt
that the only thing that could save a country such as'Haiti vas a
tremendous amount of money from capitalist countries or a Communist
or socialist regime. (126)

deMohrenschildt went to Yugoslavia on private business the
&ear after his trip therc in conncection with the I.C.A. He also
visited Poland in 1958 as a tourist following his trip to Yugoslavia.
Heuygs also in Ghana recently on private business. (133). In 1960
and 1961, the deMohrenschildt's traveled by foot through Mexico and
Central America. In 1959 or 1940, deMohrenschildt‘also.had been in

Mexico, more specifically Mexico City. (140-1) .During his trip to

-Mexico, deMohrenschildt's wife met Mikoyan. They were introduced by a

[

friend of the deMohrenschildt's (the pilot of the Mexican President).

" (14k4) On their walking trip, the deMohrenschildt's were in Guatemala

during the Bay of Pigs invasion, a situétion which was apparent by a

great deal of activity in Guatemala at that time. :(lh6) deMohrenschildt

denied that. his trip had any political implicatibns whatsoever. (lh@)‘

He denied ever being an agent for any government. (134-5). He also

said he has never been a member of any subversive group. (150)
deMohrenschildt saild that both he and his wife knew almost

~

everybody in the Russian emigree group or community in the Dallas area -
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beecause both he and his'wifc had an intercst in speaking Rucnicn and
in Russian cooking. (155) decliohrenschildt said that he ¥new of no
Communists in the Russian emigrec group. (168-9)
The first time that deMohrenschildt heard of the Oswalds was
. when George Bouhe mentioned them. (171) This was in the summer of
1962. Several days thercafter, delohrenschildt dropped in on the
Oswalds in Fort Worth and Jjust met Marina. Ile said he found her
living in the slums, not lmowing one word of Inglish, with a rather
unhealthy looking baby and, all in a%l, in horrible sUrroundings;
(175) Later in the visit Lee Oswald appeared. deMohrenschildt gaid
tgg; Lee Oswald spoke fluent Russian but with a foreign accent and
many grarmatical mistakes. (177) However, he said he had a remark-
o able fluency in Russian considering his background and education.
deMohrenschildt said that he coui& detect a strange relationship
between Marina and Lee. (180) He said that héagot along very wvell
wit£ Lee Oswald.

L few days later, Geofge.Bouhe brought Marina to the
deMohrenschildt's house for the purpose of having Mrs. dclohrenschildt
take Marina to get some dental care. (182-3) deMohrenschildt said
that George Bouhe was giving Marina small amounts of money since she'

, vas completely destitute. Lee, at thét time, was in the process of

losiné his job. He was working at the Leslie Welding Company in

Fort Worth. (183). deMohrenschildt said that Marina was a very

‘ : negligent and poor mother. (184)
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deMohrenschildt related the story Marina had told him zbout
her life. She came from a family of ex-Czarist oilficers. Shc‘livod
in Leningrad as a child and ceventually woved to Minsk. One of her
uncles was a colonel in the Russian army. She had gone o a schocl
‘ ' of pharmacy and was graduated -as a pharmacist. She met Leec Ocwald at
some dance. lHe looked sick, she took care of him, they fell in love,
ané they eventually were married. Apparcntly she was quite impressed
with the apartment house in which Oswald lived and saild %hat she had
alwvays hoped to live in that type of apartment house, and vhen shé
foggé'out later that Lee Oswald lived in the apartment housce she
L~ Tinally achieved her dream. (185) He said Marine was getting $C0 a
'n“.; wonth, or the equivalent thereof, and ' Lee Oswald was getting about $80
a mopth. deMohrenschildt said that Marina told Eim that Lec Oswald
liked conditions in Russia more than she did. Iq liked it because he
was a iforeigner there and therefore had sort of a\privilegcd position.
IHe had a nicer apartiment than most\?e0ple and people were intcrested
in him. This pleased him very much because he was the type of person
who needed attention. Actually they came to think:that-possibly
their life was better in Russia than it was in Fort Wortﬁ; that is;
they were both disappointed in what happened to them after they came
back to the United States. This was more the feeling of Lee than that

of Marirna since as time went on, Marina was getting more and more

things from people in the Russian community in Dallas. (186-7)

VY l v
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Lee lost his Job in Fort Worth, and George Bouhe told Lix that
e should move to Dallas, and therc he introduced him to somebcdy in
e Texas Employment Agency. He cventually got a job through the Texas
Employmcnt Agency. delohrenschildt said that his daughter and ex-son-
. in-lay Gary Taylor, hclped move them from Fort Worth to Dallas. (1C89-90)
This was about Scptember of 1962.
dcMohrenschildt said that George Bouhe had told him that Lee
Oswald was beating iMarina. The deMohrenschildt's went éo see Lee
Oswald and Marina did indced have a blaclk eye. Marina said that Oswald A
ha¢ jeen beating her. Marina then said, "VWell, I guess I chould get

Py avay from him." (193) When deMohrenschildt told Lee Oswald that he

-/~\‘~—/' shouldn't beat Marina, Lee Oswald replied, "It is my business.”™ (194)

A few days later, the deMohrenschildt's went to the Oswalds and said

they were going to take Marina away from Lee and take her to the

Mellers. Apparently George Bouhe had made the affangements. Lee Ogwald
said, "By God, you are not going to do it. I will tear all her drecsses
and I will break all the baby things." (19%) However, deliohrenschildt
took'Marina to the Mellers. A few days later, George Bouhe called
dellohrenschildt and told him not to giveALee the address gf where

Marina is since he, Lee, 1s a dangerous character and had been threatening
hinm and Marina on the telephone; (195) deMohrenschildt said that he
didn't consider Oswald a dangerous person. (196) Marina moved from

~~

’ the Mellers to Declan Ford's house and then to the Thomas Rey's house.

—
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She also, at one %time, had stayed at Mrs. Hall's home. deliohrensehildt
said that Lece and Marina Oswald were Just incompatible. e fclt that

Marina was always annoying Lee csnecizlly about such things as why

they did not have morc material items and why they were nct living

in better conditions. (197-8) dcMohrenschildt said that Marira
openly said right in front of Lee, "He slecps with me Just once a
month, and I never get aﬁy satisfaction out of it." (198) Thus;
delonrenschildt was somewhat out of sympathy with Mariﬂh. As fer as
he recalls, it was Marina wvho convincecd Oswald to leave the Sovict
Union and go back to the United States. (199) deliohrenschilét said
thét Lee was a fellow who needed attention and when people began
to lose interest in him in Russia he "got disgusted with it." (199)

~ deMohrenschildt says that at one time he had asked Mr. Souhe )
"Do you think it is safe for us to help Oswald?". (203) He wvas
apparently worried that the IBI would be watchiﬁé,,and'he daiqd not.
want to get involved. George Bouhe saild that>hé had checked with the
FBI. IMurthermore, deMohréﬁschildt felt that Max Clark -was in some
way connected with the IBI because he was Chief of‘Security at
Convair and either George Bouhe or someone else had tolé him that
Clark was with the FBI to some extént. Thus, deMohrenschildit's fears

were alleviated. (203) dcMobrenschildt also thinks he talked to a

G. Walter Moore who was either with the FBI or "Central Intelligence"

. goout Oswald. At any rate deMbhrenschildt_got the feeling that one

of them or either of them said that Oswald was a "harmless luratic.”

(20&-5)"
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deMohrenschildt said that the vhole of the Russian colony in

Dallas were interested in Oswald because he had recently been to Ruscia

dcMohrenschildt felt tﬁat,Oswald was much too out-spoken in hic ideas
. - and his attitudes to have been any kind of an agent. (207) Apparentl;
the thought had never even crossed his mind.
deMohrenschildt felt that Oswald had rcad rather advanccd'books
but not really understood them. He fclt rather sorry for Oswald. I
could not believe that any government would be "stupid enough tc
trust Lee with anything important." (209-10) delohrenschildt felt
e
" that Oswald was violent becausc of his outbursts and his threats to
his wife. He said he felt Marina told him that Lee had threatened to
L:T' - kill her. (212) This he fcels was one reason why hc took Marina and
the child away from Lee at one point.
deMohrenschildt saidvthat the people in{%he Russian colony
lost interest in Oswéld, and, in fact, many of them disliked hinm, and
some actually feared him. George Bouhe was physically afraid of him.
He told delohrenschildt, "I em scared of this men, he is a lunatic.”
(21%) delMohrenschildt said that Lee Oswald resented the interest
people would take in Marina. He wanted the interest concentrated on

himself. (216) 'He felt this might be the reason for Oswald's not

wvanting Marina to learn English=-~so she would stay completely in the

background. deMohrenschildt felt that Oswald resented those people in

a.
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the Russian colony who had established themselves. "It was almost
an insane Jjealousy of pcople who.succeedcd where he could not succecd.”
(218) dedMohrenschildt said that Oswald said, "I don't weant her to ctuldy
English because I want to speak Russian to her, I will forget my Russian
‘ "“if T do not practice it every day." (220). deMohrenschildt said that he’
heard that Oswald stronglj objected to Marina's having had the child
_christened in a Greek Orthodox Church. (221) Apparently Oswald did
like deMohrenschildt, however. (222) )
deMohrenschildt talked about Oswald's discussions of his life
in Russia. He said that Oswald particularly resented the fact that
- ke had to be present at all sorts of political meetings after work.
—_ = deMohrenschildt also said that at one point he asked 6swald, "Are
you a member of the Communist Party?", and Oswald replied in the
negative and said, "I am a Merxist." (225) He saidAOswald also
discussed his defection with him. Oswald said h; was struck by the
poverty of the Japanese working classes. He also told deMohrenschilde
that he had had contacts with the Japanese Communists and they got
him. interested to go and see what goes on in the Soviet Union. (220)
Oswald said that this was one of his inducements in goihg to Soviet _
Russia. deMohrenschildt said that Oswald said, "I have met some
Cormunists in Japan and they got me excited and interested and that

was one of my inducements in going to Soviet Russia, to see what

. goes on there." (227)

~

Ane s
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deMohrenschildt said that after he found out what was going on

4An Minsk, Russia, which interested him because he had lived there when

o

he was a child, his ihtgrest in the Oswalds waned. The rest of the

time they saw the Oswalds was purely to give them gifts or take them to

_a party because Marine was apparently quite bored since Lee would never

take her any place. Thus fhe deMohrenschildt's invited them to a party
at Declan Ford's house and to another party at Everett Glover's house.
(228) He mentioned that another reason why the Oswalds fought was

that Lee Oswald had forbidden Marina to smoke. Apparently she was a
cha.in’ smoker. In fact, in his presence Lee Oswaid would take the
cigarettes away from Marina and slap her. Marina sald that Lee even
refused to allow her to drink. deMohrenschildt said he never saw
Oswald drink at all. (230) |

‘ deMohrenschildt mentioned that at one of the parties he brought
Oswald to, Oswald showed a great deal of interest in a Japanese girl
by the name of Yaiko. He said that Marina objected and became very
Jealous in that she told deMohrenschildt tize night or so later that
Oswald got the girl's telephone number and thati shg had tﬁe impression
that Oswald was carrying on something with this girl. (235) '

deMohrenschildt said that the last time he saw Oswald was

" ayound Easter time of 1963 and at that time he and his wife were

visiting the Oswalds and Mrs. deMohrenschildt who was with Marina

said, "Look, George, they have a gun here." Marina had opened the
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closet;and showed the gun to Mrs. deMohrenschildt. deMohrenschildt said

that the gun obviously belonged to Oswald. deMohrenschildt said that e

didn't see it but his wife asked about the sight on the gun. She said,

"What is that, it looks like a telescopic Qight", and deMohrenschildt
said Marina replied, "That crazy idiot is target shooting all the time."
deMohrenschildt then asked Oswald about that and he replied, "I go out
and do targetishooting. I like target shooting.; Then deMohrenschildt
said that he Jokingly said to Oswald, “Are you then the guy who took a

pot shot at General Walker?” Just a few days before that, Walker had

been shot and he knew that Oswald disliked General Valker. delohrenschildt
‘e d

said that Oswald reacted by becoming tense. He didn't smile but he made
a peculiar face. That was the whole incident. (242-46).
deMohrenschildt said that Oswald was "ferociously maybe too
much so for integration, and an advocate of integration." (2u46)
deMbhrenschildt had the impreséion that oéwald did not drive an
automobile. (253)

deMohrenschildt said that as far as he knew Oswald was not a

hemosexual. He said, "I think he was an asexual person.” (254) He

Teferred to his discussion before concerning Marina's coﬁplaint about
her lack of satisfaction. ‘ .

deMohrenschildt said that he brought Oswald to three different
bomes for parties. One was Everett Glover, one was at the Fords and one

was at the house of Admiral 3luteq;~ (256)
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deMohrenschildt said that Marina had told him that she and Lee
had lived with Lee's brother and that the latter had tqld them to leave
the house. deMohrenschildt said that he could realize why, since Marina
was incredibly lazy. (260) deMohrenschildt said that he had a vague
. . recollection of Lee télling him that he did not get along with his
mother. (261) Also, Marina disliked the mother. deM§hrenschildt also
had a vague recollectioh that Oswald did not get along with his brother.
deMohrenschildt said that Oswald agreed with him that Kennedy
was doing a good Jjob with regard to the racial problem. He said that
0s"wa;ld sald, "Yes, yes, yes, I think he is an excellent President,
' young, full of energy, full of good ideas." (264) However, Oswald,
he said, hated wealth.
deMohrenschildt said that the first time he ever met Ruth Paine
"was at the Glover's house when he, Glover, had the party at which the
Oswalds attended. (269) 3 |
deMohrenschildt noticed that a "nice relationship" between
Mrs. Paine and Marina at this party. (272) deMohrenschildt said that
he never again saw Mrs. Paine. :
deMohrenschildt said that Marina constantly a.nno&ed Lee. She '
-bickered, and she brought out the worst in him. She would also scratch
~him. deMohrenschildt also pointed out that Marina had left her husband
- the time that she stayed with Mrs. Hall. This situation was distinct

. from the one in wh;.ch deMohrenschildt had taken Marina to the Mellers.
(276-79)
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deMohrenschildt said that Marina was not interested in politics
and in fact, didn't care much for Lee discussing politics. Tnis attitude
was very annoying to Lee. (282)
deMohrenschildt said that -he had read Oswald's memoirs of his
. _ stay in Minsk. He said they were not of a political nature and not
particularly interesting to the average person. (282-83)
deMohrenschildt said that Oswald had created a sort of Marxist
theory for himself. Furthermore, he said that Oswald said that he had
admiration for Castro for opposing such a big power as tb;e United
States. (300-01)
. e deMohrenschildt said that the Voshinins » who were part of the
Russian community in Dallas, refused to see and to meet the Oswalds vwaich
O was quite surprising. He sald, "in this particular case, they completely
refused and looked sort of nwéterious--why they didn't want to meet him."
(301) | |
deMohrenschildt said that in his trip to Yugoslavia he was making
some ‘sketches and the Yugoslavs apparently felt that he was making
sketches of their fortifications and so they shot at him. He said some
kind of an investigation vas made, although he &id complain to the
United States officials in Belgrade. - (308-09)
deMohrenschildt has a brother who is a professor at Dartmouth
College now. (311) |
deMohrenschildt said he also has recently been in the Dominicen
" Republic for business reasoms. (314-15)
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deMohrenschildt said that Oswald did not have any "permenent .

. .animosity for President Kennedy." (325) deMohrenschildt said he had

no information of anybody else being involved in the assassination. (326)

Mr. Jenner then had Mr. deMohrenschildt identify literature

" concerning his Haitian venture. (334%-40) Mr. deMohrenschildt denied

that his maping of Haiti was to be employed by any other nation or group.
(3%1) deMohrenschildt said that the documents connected with his venture
in Haiti were sent to Mr. Raigorodsky with the purpose of having him
eventually participate' in various ente‘mrises which may come out of it.
(343)
s )

It should be noted that deMohrenschildt said that he knew the
Bouviers and the Auchincloss's (Jacqueline Kennedy's family) and in
fact he corresponded with them. (39, 317)

deMohrenschildt discussed his business arrangements in Haiti
in some detail. (349-51) (341-46) deMonhrenschildt denied ever
knowing Jack Ruby. (348-49) Furthermore, he said that there was .
nothing to lead him to believe that Lee Oswald was ever in the

Carousel Club in Dallas. (349)
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deMohrenschildt Exhibits

No. 1 Promotional literature issued in connection Wluh
‘ Ha.:.t:. venture (339)

No. 2 A photostatic copy of correspondence between
deMohrenschildt and Paul Raigorodsky (334)

No. 3 A photostat of an envelope addressed by deMohrenschildt
to Mr. Paul Raigorodsky (335)
No. & : A personal note written by deMohrenschildt in
‘ " longhand to Mr. Raigorodsky (333)
No. 5 A copy of a letter from deMohrenschildt to Mr. Jen D.
Minal, July 27, 1962 (335)
No. 6 Promotional.literature, August 1, 1962, signed
.t * by deMohrenschildt (335)
No. 7 A photostatic copy of Western Union telegram
dated August 3, 1963, from Mr. Tardieu to
deMohrenschildt
No. 8 A copy of a letter from deMohrenschildt to
' Mr. Minal, August 7, 1962
No. 8 (2) A photostatic copy of an envelope with deMohrenschildt
: letterhead addressed to Raigorodsky (336)
No. 9 o A letter from deMohrenschildt to Raigorodsky,
. September 12, 1963 (337)
“No. 10 ' A diagram of the planned development in Haiti,
, ‘ : September 11, 1963 (337) :
No. 11 Map of Haiti (337-38)
No. 12 Letter from deMohrenschildt to Mrs. Auchincloss,
February 2, 1964 (345)
No. 13 Its accompanying envelope * (345)
No. 14 ' Auchincloss letter, September 12, 1963 (345)
No. 15 Accompanying envelope (345)

The letter from Mrs. Janet Lee Auchincloss to deMohrenschildt,
January 29, 1963, read into the record. (346-47)
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Richard Mosk

DEPOSITION OF JEANNE DeMOHRENSCHILDT
.TAKEN BY MR. JENNER ON APRIL 23, 1964
IN WASHINGTON, D. C.

Mr. DeMohrenschildt is 50 years old. She was born in Harbin,
China which is close to the Siberian border. Her parents were born
in Russia and her father was in charge of the Far Eastern Railroad
for China. She came to the United States in 1938 and became a citizen
in 1945. Mr. DeMohrenschildt said that her family was anti-Communist.
She said that her father had resignéd from the railroad when it was
sold to the Russians in 1925. Furthermore, she has learned that her
father was killed by the Communists during World War II. Her mother
is also dead. When she came to this country she was married to a

man named Bogoyavlensky. Apparently during the 30's she and her husband

_had to flee Northern China because of the: Japaneese. They then went to

Shanghai and lived there until they came to the United States. (1-15)
Mrs. DeMohrenschildt‘says that she is not a Communist. (15)
Mrs, DeMohrenschildt has a brother living in California who works
for North American Air Craft Company. He worked at the University of

Chicago with the govermment during the war. (19-20)
|

She was eventually divorceq from her first husband who is now {(in 1957)
named Robert LeGon. Her former husband is now in a rest home. She married
her present husband, George DeMohrenschildt in the summer of 1959. (21)

Mr. De Mohrenschildt said that when she divorced herAfirst husband he sent
letters around the country to various places alleging that she was a spy.
He signed some of these letters “F3I" (222;223) She said apparently all

these letters hindered her from obtaining work. Mrs. DeMohrenschildt
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had worked as a designer and lal made frequent trips to Europe. After
working in California Mrs. DeMohrenschildt went to Texas because of her
' daughters asthma and in the 50's she went to Califormnia. (27-31)

. After her divorce Mrs. DeMohrenschildt then returned to Dallas where
she met Mr., DeMohrenschildt. (33)

Mrs. DeMohrenschildt regarded her husband as a loyal American. (38)

Mrs. DeMohrenschildt listed the various jobs that she has held while
in the United States. They all dealt with clothes in one way or another
--modeling, dress designing, etc. (40-46)

Mrs. DeMohrenschildt said that she joined her husband on his
mission for the Intermational Cooperation Administration in Yugloslavia. (47)
Mrs. DeMohrenschildt told about the time when she and her husband were
in Yugloslavia and they were vacationing in a costal town. They apparently
were near some fortification and were fired upon. Mrs. DeMohrenschildt
said that her husband went to Ghana in 1958 for business purposes. (52)
She said he was in Ghana, Togoland, and Nigeria.

Mrs. DeMohrenschildt then described the trip she and her husband
took on foot through Mexico and Central America. This trip took place
in 1960. Mrs. DeMohrenschildt said the trip had no connection with any
government agency of any sort and did not have any political aspect what=~
soever. (56) She said that even though that they were in Central America
during the Bay of Pigs invasion, they were not aware of it. She said that
she had never been to Cuba. (58) Mrs. DeMohrenschildt said that while in
Mexico City one time, the pilot for the President of Mexico introduced her

to Mikoyan who happened to be traveling through Mexico at that time. (59)
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Mrs. DeMohrenschildt said that she had had no prior association with
Mikoyan or any member of the Russian Commission there. (61) After
their trip through Central America, they flew to Haiti to reét and to
visit a friend, and then they feturned to the United States. (62-63)

Mrs. DeMohrenschildt described the so called Russian colony in
Dallas. She said that there a%e two types of Russian people.there.
One was composed of those who %ame after the revolution and the other
were the newer ones who escaped during the second World War from Gewmaany.(64)
Mrs. DeMohrenschildt said that if anybody in this so-called Russian community
heard that a new Russian appeared, there was a "natural interest in
people to know who they are, where they are from and what kind of people
they are, and of course if they are distute or something--and none of them
were really--only Marina was, then we help them. But there was no organi-
zation. No particular organizations to wait for them to come in, because
there was n§ necessity.”" (66) She said that shé first heard of the Oswalds
from George Bouhe and Max and Gali Clark. In fact, Bouhe said he even had
a fund for them. He gave money to Mrs. DeMohremschildt to help pay for
Marina's dental work., (57) She said that both she and her husband knew
ndthing about the Oswalds before they came to the Fort Worth-Dallsa area.
She said that this was generally true of all of these people in the Russian
community, as far as she knew. (69) Mrs. DeMohrenschildt said that they
were in no possition to contribute money to the Oswalds, however she had

time and a car amd could help them in certain ways; e.g. she could take the

baby to the clinic. Thus, the DeMohrenschildts met the Oswalds in the

summer of 1962. She cannot remember exactly how their first meeting took
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place. (72) Mrs. DeM said "I wouldn't say that they were completely
starving, but they were quite miserable'". (73)

Mrs. DeMohrenschildt found Lee Oswald a disagreeable character.
"He is like a puppy dog that everybody kicked. And he was sort of with-
drawn within himself, and his greatest objection was that people helped
them too much, they were showering things on Marina." (74) Mrs. DelM.
said that Oswald resented thése gifts because he could never give Marina
what other people were showering on her, and he worked very hard. Mrs.
DeMohrenschildt said that Mariﬁa told her that Oswald would work overtime
and come home as late as 11 o'clock at which time he would start reading
asain. She said he did not drink, he did not smoke. (74-75) Mrs. DeM
said that Oswald mistreated hié wife physically. She, Mrs. DeMohrenschildt,
saw Marina with a black eye onée; in fact they tried to tell Lee not o
do such things. Mrs. DeMohrenéchildt said that she also understood that
Marina didn't get along with Oswald's family. She said that Marina could't
get along living in Oswald's sister-in-law's home and that she had heard
that the reason was because Mzrina was too lazy. Mrs. DeMohrenschildt
said that Marina is lazy, and she knew this because Mhrina had once stayed
over night at the DeMohrenschildt home. She also stayed at her daughters

home over night. (76-77) Mrs. DeMohrenschildt said that Marina didn't

. do much about learning English. She sai& that Oswald objected to her

learning English because he wanted speak Russian with her so that he
wouldn't forget his Russian. (77)
Marina said that Oswald never appeared to be violent, although he

was a little violent once. This was when DeMohrenschildt and his wife
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took Marina away from Oswald against his objection. They took Marina
and June to the house of Anna Meller. Mrs. DeMohrenschildt had asked
Declan Ford's wife if they could put Marina up there, but apparently
Mrs. Ford refused. (78) There was a point later on when Mrs. Ford did

keep Marina for a while. (79) The reason they took Marina away from Oswald

_ was because he was beating her, and they thought that the separation

would be good for them. Apparently Oswald showed 'real nastiness" at

this particular time. (78) Mrs. DeMohrenschildt said that she and her
husband had talked to the Oswalds, Lee and Marina, about their problems.
Mrs. DeMohrenschildt said that Marina at one point had said that Lee Oswald
did not satisfy Her sexually, and that was one of the main reasons for
their marital discord. Another reason was that she liked to smoke and
Oswald forbad her to smoke. Also there were many little arguments over
such things as his beating her for her not £filling his bath tub, and his
objecting to her taking a dring. (80-81) Mrs. DeMohrenschildt said that
Oswald was '"absolutely fanatic%l about the child, he loved that child." (81)
Apparently he thought that Mar%na was not too good with the child. This
was another bone of contentionjbetween them.,

When asked about Marina's personal habits, Mrs. DeMohrenschildt said
that she really could not say because Marina had so few things, "The
apartments in Dallas were miserable, very poor" (81-82) Mrs. DeMohrenschildt
éaid that she had tried to find the Oswalds an apartment near them, but
that Lee insisted for some particular reason to live.far away from
everybody. Thus they lived in the Oak C1iff area. (82) As for Marina's
personality, Mrs. DeMohrenschildt re-affirmed the fact that she felt that
she was lazy, but that she was a very pleasant girl and was very fond

of the United States. (83)
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Mrs. DeMohrenschildt related the story Marina told her as £§
how she met Oswald in Russia. In Minsk she saw some apartment houses
that she liked very much. Lee Oswald happened to be living there, and A
. he was sick at that time, and after she met him she sort of nursed him.
It was Mrs. DeMohrenschildts impression that Marina was very influential
in Oswald's returning to the United States. They had the impression also
that Oswald was disappointed in Russia. When they asked him why he came
back, all he would say was "I didn't find what I was looking for'". (84)
Mrs. DeMohrenschildt found Marina also to be a ''magger'". She said
that Marina even "ribbed" him in front of them. (85) Mrs. DeMohrenschildt
said the Oswalds did not spent more time with them, the DeMohrenschildts,
than anybody else, becausé Marina only stayed one night over night at the
DeMohrenschildt house. (86-87) Mrs. DeMohrenschild said that they, the
Oswalds, respected them, the DeMohrenschildts, and this distinguised them
from others; that is, that the Oswalds did not have much respect for the
others. (87) The one time he showed a little violence was when they did
take Marina away to the Meller's home, and he said that he would break
all of the baby's toys and tear her dresses if they would take Mafina away
from him. (87) Finally he said that he would not do that. Mrs. DeM said
that Marina also complained to Lee about his ability to make enough money
so that she could live better. Marina also objected violently to the
fact that Lee Oswald was rude to people that helped her. (88-89) For
. example, Lee Os_waid apparenlty disliked George Bouhe in spite of the fact
that he had been very helpful to Marina. (89) Marina would also taunt

Oswald about his thinking he was a bigshot and was always reading. (88)

HW 12640 DocId:59167862 Page 121



HW 12640

Mrs. DeMohrenschildt got the impression that Oswald was a Marxist,

-and an ideological Marxist, but she didn't think he was a Communist,

One of his main objections about Russia was that he hated the constant
party meetings. Mrs. DeMohrenschildt said that Oswald said that after
work one 1s required to go to these policital meetiﬁgs, and listen to
speeches. She didn't think he was interested in the party or belonging
to anything. (90) Apparently it came as a surprise to the DeMohrenschildts
when they learned that he, Oswald, was involved in the passing out of’
leaflets fa&oring Castro in New Orleans. (90-91)

Mrs, DeMohrenschildt discussed the visit they paid the Oswalds
during the Easter period of 1963 at their Elsbeth address. This was in
the evening, and when they entered Mr. DeMohrenschildt sat down on the
sofa and started talking to Lee Oswald and Marina was showing Mrs. DeM

the house. Apparently this was the first time the DeMohrenschildts had

been there. Mrs. DeMohrenschildt and Marina went into another room and

Marina opened a closet and Mrs. DeMohrenschildt saw a rifle in the closet
and asked about it. The rifle was not hidden. She said the gun looked
very much like Commission Exhibit 139, Mrs, DeMohrenschildts attention
was also arrested by the fact that there was something on the rifle, which
could have been a telescopic sight, She then asked what was Oswald doing
with a rifle., And Marina answered '"Oh, he just loves to shoot. (96) Mrs.
DeMohrenschildt then said "Where on earth does he shoot? Where can he
shoot?" (96) Marina answered "Oh, he goes to the park and he shoots at
leaves and things like that" (96) She said that nothing had been said up

to that point of her acquaintance with the Oswalds of his having a rifle

or a shotgun in Russia. And there was no discussion of his hunting in
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Russia. (97) Marina did say that they were short of money and that
"this crazy lunatic buys a rifle'" (98) Mrs. DeMohrenschildt then

went around the house and came back and told DeMohrenschildt that

Oswald had a rifle in the closet. Mr. DeMohrenschildt then‘said "Did
you take a pot shot at Walker by any chance?" (98) (Walker had been shot
at a few days before that) After DeMohrenschildt said this they started
laughing. As far as she was concerned it was a joke, and she didn't
look at Lee Oswald to see his reaction. (98-99) = That was the last time
they ever saw the Oswalds.

Mrs. DeMohrenschildt then discussed an evening at the home or apartment
of Everett Glover in February of 1963. The Oswalds and Mrs. Paine
attended this get-together. Mrs. DeMohrenschildt said that this was the
first time she had ever met Ruth Paine. (103) At this party the
DeMohrenschildts showed movies of their trip through Mexico and Central
America. Some people were interested in the Oswalds, pmrticularly Ruth
Paine. Mrs. DeMohrenschildt said that the meeting was purely social and
for no other purpose. She also discussed a combination Christman-New
Years party in December of 1962 at the Fords. At this party there - were
many people from the so-called Russian colony. There was also a Japaneese
girl named Yoico. She apparently had been brought over by some American
family. She worked as a servant in some family, and also did some work
for Neiman Marcus. At this party,.according to Mrs. DeMohrenschildt,
Lee Oswald spent the entire evening with this Yoico and Marina was quite
upset by this., Mrs. DeMohrenschildt mentioned that a Henry Rogatz and
a Lev Aronson know this Yoico very well. (109) According to Mrs.
DeMohrenschildt Marina said that Oswald saw this Japaneese girl later

and liker her. (110)
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Mrs. Mohrenschildt said that she tried to get Marina friendly with Mr.
DeMohrenschildts daughter Alexandra (the former Mrs. Taylor). However,
Alexandra did not think much of Marina. She felt that she was not

. clean and that she was lazy. Mrs., DeMohrenschildt mentioned that the
Taylors helged the Oswalds move. (112) .

Mrs. DeMohrenschildt was aware of her husband's letter to Mrs.
Auchincloss, Jaculene Kennedy's mother. (113) Mrs. DeMohrenschield
agreed with the sentence from the letter which read "Both my wife and
I tried to help poor Marina, who could not speak any English, and was
mistreated by her husband., She and the baby were malnurished and sickly."
(115) She said that Marina had no idea how to take care of the baby, that
is why Mrs. DeMohrenschildt insisted that the baby be registered in the
clinic., (115) Mrs. DeMohrenschildt said that Marina did not fit her
plcture of what she thought Russian women are like. She, Marina,
was not a sports girl, and she did not have any particular desire for
anything and she did not have any determination. (116-117) However, as
mentioned before, Mrs. DeMohrenschildt felt that Marina was a pleasant
person. (118) Mrs. DeMohrenschildt said tlat prior to the assination,
Marina impressed her as an honest girl and one who was not malicious,

Mrs, D‘eMphrenschildt said that she never saw Lee Oswald drive
a car. (121)

Up to the time when the DeMohrenschildts took Marina away from

‘ Lee Oswald apd brought her to the Mellers she went with Lee Oswald

within a week or two instead of two or three months as she had promised.

(123)
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Mrs. DeMohrenschildt said that onme strange thing she thought
was worth mentioning was that.the-Vbshinins, who were members of the
Russian community, absolutely refused to meet Oswald. This was strange

' in view of the fact that they :a‘lways seemed to be interested in Russian
people. Mrs. Voshinin said "dTn't ever meation it to me again. We have
our reasons." (129) |

Mrs. DeMohrenschildt saidithat they, the DeMohrenschildts, never
gaye Oswald any money. The Os;alds never discussed finances with ti.em.
(131) |

As far as Mrs. DeMohrenschildt recalled, Oswald never expressed any
views that were antigonistic to the United States and its form of
government. However, he objected to the way the intergration question
was handled. (131)

Mrs. DeMohrenschildt said that neither she nor her husband knew
Jack Ruby nor were ever in the Carousal Club, She never heard Oswald
mention Ruby either. (132) She said Oswald never drank. (133)

According to'Mrs. DeMohrenschildt Marina had told her that Oswald
had always told Marina that the Japaneese are wonderful girls and they

make good wives, This was one reason why Marina was so irritated when

Oswald liked Yoico. (135)
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MEMO

TO:_ Albert E. Jenner
FROM: Richard Mosk

RE: Vada Oswald

Mr. Jenner

The following areas might be worth exploring with Mrs. Robert (Vada)
Oswald.

(1) Her meeting with Lee vhen he was on leave in 1959.

(2) Her promise to report to the F.B.I. Oswald's whereabouts and
her subsequent failure to do so.

(3) Lee Oswald's stay at the Roberts' home in June of 1962. The
dates are still unclear. Furthermore, since Robert presumably worked,
it would seem that Vada would have had more opportunity. to observe Lee
and Marina than would Robert. Thus she might recall what Lee read or
his reasons for going to or coming back from Russia, etc. She might know
something about his ability to drive; Marima's csommand of English and the
relationships:betweén all of the principal parties. She might be able
to expand upon Robert g testimony as to the comparieon of Oswald before

&nd after Russia.
. {4) The thankegiving dinner.
(5) Post-assassination material,

J Probably Robert's testimony would be sufficient in numbers 1, 2, Lo
: 14, and 5 but I think her impressiona and recollections on number 3 are PN
inecessary to suplement Robert's testimony. Furthermore, I think it {s
. important for the record to have listened to Lee Harvey Oswald's sister-

. in~law, since he did not have many acquaintances and she is one of his

. closest relatives. ; :
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MEMORANDUM

TO: Albert E. Jenner, Jr.

DATE: May 25, 196k
FROM

S )

Richard M. Mosk
RE: Qary Taylor

On Sunday, May 2k, Gary Taylor returned your call, and, as
you instructed, I spoke to him.

He said that his testimony (p. 170) concerning the possible
implication of deMohrenschildt in an aspassinetion plot, if there
was one, was incomplete. He wished to state his reasons for his
previous statement. He sald that. the following four-points- about
deMohrenschildt are his, Gary Taylor's, reasons for suspecting him:

(1) aeMohrenschildt has traveled behind the:iron curtaln.

{2) delMohrenschildt was in Guatemala vhen we were training
Cuban revolutionaries and vhen he stated he was some-
where elss.

e (3) deMohrenschildt has atated a deslre to rebturn to Russi&. "

(4) QeMohrenschildt traveled to Haiti when Commmist activities
were occurring there. -Also, he went there in spite of the
' fact that the State Department hed asked him not %o go
there. _

) Some of these polnts he touched upon in his testimony. (pp. 190=-
195j. : A

Generally, he stuck to his original testimony concerning thet
veriod when Marina allegedly stayed at his house. He said that he
definitely took Marina Oswald to his house on 8 Sunday =- the first
Sunday they met. He said that Marina hed not gone to Elena Hall's

. home and, furthermore, it was Mrs. deMohrenschildt who took Marina to
" the dentist, and not he. He sald Marine spent sbout two weeks there.
As to the period of time after Oswald left the YMCA, Taylor said he
~ looked for Lee and picked him up at a house which he has since located.
' {Taylor Transcript pp. 149-150). He gave the address to Agent Yelchek.
This event occurred after Marine had gone back to Mrs. Hall's house.
All of thig pretty much follows his earlier testimony.

“The. Woako
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We should find out whether the FBI has checked to see if Oswald
lived at the address Taylor gave to Agent Yelchek. Furthermore, as I
have explained to you, Taylor's testimony is contrary to the testimony
given by Elena Hall, her boy friend, and Marina. It might be wise to
exemine & little more thoroughly some of these witnesses on this point.

As you requested, I told Taylor that you would call him on
Tuesday. His home phone is FEderal 7-8130, and his business phone is
RIveraide 1-5836.

When you tslk to Taylor you might discuss the following
qnestians which I hsve and which I 4id not get o chance to cover in
our phone conversation:

(1) Since Oswald's last dey of work at the Leslie Company
was Monday, October 8, was your first meeting with the
"7 Oswalde on the Tth or the 1hth? (I should think it
: would have to be the Tth, except for theifact that Taylor
gaid Oswald wes out of & job.)

{(2) was Elens H?ll there? ({He already testified she was.
pp. 112113

(3) Did you hear Elena Hall invite Marina to stay with her?

(4) Vas Elena Hell at her house when you helped move the
Oswald belongings over there?

(s) why vere the belongings moved over there?
(6) Why aia you have Marine over? (Alexandra and others say
it was becauge of dental visits. Taylor testified it was
" at deMohrenschildt's request.)
(7) Did you leave Oswald in Fort Worth that night or did you
- take him to the YMCA? (His testimony end an FBI interview
conflict on this point.)
{8) When did Tee Oswald leave the Mercedes address?

{(9) Since Oswald 618 not register at the YMOA until the 15th,
' do you know where hée lived until them?

(10) How long d14 Oswald stay at the YMCA?
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(11)

(12)

(13)

(1k)
{15)

(16)

(1)

(18)

{19)

(20)

(21)

DocId: 59167562

~ vhose story gemerally supports the Hall version and who

Who took her thera? {Taylor seid Mrs. deMohrenschildt

.3'5

When did you first heer that Oswald got a job? (He got
the job on the 12th.)

Did Elena Hell lmow" that Marine spent two weeks at your
house? (She never mentioned it and her testimony would
indicate that Marina never stayed at Taylor's house.)

Do you know for a fact that Marina cared for Elena at the
latter's house? (Elena Hall was in the hospital from the
18th to the 26th. Alexandra sald Marine stayed with them
longer because of Elena Hell's accident.)

Bow socon after Elens Hall's accident did Marina move in
with Elepa Hall? (This might clear up question # 13.)

Did Oswald spend any time at Elens Hall's?
Do you kiow Alexander Kléinlimwer? (Elens Hall's boyfriend

met the Paylors vhen they were helping move the Oswalds
out of Elena Hall's house. Commiseion Document 385, p. 257.)

Hov many times did Marina ¥o-to the dentist vwhile she was
at your house? (She went to the Baylor Clinic three times.)

took her once. This was probably the firet time since
Marine put down the deMohrenschildt eddress. This would
be October 8 which vould not fit in with the rest of the
testimony.)

Do you remember Marina heving her child beptized? (Mrs. Hall
saeid she took Marine to have this done on the 1T7th.)
If so, how 4id she get thexe?

Do you recall where you rented the traller which you used
to help the Osualds move from the Hall house? (He
testified Agent Yelchek knows vhere, but I can find no
report of 1t: This would help us determine the date
that Marina moved into the Elsbeth apartment.)

When did you first see Oswald's waruscript concerning life
in Russia? (He testified Oswald was emxious for him to 5
return them. p. 160) -
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(22) Do you' recall Osvald mentioning Covernor Connslly or do
you recall your ex-wife, Alexendra,

that Oswald hed:discussed Governor

mentioning to you

Connally? (Alexandra

told the FBI that Oswald had gpoken harshly of Connally.
Commission Document 60, p. L.)
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MEMORANDUH

TO: Mr. Albert Jenner ' May 27, 1964
FROﬁ: Richard Mosk ‘ o » f‘~3 - .7i

RE: Mrs. Donald Gibson

: The following areas'shéuld be discussed in tomorrow!s depbsition
of Mrs. Donald Gibson (the fdﬁmer-AleXandra deMohrenschildt Tbylor):

(1) Since Oswalds last day of work at the Leslie Company was
"Monday, October 8, was your first meeting with the Oswalds on the
7th or the 14th?

(2) Was Elena Hall there and was Marguerite Oswald there?

(3) Did you hear Elena Hall invite Marins to stay with her?
T (4)  Where &nd With: whom: .did<Marine proceed following this
get-togethery

~ (5) Unhere and mth whom d1d Lee Oswald proceed following
this get-together?

(6) When did the Oswalds leave the Mercedes address?

(7) What were the circumstanees under whieh Marina werit to
your house?

(8) During what perilods of time in relation- to Marina's stay
at your house did Marina stay at Elena Hall's house?

(9) Wnen did Oswald stay at the Y.M.C.A. ?

(10) Where did he stay prior to his stay at the Y.M.C.A.?

(11) How long did he stay at the Y.M.C.A.?

(12) Where did he stay after leaving the Y.M.C.A. and before he
moved into the Elsbeth Street apartment. (Gary Taylor stated that Mrs.
deMohrenschildt had told Alexandra an addréss where Oswald stayed
‘during this perlod and she in turn told Gary Taylor. He said he has
since located a house on North Beckley in Dallas.) ‘

(13) Why did you have Marina over at your house?

. (14) How many times did Marina go to the dentist while she.was
at your house? . (She went to the Baylor Clinlc dentist three times)

(15) How .did she get to the dentist? (We know Jeanne deMohrensdlildt
took her once.)

(16) Under what circumstances did Marina return to Elena Hall's
house9 (This should be related to Elena Hall's accident)

. {(17) Did Elena Hall know that Marina spent time at your house?
(Elena Hall never mentioned the fact that Marina stayed at the Taylor
house. )

(18) Do you remember Marina having her child baptized? (Mrs. Hall
sald that she took Marina to have this done on the 17th)

(19) If so, how d1d she get there?

(20) Do you know Alexander Kleinlerer? (Alexander has testified
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that he was a friend of Oswalds and got into violent arguments with
Oswald. He 1s elso Elena Hall's boyfriend and he sald that he had
R seen Marina @ few times over st ElensHaIYts house while she was in
~ the hospital and he:wash.there;when: the :Taylorsiwere helping to move
Oswald out of Elena Hallls house. S '
) (21) Under what eircumsiances and why did you help move the
" Oswalds out of Elens Hallls house int» the Elsbeth apartment?
(22) When d1d this oc: ur? o
i (23) “here did you get the trailor to help make the move?
(24) When did you first see -Oswald!s manuscript concerning
his 1ife in Russia? B : o

All of the above questions are intended to arrive at an accurate
picture of what transpired during October and November of 1962.
. Naturally Alexandra ought to be quizzed on subsequent meetings and
““contacts with the Oswalds, discussions of the Oswalds, impressions-
of the Oswalds, and facts concerning deMohrenschildt and other
members in the Russian community. In order to discount Gary Taylors
testimony concerning deMohrenschildt 1t might be advisable to ask -
her why Gary Taylor would have any motive  ta malign hils ex-father-
in-law. Thls of course should only be asked if Taylor's libelous
testimony will not be stricken. Alexandra also ought to be
quizzed on her remark to an FBI agent'cpncerning Oswald!s aledged
hostile comments concerning governor. Connelly.

B ]

HW 12640 DocId:59167862 Page 132



. /}.':‘

HW 12640

MEMORANDUM

TO: Mr. Albert E. Jenner May 27, 1964
FROM: Richard Mosk

RE: Mrs. Donald Gibson (The former Alexandra deMohrenschildt Taylor)

Mrs. Gibson was born in 1943 and attended high school in Dallas,
Texas and in Tuscon, Arizona. She apparently was involved in 8 custody
problem between deMohrenschildt and @ Mrs. Tilton. She said then
that in about September of 1962 her father George deMohrenschildt
called her and asked 1f she and her husband could put up Marina Oswald
for a short while. He told Alexandra that Marina and her husband Lee
Oswald had just returned from Russia, were without funds, and that
Lee Oswald was seeking work in Dallas. At th.s time Alexandra was
married to QGary Taylor who wWas residing at 1512 Fairmont Street in
Dallas. In asnother interview Alexandra said that Marina originally
had stayed with them for a few weeks while getting her teeth treated
‘dt’a clinic in Dallas. She said that Lee Oswald did not stay with the
Taylors, but stayed at the Y.N.C.A. She alsc mentioned that Marina
was having work done on her veeth. She said she had no knowledge of
any other place Oswald may have stayed accept possibly with her father

‘George dellohrenschildt. She related that' during this period she waé_

not on speaking terms with her father so she had no direct knowledge

of whether or not Oswald stayed with him. However, Gary Taylor. sald
that Alexandra might know of an address that:she got from Mrs:
deMohrenschildt where Oswald may have been staying during this period.
She also stated that Oswald had occupied an apartment prior to the
fire in which he moved in with Marina on Elsbeth Street. She confirmed
that they had picked up Lee Oswald in front of the Y.M.C.A. in Dallss.
Alexandnatsaid that she became friendly with Marina, but the communication
‘Was difficult 8% Marins spoke no English. Alexandra believed that
 Marina had merried Oswald mainly to get out of Russia. She alsc said
‘that Lee Oswald occasionally ceme to the Taylor house and although
Marina stayed there only "about two weeks®™ he continued to visit on
oceasion.

Alexendra said that Lee Oswald and the %aylors had frequent

“discussions mostly concerning politics. She was aware of his reading

habits and even knew of Some of the books that he read. She said that
‘Oswald had expressed a personal dislike for @overnor Connelly, She
also sald that Oswsld claimed that the Russians had tried to force
him to take Russian citizenship in order to permit him to work and he
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¥“claimed that after he had married Marina he had difficulty in returning
to the United States. She said that Oswald gave her a pamphlet of about
thirty pages which he had prepared about Russia. (Gery Taylor said it '
was given to him.) She sald that Oswald was strongly anti-religious

‘and seriously bekaded his wife for having their child baptized in the
Russian Orthodox Church. She described Marina as not belng politically
minded, but very religious. She said that Oswald was known to a
Natashe and Evalina, last names unknown to Alexandra. She also said
that another person who knew Lee was an Alex, last name unknoWn, who

was a sultor of Mrs. Hall and who spoke Russian (this must be Alexander
Kleinlerer) She related that this Alex often engagsed in violent
arguments with Lee Oswald. She statedd that she and her former husband
helped move Marina from Fort Worth to Dallas in the late fall of 1962.
She believed that they rented a U-Haul trailor at a-place on Maple T
Avenue in Dallas. She stated that after Marins stayed with them she
moved in with Mrs. Elens Hall. She said that Mrs. Hall had an accident
and Marina stayed with "her" for a longer period than originally
intended due to the injury suffered by Mrs. Hall. (The “her" is unclear)

it

She has added nothing sbout deMohrenschildt that We did not
already know,
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Richard M. Mosk

w0 ©© SUMMARY OF DEPOSITION
o ' TAKEN BY MR. JENNER OF

e S RUTH PAINE IN DALLAS,
G : ' . TEXAS, MARCH 23, 1964
y ' e - WITH AGENT HOWLEIT OF
THE SECRET SERVICE PRESENT

o his deposition was taken at the home of Ruth Paine in
. . Irving,

of various rooms and other areas of the Paine house. (See e.g., pp, 5-6)

-]

exas; Much of the depdsition was concerned with the meaéuring
. . !
Mrs. Paine indicated Where the FBI Agents parked their automobile
when they visited her home on November 5, 1963. (p. 7)° Mr. Jenner apd‘.‘
AgentfHowlett agreed thatiit was iﬁpossible to see a license.plate of é
car pa%ked in'frcﬁt of the house at that time. (pp- 9> 10) (Mrs. Paiﬁe
said éhe would not be able to see a_license, but shg ventured no opinion as
| to Whether éne ﬁith.pérfeét vision could sge.it or not. A(pp. 16, 18)
Mrs. Paipe teStifiéd tﬂat on November 5, 1963,‘agents.of the FBL -
came for the seéonﬁ time to interview her.' Iheré were two agents, one,}ﬁ
Being Agent Hosty. (pp- IO,“l;)» She staéed that neithér'of these ageﬁts
.gavelher the 1iqénsé nﬁmber of the.autoﬁobile which.théylparked in front of
her-home, and shé,did not asceftainAthe 1icense numbers.. (p. 12) She statéd |
_@ | "_ ' they arrived at the time Marina Oswald.was in.tbe bedroom of the home. (p; 12) 
Notﬁing ﬁas said in the.cdﬁrse of the agents'préséncé or even afterwards by
Marina whi;hﬂlead.Mrs: Péine to beliéve that éhe; Ma;iﬁa, had ébserved the
'blidgﬁée ﬁumbef-of the FBI automcbile. (é; 13) *AMrg,.Paine stafed when
the'fo agents had interviewed hervon Nbvember 1{'they had pgrkedvthe car .
0 . _b . ' down thevstr’.eet..‘ 4(.References‘ wej:e:.mad'e' to the Ponders hodse and the Randle‘ -

house, pp. 14-15) (p..13)
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Mrs. Paine stated that she had no recoileétion of being aware of -

the presence of Lee Harvey Oswald on-the morning of November 22, since

she was asleep and that she was not awakened byfhis leaving that morning.
oo (pp. 19-21)
measured and described. “(pp. 21-44) Mrs. Paine stated that a gun

128sibly could have been hidden in the store room in the garage, however,

- Y . - -, .V
on the 16th of November, 1963, she had hidden presents in there for her .-

& ‘_'w "4 © child's birthdéyfand.did’not notice any blanket-wrapped package. ' (p. 28) O
Mrs.'faine idenéified the places at which tﬁe blanket-wrapped package
wasblocated'in'the garage. (p. 33) Mrs. Paine stated that to éhe best 
of her recollection the blanket-wrap?éd package occured in. two places in
the garage when she noticedAit during the period of 4th of October to
and including the 22nd of November; 1963. (p. 345. Mrs. Paine testified
that the blankét-wrapped package‘was always lying flat.on the floor and. was
tied or wrapped with string. (p. 43)
Mrs. Paine related that on Novemﬁér 22;'Mrs; Paiﬁe, Marina and B
policemen qame_bui into the garage in the afternOOn.‘vThe police had asked
to search, and Mrs; Paine had tdla.theﬁ that most of Oswald's things were in
- the garage and somewhefe in the roém where Marina was' staying. (pp. 45-46) ;' :y
Two or three pqliceﬁen wérelwith them. Oﬁgféf the office:s asked Mrs. Paine
‘if Lee Oswald Bad a rifle or a weapor, andf;he said that he did not.'(p. 48)-ﬁ 

Then Mrs. Paine translated the question asking Marina if she knew if Lee

. o seen it in the blanket roll. (p. 49) Upon picking up the blanket roll it

folded. Mrs. Paine said that éhe~heard no crinkling paper or otherwise.
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Mrs. Paine then displayed to Mr. Jenner a wrapﬁing‘paper thaé she had.
She also shqwed stiéky'tape and string or rope that éhe_had.. {pp. 52;56)
Mrs. Paine saidbthat on Noveﬁbef.QZ, when. she and Marina were.
watching tele&ision, the§ did not noticevthe police when they approachgd
her deoor. (p. 61)‘ Mr._Jénﬁer, Agent Howlett, the repbrfer\énd Mrs. Paine
7 . S then moved down onto the fron’i: lawﬁ where they described the prem.ises.' (p. 62.);
Mrs. Paine then described the positions of Lee Oéwald, Mariha énd June'on
the evening of Novembe# 21, wgen she, Mrs. Paine, came home and ﬁuch to

her surprise found Lee Oswald at her house. She £aid she did not express

surprise at that time. that he was home that evening. Oswald did not say any-

thing indicating tﬁat,he knewlhe was therg unexpectedly. Nor did he say
anytﬂing about this at anytime during the.coufse of the evening. ‘Marina,
however, expressed surprise to Mrs..Paine and(apologized for Lee having
come without asking if he could. Mré. Paine said that her impression was
that Marina was, in fact, éufprised. (pp. 65-67) Mrs. Paine said thét it :}
-was highly probable that sheAentered the garage that evening. in ordef to go - ;; 

to the deep-freeze, since she prepared the meal.-(p. 68) She also went into

the

o

arage in order to lacquer two large blocks. (p. 69) The blocks were

identified and ﬁeasured. She'saidAit took her about a half hour to lacquer

them. This wes 3t.nine o'clock in the evening or a 'little bit after: Mrs.

Paine said that whén she entered the garage that eveniﬁg her attentibn.was
¢ . . . : :

arrested by the fact that the light was on in the garage. She said that she

: ' had not left it on, and that her habit was to turn the light off. Further-

i

more, Marina definéteiy did not leave the 1ightAon.'She said that it was Lee
. ' " who left the ligl&t'on 'a‘nd from this fact, she concluded that he had been in
i' . the garage. (pp- 71-77)_-Mrs. Paine said that'whiie she and Marina vere
‘washing dishes gnd EIeaning up'af;er,dinnef;-it would ﬁavé been virtually

impossible for anybody to have entered the garage without her noticing it,
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‘she was in the kitchen-dining area part of the time. However, she had

put her children to bed and spent close to an hour in that endeavor.
Thus, she thought it likely that he cculd have been in the garage at that
time. From the bedroom, however, she could not necessarily have seen him
enter the garagg; (pp. 76-77) Mrs. Paine stated (p. 78) " I recall the
definite feeling that ne had éeen in the garage. I can't recall seeing him
20 .in. 1

Mr. Jenner then furnished Mrs. Paine with a list of items found
by the Dallas Police, either in the home or Mrs. Paine or in Lee Oswald's
cquarters on Beckley Street in Dallas. Mrs. Paine was to go through the
1ist and point out any item which had come to her at;ention prior to November
22, 1963. She identified the "Free Worid Newanwnich was her own and was a
publication. to which she éubscriﬁed. (p. 80—6i) That was the only item
that Mrs. Paine could identify.

xrs. Paine said that the package containing curtain rods was in the
place it was on November Zi, 1963. (p. 8y) She also pointed out a package
contéining venetian blinds. The venetian bllnas were two reet six inches
10ng}and‘they were wrapped in brown or light tan wrapping paper. Another
package was opened which contained pull blinds or spring window shades. These
two packages were wrapped in.wrapping paper irom Sears, Roebuck & Company and
not from .and roil of paper that she kept in her home. (pp- Y0-96) On a
lower shelf, Mrs. Paine ideptified two curtain rods. These were the curtain
rods to which Mré; Paine referfed to in her testimony beiore the Commission.
Mrs. Paine éaid that she knew of no other curtain rods in her garage at
any time on,tﬁg 21st or é2nd of November, 1963. (v6-y9) Mr. Jenner

described the cur:zain rods as follows: 'They are very light-welgnt..;tin...
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they are the sliding or extension type, one fitting into the other when
fully extended, that is, when closed entirely, measuring some expanded
tip "to expanded tip g2'3%f}nthe ends of each of them is turned. Those

i

ends ex£endigg are turned up iébout‘Z‘ﬁ}..these curtain rods with tne
en&é turned‘up farm“a long flat “ﬁé, (p.100)
' ‘ ' Mrs. Paine ﬁheh proéeeded co mentif-y some éérresPondence between
7i;ﬁf“f “her and Marina Oswald. (pp. lUi-11l) Nrs. Paine delared that her ﬁemory
was refreshed as to an incideﬁt in which SQe-droVe into Dallas with Lee
Oswald for the purpose of:having a'Key on ner typewriter repaired. That
date was the Monday ﬁrior to October 1d, 1903. (Oct.. 14, 1963)‘(pp. 111-112)
‘.‘l-Jy A o Mrs. Paine statedvthat following the Assaséinéqion, cash came to hér
house fo£ Marina Oswald. She forwdrded this cash to the Secret Service
~for Mdrina. However, .about tge en& of 1963,. she 5egan to_wopder whéther

. M ? . R N
Marina was getting this money, since she had not heard from her. Thus,

she sent Marina checks drawn on her, Mré. Paineis;-baﬁk accouﬁt;.'Mrs.A.
Paine said she‘léft theseé checks with Mr..JoﬂﬁiThorne. Mrg. Paine tﬁen
stated that the enabrsément on one of these;;hecké Was’nﬁt in Marina Oswald's
bandﬁritingf_ﬂowevér, sone othe% éhecks were.en&brséd in_Marina(s hand-

writing. (pp. 114-119)

Mr. Jenner described the backyard of the house (pp. 120, 121).

.lm;s.:Painevthen read~a.tfén$%étioﬁ of a Cﬁristmas card from Mgrina
ll_gf : . Oswald to her. (p.. 122)° | “ R
N "Mrsi,Paine séid thatAon theAeVening of No&embér 22, Mariﬁé tbld‘her

thé; when éhe; MrsL Paine, had‘reportgd fq her, in thé aftefﬁoon, that the

Y - T.V. had apnoﬁncedfthat the shots?WhicH_had‘hit the Bresident,Wére fired

from the School Depoéitory; 1éf-heart; (i.e. Marina'snheaft) "went to -the

P - Dbottom” (p. 126) Mrs. Paine was -shown thexaffidavit which she signed on
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; Ndvembér'22 in order to see if it waould ?ef;ésh her'rgéollecéion as to
ény of the.events. Shé also read what purported to the statementvtaken
from Marina on the night of November 22, at the Dallas.Police Sfatioﬁ)

‘Mrs. Paine said she did nof interpret or>translate for Marina Oswald, but
. ‘ .'v <that she was present. Mrs. Paine said she particularly remembered that parf'of |
! ‘the testimony or sworn statement which referred to the rifle and to Marina .
R ‘knbwing that there ﬁad been a rifle in the gafage;..She remembefed that. |

Me g

o » : Mering could not positively‘identify the rifle when it was shown hérAat.
thé police station on November 22. (p. 130) Mrs. Paine said fhat Marina o
was more indefinite as to when shé had previously seen the blanket thgﬁ ‘

' appears in the statement. (pp. 130, 131) |

‘.The‘following Ruth Paine depositién exhibits wefe'discuséed:
270 | | - Heavy string which may have been:wrapped

around the blanket. (p. 44)

217 ‘ Lighter string that may have been wrapped

around. the blanket. (p. 44)

_272 o . | 'Wrapping'paper (p. 53)

273 : . © Strip of sticky tape (p. 54)

‘2%5 o . Crean colored'curtéin'rod (p. 99)

276 o , ' ~ VWhite colored cu%tain rod (p. 99)

277 - f"u : _‘ Translations of'letters frqﬁ Ruth Paine

to Marina Oswald. (p. 105)

277 a. .o Check to Marina Oswald (p. 116)
| . . 277 b. . . - Check to Marina Oswald (p. 117)
278 o ~ Christmas card from Marina Oswald to Ruth Paine (124)
278 a. - o * Envelope (p. 124). =
T Ty pee s e e " "' ) ~“ :..‘ - 4: N ..7'. : ) l: :‘ /‘. ‘~ ‘ TEe, T T e o e T T PR ¥
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The following items were read into the record.

Pages 14L-14T of "Affidavits and statements taken in connection

with the Assassination of the President--'Literature." (List of

literature found by the Dallas Police either in the home of Mrs.

Paine or in Oswalds quarters on

(2) Translation
(3) Translation
(k) Translation
{5) Translation
\6) Translation
{7) Translation

(8) ' Translation

Page 141

of

of

of

of

of

of

of

letter

letter

letter

letter

letter

letter

letter

from Ruth Paine
from Ruth Paine
from Ruth Paine
frombRuth Paine
from Ruth Paine
from ﬁuth Paing

from Ruth Paine

to Marina
to Marina
to Marina
to Marina
to Marina
to Marina

to Marina

Beckley Street.) (p. 83)

Oswald--Dec. 27, 1963.
Oswald--Dec.28, 1963.
Oswald--Jan. 3, 196k.
Oswald--Jan 10, 196L.
Oswald--Jan 23, 196k.
Oswald--Feb. 3, 196L.

Oswald--Feb. 9, 196k.
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Richard M. Mosk

SUMMARY OF
DEPOSITION OF PAULINE VIRGINIA BATES
TAKEN BY MR. JENNER. TAKEN MARCH 25
1064 IN DALLAS, TEXAS.

Mrs. Bates is a divorcee and has lived in the Dallas - Fort Worth area
for about 10 years. She is a public stenographer (200-204).

Mrs. Bates' first acquaintance with Oswald was when he walked into her
office one day and said he had obtained her name out Qf the‘telephope
directory. This was on the 18th of June, 1962. He asked if Mrs. Bates
could do some typing for him (205-207). He wanted Mrs. Bates to type up
some notes that he had taken while in Russia. He claimed that he had
smuggled these notes out of Russia (208). Oswald insisted that Mrs. Bates
could not keep a copy of anything..

Mrs. Bates apparently asked Oswald a number of questions concérning his
trip to Russia.A Oswald said that he‘went over to Russia after he was
discharged from the Marine Corps and that he had taken an elementary Russian
course while in"the Marine Corps. He said thaf the State Department had

finally agreed to let him go to Russia and that he was granted a visa, but

- the State Department refused to stand behind him in case he got in trouble.

(211)

Oswald then opened a large package and brought out the notes. They were
ou scraps of paper. Some of them were hand written in ink, some of them were
typed and some were hand written in pencil. Mrs. Bates said that these notes
were about the living conditions and working conditions in Russia and that
they were very bitter against Russiaf Oswald had said that he had prepared
these notes when he was in Russia whenever he could. Furthermore, Oswald
said that he smuggled them out of Ruséia, and that he was scared that they
would be found and that he would therefore hot be allowed to leave Russia.

(212)
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Mrs. Bgtes said that Oswald spent three successive days with her. He
spent about a total of 8 hours there. Oswald also stated that Marina
had to "cover" for him while he was writing these notes, i.e. she would
watch for hiﬁ so that nobody would know that he was making them. (214)

Mrs. Bates said that Oswald was very cold and didn't want té answer any
guestions. He did say that he was living with his brother out in Arlington
Heights.

Mrs. Bates said that Oswald was very critical of Russia, especially
the terrible living conditions and the terrible working conditipns. He
did say "anything you hear about vacations and those big May Day celebrations,
thaets all propaganda...you don't get vacations." (216) Furthermore, he
said that one is forced to go to the May Day celebration. He also sgid .
that one could not express anything because there waé always é "party
person around and he'd report you" (217)

Mrs. Bates said that Oswald was very bitter abdut the fact that at the
énd of his two-year visa when he wanted to leave, the Russians wouldn't
let him bring back his wife with him: +thus, he had to stay 11 months
longer until he could get her out. (218)

Mrs. Bates said on the 20th, Oswald was quite nervous, and he said
that because he was out of money he could 7o§ave her continue. Mrs. Bates
said that she then asked him if she couldn /nzz on and type the rést of
them. Osweld enswered in the negative. Oswald paid for what had been
done end left with all of the materials.

Oswald had said that there was a man in Fort Worth who was an

engineer who was interested in haviﬁg these notes put into book form. (221)
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Oswald declared that he had to change the names df.Russian people in
order tq protect them, but this man was still interested .in helping him get
the notes published. (222) '

Oswald stated that his wife wanted to come to America, and she liked it
here very much and hoped that they could.get work and stay. (223)

Mrs. Batés said that she didn't think that the notes were anything that
Oswald could have gotten together in a few months since they were too
detailed. ©She said that she thought that she had typed about a third of
them, although she was not certain. (224-225) |

All Mrs. Bates could remember about the notes was the description of the
terrible living conditions and terrible working conditions in Russia. (225)

- Mrs. Bates said that she had told a Forth Worth press reporter,'Caroline
Hamilton, about Oswald several days after having done this typing. She gave
this reporter Oswald's name and telephone number, which was his brother's
telephone nﬁmbef, as that was all that he had given her.

They had tried to contact him but could nct. She had hoped to.help '
him find work. They went out to ﬁobert Oswald's home a few time$ but nobody

was ever at home when they went out there. (227)

Apparently Mrs. Bates and the newspaper-woman later wrote a story

‘about the three deys that Oswald was in Mrs. Bates' office, which was

published in the newspaper. (230)
Mrs. Bates said that after.the 20th of June she only saw Oswald

twice on the street in FortkWErth, and he didn't see her.
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After the story broke, Mrs. Marguerite Oswald called Mrs. Bates and.
asked her not to talk to anybody until she, Marguerite, had talked to her,
but Mrs. Bates said "well I am sorry Mrs. Oswald. You are too late." (231)
It seemed that Mrs. Marguerite Oswald was interested in getting ahold of
the notes. (232)

. ‘ Mr. Jenner showed Mrs. Bates pages which are photostatig copies of what
purports to be some manuscript notes. She identified Oswald's handwriting, -
and she seemed to indicate that these were the notes that she had typed.
(232-237) However, Mrs. Bates said that the material she had looked at
dealt strictly with his trip to Russia while Mr. Jenner pointed out that
some of the notes that he had shown her dealt with his subsequent residency

. in the United sfates. (235)

Mrs. Bates said that the story ' :ﬁat was written by Miss
Caroline Hamilton in the Fort Worth Press on November 29, 1963 was an
accurate story as she had related it to her friend. (236)

Mrs. Bates said that the radio and television were trying to read into
her article that she said that Lee Oswald stated that he was working for
the United States State Department. Mrs. Bates claims that this is not
in the story and that she had told the news medie a number of times to
retract that. She stated that when Oswald said that he went to Russia and
had received é visa that she thought that maybe "he was going over under
the auspices of the State Department--as a student or something" and from

that they implied that he was an agent. (238)
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Richard M. Mosk .

DEPOSITION OF GARY E. TAYLOR
TAKEN BY MR. JENNER, ALSO PRESENT
WAS ROBERT DAVIS, AGENT OF THE
. ATTORNEY GENJRAL OF TEXAS, MARCH 25,~
-1964, IN DALLAS, TEXAS

Mr. Taylor lives in Dallas, Texas. He is an American citizén,'

- married, and is 23 years-old. He is a “ecordlng Englneer for the Sellers‘

Company in Dallas. (p. 96)
Mr. Taylor said that in early September of 1962, either George
DeMohrenschildt or Mrs. DeMohrenschildt told Mr. Teylor's wife about

Mrs. Oswald and invited the Taylor's to getvtogether with the Oswald's ahd

_the DeMohrenschlldt.”. George DeMohrenschildt is the father of Taylor s

former wife. Taylor said that he had never heard of Lee Oswald prior to

~this time and néither had his wife. Thus, the Taylors: met the Oswald’s in

‘Fort Worth, Texas,one Sunday afternoon in September. This meeting took place

at the Oswald's home, and the DeMohrenschildts: were also present. (pp. 99-108)

- This house was on Mercedes Street and was described by Mr. Taylor (p. 108).

Several other people were at theAOswald house at that time, including Marguerite
Oswald, George Bouhe, Jghn Hall and-Elgna Hall. (p. 109) Prior to this time
the Taylors knew only the DeMohrenschildts:. o '

| Taylor said.that he felt tﬁat theré‘was»ah appearance of estrangement
Between Lee and Marguerite.OSwaia. (p. lil)

There was much Russian spoken at this get-togeﬁher, since most of.

those there spoke Russian including'George Bouhe,'ﬁhe DeMohrenschildté;; the

Oswalds: and Elena Hall. Also, the then, Mrs. Taylor spoke a little Russien.

(pp. 112, 113)
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. Apparently, Lée Oswald spoke of some of hlS experlehcésa in
Russia; Accordlng to Taylor, Oswald's account of hlS life in Russ1a was
as foliows- Oswald and Marina llved in an. anartment about lO feet by 1k feet.-
It éeems'that all families in Russia‘lived in apartments of this approx1mauel
size,and there were no érivgte résidences as we think of them. Siz family

{

units would be grouﬁéd around é cormmunity kitchen and lavatory; thus all of

* these families shared the same facilities. Lee and Marina lived in this manner.

" Lee worked as a»sheet'metal fabricator in the town of Minsk and received the

very minimum wage. (45 Rdblés) ZOSWéld also discussed the.sdcialized.services
hé received from the State. 'Marina_received about four.times as great a Wage
as did‘Lee for her work as a’pharmacisg,and she had had training in that field.
Tt was not clear whethér Marina worked after they Weré married or not, élﬁhough
most wbmen do Work; Osﬁéld also disqussed the mechanics of the Soviet System _
(pp. 11& 120)

Taylor said that Oswald 1nd1cated ”throughout our. dlscu331ons that he:
was”dlssatlsfled w1th the life..of the average Ru551an c1tlzen, that they dldn t
have any ffeedoms,'as we think of freeaom, in other words, to go get in our

car and go where we want.to,‘dd what we want to,‘or say what we want to; that,

 generally speaking, they did not have this priviiege.as we enjoy it." (p. 121) o

S S :
Taylor's impression was that the Russian/put Oswald in an enviornment less

desirable then he had anticipatéa: (p. 121) "He seemedjvery depressed about

how the Rassiens had treabed him." (pp. 122,.123) |
‘Téylor said he thought thét.Oswald had said fhaﬁ he had difficulties

getting permission to gomé back_fq this éountry withvhis wife and that it took

about a year to get that permission; Oswald had indicated that he began his

>atﬁempts to return after his marriage. (p. 124) Taylor'felt‘that Oswald was

RS- SN NE R A S
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still favorably inclined towérd_a Comﬁunist forﬁ of ge§erﬁment'5ﬁt vas net
particularly happy wiﬁh the wey it was practiced in Russia.- Ih'fact' “hevdial
not seem particularly happy w1th the form of government we have in this countryffﬁ
.'or with government as it ex1sts anywhere, " (p° 127)
At that tlme, Taylor had invited Marina to llve with them in order

to afzord her a place to live temporarily untll Lee became established in

Fort Worth where.he was going to look for work. ,Thls 1ny1tat10n was not the»

result of any marital disharmeny between the Oswaldss. Ih fact, Taylor said that
that relationship between Marina and Lee eppeared to be normal. (p. 128)

77 "~ on that Sunday evening Marina and her dsughter returned to Dallas with the

SURSRPS S

Taylor's, and Lee stayed in Fort Worth that night, The next day Lee and Mrs.
Hall moved some of the Oswald's'belongingsvto Mrs. Hail%‘ garage to store .
there, and then he came to Dallas and took up residence at the YMCA. Merina .

stayed with the Taylor s apprOklmately two weeks, (pp. 129- 130)

EOU. DI S S U AR

‘The next contact Taylor. had with Oswald was ‘at the beginning of the-

R PR NLPS P

next week when he plcked hlm up_at the YMCA 1n.order thatlnamlght v151t his
wife., During the week,visitors to Taylors: home iﬁcluded_,George Bouhe and’
'jé " o _the DeMohrenschildta:: - (p. 134) Mrs. DeMchrenschildt ook Marine to a Dental
- Clinic one day. -Tayior said that he never had eny.tfouble.loeating'Oswald at>"
o ~ the YMCA when he made an attempt to do so. (p;.l37)"Taylor steted that he
felt Marina to be a person of number of fine quelifiese' (pp. 137, 138) |
Taylor saia that during the period that he knew the Osweld‘s, Lee
Oswald did not_seem_to want Marina to learn English° 'GeQrge DeMohrensehildt
had prepared fer-Meeina several_leésons in,Eﬁglish eﬁd thenALee‘later took
.‘ them away from her. (p. 138) Taylor-related that :M'rsq 'DeMohrenshcildt had
told him that she had seen Marina with a black eye crylng’and Marina had told
her that she and Lee had had a flght over the lessons that he had taken from

_E : her, and Lee had struck her. . (p. lMQ) This had occuredehenithe Oswaldg.: had -

- . R ) ) T .~ _-': - Lol ) ) . L . ,'. . .
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moved into their first apartment in Dallas. Teylor had thought that Marina
and Lee had seperated at one point in late November. (p. 140) Taylor further
said that during the two week period that Marina spent at his house the
;elationship between Marina and Lee - vresembled the relationship betweeﬁ
two friends and not one between husband and wife. (pp. 1kl, 142)

Taylor understood from Mrs. DeMohrenschildt that Oswald was unable
to operate an automobile (p. 143) Apparently, Mrs. Demohrenschildt attempted

- to get Mr. Taylor to teach Lee Oswald how to drive. This conversation took
place in the presence of Marina.

Taylor was not offered anything nor did he receive any money from
the Oswald's as a result of Marina's stay there. (p. 1hk)

The two week guest period terminated becausé Flena Hall had an
automobile accident and Marina went to Fort Worth and lived in Mrs. Hall's
home so that she might help Mrs. Hall. (p. 145) Mrs. Hall was then living
alone, since she and her husband were either seperated or divorced. (pp. 1k5-1L46)
Sometime thereafter, Lee Oswald, Mrs. Taylor and Mr. Taylor went to Fort Worth
and picked up Marina and the Oswald child and all of the Oswald belongings which
had been stored at Mrs. Hall's and brought them all back to Dallas. (p. 147)

Taylor said he remembered that at some time between September and
November 15, he remembered going into an area in the Cak Cliff part of Dallas
and looking for Oswald, but he didn't think that he had found him. He felt
that he received some directions from his former wife which had come to her
from Mrs. Dilohrenschildt. He does not remember why he was trying to locate
Oswald. Taylor recently feels that he may have located the residence that he

‘ was searching for. It was on North Beckley Street. (pp. 149-150)
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At anoﬁh;r tizme Taylor, his wife,'aﬁa Oswéld gdﬁ together on
a Sunday afternoon in order to assiét‘the Oswaids;iin moving into an apart-
fment'j.n-Dallas° Tayléf attemptéd to describgAsome of thé luggage. '(po 151)
Taylor had.rented aitrailer,'and has now.located the place from which he
rented this trailer. He gave the address to an FBI Agent, Yelcheck?: (pp- 152-153)
Taylor said he tépk‘the loaded trailer to an apértment on Elsbeth Street in |

. Dallas.

Sometiﬁe afte_r that move, Taylor said that he visitéd the O;walds’

é  “ | "~ by himself. The purposé of‘that'visit was to return a manuSéript whech wés a
collection of notes Lee had compiled on his yisif to Russia. (50.160) Oswald .

" was Very‘anxious to get them Back° Oswald was.étill living on Elsbeth Street
at this time; Duriﬁg that visit they talked briefly, ;not about anything E
in great detail," ,>"(p° 16L4) At that time it abpeared'that the OswalaSw were
getting alongrwellav Taylor cbserved that Oswald had checked out a number of

' books from fhe library and that he wés an aﬁid reader. As he recalls, they |
were>primarily books on political pholosophy . v(p°:l64) |

Taylo: saild thét'he never again saw Lee Oswald, althdugh in the

Spring of 1963 he dropped.by the Elsbeth apartmént building, and finding no .
one home, asked sbmebody where they had moved and this person told Taylor that

they had moved into a small apartmgnt about a block away. Taylér went there

=

and found Marina af home alcne. He just went there for é friendly visit. Marina -
N B o said that Lee was atténding night school at Cfozier Téch@ in Dallas. This visit 1;-
took place in the afternoon. He didn't find out Whe?e stald'was. ThisAwas
iE . the last’time that Taylor saw Marina. (pp. 165-170)
’ S | _— - Tay'j..or's‘ impression of Oswald was thét‘ he was "rather confused
particularly politicéllio He wanted to be weil infor@edfand an idealist, he

considered himself welllinforme.do I don't think he was ever very knowledgeable

o it maia v ee mra i

on the .subject.” (p. 171) Taylor'didn?t think Oswald was any more emotional
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than anyone else who would get into a political discussion. Taylor
:nought of him as a man who "would kick a dog or beat his wife, but

was never afraid of him because 127 never feit 1like that he would attack
anything his equal." (p. 172)

Taylor said that he did not feel that Oswald was a clean person,

either in . clothing or personally. This was in contrast to Marina. (p. 175)
. Taylor expressed the opinion that George DeMohrenschildt sgemed

to exercise some influence over Oswald. Taylor said it would be his guess

that Delohrenschildté encouraged the Oswald's to move to Dallas and suggested

a number of things to Oswald such as where to look for jobs, and it seemed

that Lee often followed ~his. suggestions. (pp. 176-177)

Taylor then discussed the DeMohrenschildt$. and his relationships
with them. (p. 177) Taylor's former wife, was the former Alexandria Romyne
DeMohrenschildt and she was the daughter of George DeMohrenschildt and a woman
who is now known as Mrs. J. M. Brandal. (p. 101) Mrs. Brandal is remsrried
and lives now in Italy.

Mr. Teylor then went into greater detail of the personality of George
DeMohrenshclldt. For example, Taylor described him.as uninventional and as
leading a somewhat "Bohemian life." (pp. 186-189)

Mr. Taylor said that "if there was any assistance or plotters in
the Assassination that it was in Z£i§7 opinion most probably the DeMohrenschildts"
(p. 190) il said he bases that opinion on their desire to return to Russia and
live there (they have traveled together behind the Iron Curtain - Poland and
Czechloslavica (p. 197, He also felt that the DeMohrenschildt's’ trip to Latin

. fmerica was for the purpose of spying on invasion preparations by Cuban refugees
beiig trained to evade Cuba. This conclusion he deduced from the fact that their
trip extended only to portions of South America where the Cuban refugees were

being so trained. (pp. 191-192)
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DEPOSITION OF JOHN EDWARD PIC
DEPOSITION VOLUME NO. 109
TAKEN BY ALBERT E. JENNER, JR.

p. 10

.1l" p. 1k

p. 15 a

p. 16

e d

pP. 17

p. 20
pp. 20, 21

P. 21
* Pp. 22, 23
P. 25

p. 26

P. 27
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Pic believes that Lee - like himself =~
and Robert - enlisted in the Marine
Corps in order to escape "the yoke

of oppression" of Marguerite Oswald.

As a child, Pic was told that his
parents were divorced because his
father did not want any children.

Lee Oswald, Sr., was a salesman for
the Metropolitan Life Insurance Company.
He was strict with the boys.

Pic was told that his father was a
stevedore and had once been a professional
basketball player.

The first house Pic remembers living inn -
the one where Mr. Oswald died - was at the
corner of"Alvez" (Alvar?) and Galvez.

Pic attended the William Frantz Elementary
‘School in New Orleans.

From Frantz he transferred to George Washingtor
Elementary School.

At same point he and Robert attended Infant
Jusus College, a boarding school in Gretna,
Loulsiana. They hated it.

Pic does not recall living on Congress
Street beuween the time he lived on Alvar
Street and the time he lived on Bartholomew,

John and Robert entered the school in Gretna
while the family was still living on Alvar -
in eilther late 1939 or early 1940. The boys
stayed at that school until summer, 1940.

Pic now thinks that he and Robert were placed
in the school in order to save money.

Pic thinks that he put in about a year and a
half at Washington Elementary School after
being taken out of Infant Jesus College.
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The records reveal that Pic entered the
Viilliem Frantz School in September, 1936.

He attended until Jamuary, 1940, at which
time he was placed in the Catholic School.
He re-entered William Frantz in September,
1940, and transferred to George Washington
in November, 1940. At the time of the
transfer he lived at 1242 Congress Street.
The house at 1010 Bartholomew was purchased
March 5, 1941, and sold on January 16, 1942,

Infant Jesus College may have been in Algiers
rather than Gretna.

The house on Bartholomew was purchased on
March 9, 1941,

Marguerite opened a little store in the front
room of the Bartholomew Street house called
Oswald's Notion Shop, where she sold needles
and thread and candy.

The Bartholomew Street house had at least
two bedrooms and a large backyard.

The Bartholomew Street neighborhood was
not as nice as the one surrounding the Alvar
Street house.

The Alvar Street neighborhood was a middle
income neighborhood.

The notions store was not a success, and
therefore Marguerite had to go to work. At
this time John and Robert were placed in the
Bethlehem Orphan's Home. Marguerite repeatedly
reminded the boys that they were orphans.

Pic remembers the house at 111 Sherwood
Forest Drive. The Murretts lived on the
same street.

Pic remembers no address between the Bartholo-w
mew Street house and the Sherwood Forest Drive
house.

The house on Bartholomew Street was sold
January 16, 1942,

The records suggest that on Janmuary 28, 1942,
Mrs. Oswald moved to 831 Pauline Street,
However, Pic does not recall this.
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Lee entered the Bethlehem Orphan's Home
later than, and left before, John and
Robert. The records indicate that he
entered on December 26, 1942 and left on
January 19, 1944. Pic doubts that he was
there that long - at least not continuiously.

Pic recalls that Oswald was in and out of
the Orphan Home, sometimes staying at the
Murretts.

Pic recalls attending a day school (not
Infant Jesus and not a public school) prior
to going to Bethlehem.

When the boys were young, Marguerite constant=-
ly reminded them that they were orphans and
that the famlly had financial difficulties,

At Bethlehem there was a rule to the effect
that children with younger siblings in
attendance were responsible for cleaning them
up in the event they had a bowel movement

in their pants. Pic therefore enjoyed the
Bethlebem Orphan's Home less after Lee arrived.

After John and Robert were placed in Bethlehem
Marguerite was a manager of Princess Hosiery
on Canal Street, and also worked for Pitts-
burg Plate and Glass Company.

While at Bethlehem, the boys visited Lillian
Murrett often.

After Mr. Oswald's death, Marguerite and the
boys had little contact with his family.

After the death of Mr. Oswald, the family's
financial statgs deteriated.

John and Robert enjoyed the Orphan Home,

Marguerite met Ekdahl while the boys were

at Bethlehem and she was working for Pittsburg
Plate. She sometimes brought Ekéahl out to
the orphanage to visit the boys. On weekends
they all went to Covington.

In June of 194k, the boys were removed from
Bethlehem because Marguerite was marrying
Ekdahl, and children with two parents were
not allowed at the orphanage.
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Ekdahl was an electrical engineer from
somevwhere around Boston.

Ekdahl was rather tall, had white hair,
wore glasses; "a very nice man." He was
quite a bit older than Marguerite, and of
considerably better means.

When the boys were withdrawn from the
Bethlehem Orphanage, they went to Dallas.

The address in Dallas in which they moved
was 4801 Victor, a white, two-story frame
building.

When the family arrived in Dallas, Ekdahl
was living in Fort Worth. At times he.
came over to visit the family.

In the fall of 194k, John and Robert entered
the Davy Crockett Elementary School. The
summer preceding they attended summer school
at another school.

May T, 1945, Marguerite married Ekdahl.

After a honeymoon of a day or two, Ekdahl
moved into the Victor Street house.

In September, 1945, John and Robert entered
the Chamberlain-Hunt Military Academy in
Port Gibson, Mississippi. This was because
Ekdahl's business required him to travel a
good deal.

The record indicates that at this time,
Marguerite petitioned to have the boys re-
admitted to the Bethlehem Orphants Home.
Pic does not recall such an attempt. The
Victor Street neighborhood was middleclass.

Ekdahl's relationship with the three boys
was pleasant, although there were some argue-
ments between Ekdahl and Marguerite.

John and Robert were dropped off at Chamberlain
Hunt while Ekdahl, Marguerite and Lee were
en route to Boston.

During the Christmas vacation in 1945, John
and Robert took a train to Shreveport,
Loulsiana, where they were picked up» Tty Exdahl,
who drove them to Benbrook, Texas, where tkhe
family had moved while the boys were at the

military academy.

Page 155
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The first Benbrook house was isclated and
was located on Grambury Road. It was a
brick house on quite a good deal of land.

During this vacation, Marguerite indicated
that the suspecion that Ekdahl might be
seelng another woman in Shreveport.

John and Robert were informed that they
would be staying at Chamberlain-Hunt for

the summer of 1946. They did stay approx-
imately two to three weeks, but then Marguer-
ite arrived, announcing that she and Ekdahl
had separated, and seh was taking them to
Covington for the summer.

In September, 1946, John and Robert returned
to Chamberlain~Hunt. Marguerite and Lee

were still in Covington during the Christmas
vacation., During this time the family visited
the Murretts for a day.

Sometime between January and May, 1947,
Marguerite and Ekdahl were reunited.
They moved to Fort Worth, to 1505 8th Avenue.

The 8th Avenue house was in the middle class
neighborhood and was brick with a garage in
the back.

During this summer (1947) Marguerite and
Ekdahl were having frequent fights, seperations
and reunions. Pic recalls that when he
learned of one of these reunions, Lee was
extremely happy.

All three of the boys liked Ekdahl. "I think
Lee found in him the father he never had."

"Mr. Edkahl treated us all like his own child-
ren."

One night during the summer of 1947, Marguerite
and Pic and three young friends of Pic, pulled
a "raid" on Ekdahl. They went over to an
apartment house where Marguerite suspected
Ekdahl was keeping company with another woman.
One of Pic's friends pretended he had a tele-
gram for the woman; when she opened the door,
Marguerite pushed her way in. The woman was
dressed in a negligee; Ekdahl was seated in the
living room in his shirt sleeves.
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In September, 1947, John and Robert re-
turned to Chamberlain-Hunt. During the
school year 1947-U8 Pic learned .about
divorce proceedings. During the Christmas
holiday, 1947, John and Robert returned to
the 8th Avenue house in Fort Worth.

John and Robert stayed at Chamberlain~Hunt
until May, 1948,

When they returned in May, 1948, they found
Marguerite and Lee living in another house,
in a low class neighborhood -- next to the

railroad tracks.

At this point Lee had a dog.

Marguerite and Ekdahl were divorced sometime
during the summer of 1948. They attempted to
put Lee on the stand, but he said that he
wouldn't know right from wrong, so he was
excused as & witness. Plc testified at the
trial.

Pic recalls that there was a settlement
of approximately $1200.00 and that most of
this went to the lawyer,

At this point, Marguerite purchased a house
in Benbrook. It was an L-shaped house.

Pic ¢laims this second Benbrook house had
no street address.

About the same time she bought the house
in Benbrook, she was working for Leonard
Brothers Department Store in Fort Worth.

Sometime during the summer of 1948, John
and Robert were told they would not return
to Chamberlain-Hunt in the fall.

John and Robert were quite disappointed and
became angry with their mother.

In fact, Marguerite told John that he

should not return to school at all, but rather
should get a job and help support the family.
In September, Lee and Robert returned to
school, but Jobhn got a job at Everybody's
Department Store. He earned $25.00 a week,
$15.00 of which he gave to his mother. About
this time Mrs. Oswald bought the house at
7408 Ewing Street in Fort Worth, so that the
two younger boys could be left alone and walk
to school.




p. 88 - Pic recalls Lee attending no school at
Benbrook.

p. 90 Lee always read a great deal.

p. 91 On Sundays, the whole family went to the
movies.

p. 92 In the fall of 1948, Marguerite falsely

swore to a notary that Pic was seventeen
years old, in order that he could join

.., the Marine Corps reserves. ©She thought
it would be a good way to supplement a
family income,

P. 92 . < In January, 1949, Pic returned to Arlington
Helghts High School. He worked during this
time,

p. 93 At this time Marguerite was working at

Sterling's Department Store - having left
Leonard Brothers. Robert was working part-

e ~time at the A. & P.
P. 93 In 1949 Pic attended summer school to make
up for what he lost.
p. 94 During the summer of 1949, Lee went to a
Camp Carter.
P. 95 Pic, still hostile toward his mother, decided
# . that since it had been his decision to go

back to high school, he would sign his own
report cards (in her name) etc.

PP. 96, 97 Pic transferred from Arlington Heights to
Paschal High School during the summer of
1949, because he considered Arlington Heights
a snobbish school. Since he worked part time,
he was looked down upon.

P. 97 Three days before his graduation in January
of 1950, Pic quit school and Joined the
Coast Guard. (At this time the Coast Guard
had a waiting list,/Joining when there was an

opening.) necessitating
' p. 9 ' The next time Pic saw his family was during
‘ a leave in October of 1950.
p. 105 In about 1952, just before Robert entered

' : the service, he had been going with a girl

! . with a club foot, whom he wanted to marry.

i Marguerite opposed this and “conned him out
of it."

——— R s e ——— = i o > . =
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Robert Joined the service in April, 1952.

Pic was married on August 18, 1951, to a girl
he had met while stationed in New York with
the Coast Guard. Prior to the arrival of
Marguerite and Lee, Pic's wife had given
birth to a son, .

When Marguerite and Lee came to New York,
Marguerite sald they were coming simply
to visit.

At that time Pic, his wife and son were
living with his wife's mother.

When Marguerite and Lee arrived, Pic took
about a week's leave in order to be with them,

When Marguerite and Lee arrived, relations
between Lee and Pic were very cordial. They
visited the Museum of Natural History and a
hobby shop, and rode on the Staten Island

Ferry.

When alone with Pic, Marguerite criticized
his wife.

During this period, Marguerite was providing
no help with the grocery bill. She became
offended when Pic mentioned this to her.

Mr. and Mrs. Pic would have been happy to
have had only Lee stay with them.

On one occasion, Marguerite and Pic's wife
had an arguement about the television set,
Marguerite antagonized Lee into pulling a
knife out of his pocket and threatening to
use it on Mrs. Plc. Lee also struck Marguer-
ite at this time,

Marguerite tried to pass this incident off
as nothing. When Pic attempted to speak to
Lee about 1t, Lee became hostile. Mrs. Pic - ™
told Marguerite and Lee they would have to

-leave the house ‘at this point.

When Pic attempted to talk to Lee about this,

Lee ignored him; the two have never had a

comfortable relation sjince.

When Lee arrived in New York, he did whatever
he wanted, regardless of what his mother had

-told him to do.
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Lee and Pic's wife had, prior to the kniZe
incldent, gotten along well together when
they were alone,

Lee very much liked the Museum of Natural
History.

Prior to the knife incident, Lee idolized
Pic.

Marguerite and Lee moved out of the Pic's
apartment in September or October, 1952.

Sometime Petween September, 1952 and
January, 1953, Robert came to New York to
visit Marguerite and Lee.

John and his wife were invited to Marguerite's
for dinner one Sunday while Robert was there.
Lee spoke to neither Pic nor his wife. He
refused to answer Pic's attempts at conver-
sation. '

When John was not present, apparently Lee and
Robert got along well.

During this period, Marguerite was working
in a Lerner's Dress Shoppe. When Pic visited
her, she would only complain about her
financial status and refused to talk about
how Lee was.

In February, 1953, Pic and his wife were again
invited to Marguerite's. As they walked in,
Lee left. Marguerite said that he was prob-
ably going to the Bronx Zoco. On this occasion
Marguerite informed Pic that Lee was having
a truency problem with the school officialss ™
She asked Pic how to overcome Lee's refusal

to see a psychiatrist.

Prior to 1950, there were no children of Lee's
age group in his neighborhood for him to play
with. He was more inclined to stay in the
house than go out and play.

Marguerite once told Pic that she had been dis-
missed from a Job because she didn't use under-
arm deodorant. In fact she did us it, but it
was lneffective. On other occasions, she
claimed to be leaving one job because she had
found & better one.

During the fall of 1955 and the winter of 1956,

. Marguerite called Pic from New Orleans by

telephone, stating that she wanted to visit
New York again. Pic apparently refused.
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In February, 1956, Pic joined the Air Force.

During the fall of 1958, Marguerite was
working at Cox's Department Store - at the
candy counter.,

During the fall of 1958, Mr. and Mrs. Pic
visited Fort Worth, during which time
Marguerite threw them out of her house =~
stating that she was getting even for having
been thrown out of the Pic's apartment in
New York. Since this time Pic has had no
contact with Marguerite.

John Hart Ely
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Pic went to Japan in 1958 (139). He was stationed there.

While in Japan he met his cousin Marilyn Murrett and they discussed

Lee Oswald. Apparently Oswald who had visited the Murretts in New

Orleans (140-141). He learned from her that Lee had gone to Europe.

(141-142) Shortly thereafter bhe learned that "Oswald had defected,"

to Russia. He sent a telegram to Oswald and asked him to reconsider
. his action (142). Pic returned to the United States in 1962; he was
stationed at Lackland Air Force Base. (146) Robert sent Pic copies of
some of Lee's letters which Pic turned over to the OSI (146). Pic was
under the impression that Oswald turned towards Communism or Marxism
while he was in Japan in the Marine Corps (147). However, Pic, of course,
had never heard Oswald assert any views along these lines (The last time
they had talked to each other was when Oswald was about 12 or 13 years
old.) (1k7).

Oswald and Pic returned to the United States around the same
time. Pic said that he heard from Robert about Lee's whereabouts. The
first time he saw Oswald vas on Thanksgiving of 1962. (149-150) Pic said
Oswald hadn't changed much and showed no hostility towards him as he had
the last time that they had seen each other. (150) Oswald told him that
he had worked in a metal work factory making about $80.00 a month while
in Russia. (151). Pic got the impression that Oswald was glad to be back
and he really didn't enjoy his stay in Russia. Oswald commented about the
hard 1ife they had there. (152) The Pics gave.Lee a coffee pot at that
time. (153)

Oswald related that in Russia he lived in a one-room apartment
and had no radio or T.V. (155). Lee appeared to be a good father and would
relieve Marina of the burden of holding the child and taking care of it.

-] (155) At that time Lee wore g sport Jacket and a tie and he was clean and

neat., (155-156) Pic didn't notice any altercation or disharmony between

L el T S cml e e e e - - - - —
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Lee and Marina, although they spoke in ‘Russian to each other so one

couldn't really tell. (156) Robert Oswald's wife told Mrs. Pic that Lee

did not permit Marina to wear lipstick or learn English. (156) (158)

In connectibn with Lee's having stayed at Robert's when he returned, Pic

mentioned that Robert would not let the press and T.V. contact Oswald.

Also Robert had a two bedroom house and when the Pics stayed there it was
working with metal

’ , very crowded. (158) It was Pic's impression that Oswald's experience/in
the Soviet Union helped him get his job as a welder in Fort Worth. (169)
Lee Oswald mentioned that he wasn't making much money but they were managing
to by by. (160-161)

Psychically, Pic indicated, Lee had changed quite a blt, yet
, Be hadn't seen him in 10 years (161). He seemed much more slender and
had materially less hair. (163) It seemed to Pic that Oswald remembered
his incident with Mrs. Pic since he more or less ignored her. (163) Pic
said he never saw Oswald drive an automobile. (16l4) Pic thought that
Oswald was right handed, as all of them were right handed. (166)

" During the several days that the Pics were in Fort Worth visiting
Robert,.they went fishing but did not go hunting. Pic said that in 1950
they had no firearms in the house. ﬁe didn't think Lee Oswald ever went
hunting at that time. (168)

Mrs. Pic told Seargeant Plc that Marina could not get along with
Marguerite. (169)

After Thanksglving dinner the Oswalds called some friends of
theirs who were probably the Gregorys and asked them to pick them up to
take them to the bus station. A young man came by and when Lee introduced

him he referred to Pic as his half-brother. This startled Pic since Lee

had never before referred to him in this way. (170) This young man was

e —— = - s .- - - -- C e e - . ———————— e . .- R -
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Paul Gregory. Pic sald at that time he told Lee Oswald that if he
needed any help to be sure to call on him, (173)
A day or two after Lee left, Robert and Pic went fishing.
At that time, Plc asked about Lee, and Robert said ﬁhat the FBI agent
Lee had seen had sald that Lee was doing pretty well at that time and that
there was nothing to worry about, and that all reports were favorable
.v‘ towards Lee. (179) He also said that he gathered from Robert that Lee
and Marina regularly visited them in Fort Worth and had dinner. (179)
At one point Robert Oswald's wife got the impression that Marina had been
married before she had married.Lee Oswald. This she gathered from some
gestures, although Marina at that time couldn't speak any English, so they
yerén't sure, although Robert said that he didn't think she had been
married before. (80)

Shortly before Christmas, 1962, Robert and his family visited
the Pic family in San Antonio. After that Pic did not see Robert at all,
although he has spoken to him on the phone and written him a few times
after the assassination. (181) The conversations were mostly confined
to the death of Lee Oswald and his burial. (183) The last time that Pic
had seen the Lee Oswalds was Thanksgiving day 1962 (184. In 1962 and
there had been no correspondence between the Pics and the Oswalds. (184)

Pic sald that he did not know of the New Orleans "Fair Play for
Cuba" incident until after the assassinétion and that had he‘known he would
have gone to the proper authorities about it. (185) He then identified
exhibits (185 seq.)

Pic said that after his mother's transaction around 1950, he
got the impression she was lntensely interested in trying to make money
(210-211). " Pic said "at that time . . . all she cared about was getting

4 a hold of and making some money in.some form or another. This is hef God

so to speak, was to get money and to get as much out of me as she could and
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as much out of Robert as she could.” (212) She also wanted money out
of Mr. Ekdahl (212). .Pic salid that "Lee was brought up in this atmosphere
of money problems and I am sure it had quite an effect on him." (214) '
There was than a discussion of correspondence involving Pic and Marguerite
Oswald concerning financial affairs. (215) One letter referred to Lee
Oswald taking singing and dancing lessons; however, Pic never heard any-
. thing further about this. (216) Pic felt there was an incentive on the
part of Lee and Robert to enlist in the military service as soon sas
possible to get away from their Mother. (217) He also felt that his
mother really exaggerated her financial problem, and that this whole
atmosphere had an effect on Lee Oswald. (218) Pic mentioned that Lee
ilept with his mother until around 1950 which would make him approximately
10 or 11 years old. (218) (This is in the same bed) However, in 1952
when the Oswalds stayed with the Pics, Lee did not sleep in the same bed
with his mother. (219) Pic indicated that Lee, Robert, and he got along
all right,'but did not get along with their mother and that their mother
¢ did not have any friends. (224-225) Pic sald that they had never been a
very affectionate family. (226)
Pic said that Lee had told him he had had a hard time in earning
& living in Russia. They had trouble getting the products that they needed.
(228) Pic got the impression that Oswald became disenchanted with Russia.
(228) Pic said that the only bitter feeling that he could recollect that
Oswald had concerned his dishonorable discharge from the Marine Corps. (228)
Pic got the impression that Oswald wasn't driving because he was unable to
obtain a driver's license due to his dishonorable discharge. (229) Pic
mentioned that when Oswald'was referring to having this situation corrected,

that is the dishonorable discharge, that he had mentioned the name Connelly.
(230)
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Pic sald that Lee as a child would rather play with Pic
and Robert than play with other children. He always wanted to go with
them. (232)

Pic feels that Oswald did not get out of the Marine Corps in
order to go to his mother since none of them would have done that. Pic
feels that he got out of the Marine Corps in order to defece. (233)

‘ Pic says that he remembers Oswald up until the age of eleven or
twelve and to him he appeared to be a normal healthy, robust boy who would
get in fights and still have his serious moments. (234) He regarded these
as normal fights and that Lee was not unduly beligerent. (234) Pic said
that as he became older, prior to enteriné the service, he became "slightly

..»C0cky and beligerent toward his mother. He never showed .an\y of this toward
Robert or myself." (234) Pic said that he and Robert all collected stamps
and they played chess and monopoly together when children. (235) After
the knife pulling incident Lee was never the same with him again. (236)

Pic felt that Lee impressed him November of 1962 as a person like someone
with a chip on his shoulder, whose main purposes were at that time were to
repay the government and get his discharge changed. However, it appeared

to him that he was 8 good father to his child. (236)

Richard M. Mosk
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DEPOSITION OF MRS. IGOR VLADIMIR VOSHININ
TAKEN IN DALLAS, TEXAS, MARCH 26, 196k,
BY ALBERT E. JENNER, JR.

Mrs. Voshinin is the wife of Igor Vladimir Voshinin
‘ who was deposed earlier. Mrs. Voshinin was born in Ryssia.
| She left Russla when she was one year old with her parents and
then went to Bulgaria and ended up in Yugloslavia. She is now
45 years old. She married Mr. Voshinin in 1940. She reported
that Mr. Voshinin was drafted into the Yugloslav army during the
war. She and her husband were then forced to go to Germany and
“then to Austria.. They were.in Austria until March of 1945. They
left as soon as Russian troops started approaching, and they were
liberated by American troops. They then came to the Unlted States,
and she was naturalized in 1955 along with her husband in New Jersey.
Mrs. Voshinin had attended the University in Yugloslavia and finally
received her Bachelor's Degree in geology in Brooklyn College in 1G53.
She later got a Masters Degree at Rutgers in 1955. They then went to
Texas in 1955. (4-17)

Mrs. Voshinin sald that they did not:know anyone when they
came Y0 Texas. When they first went to Houston they went to a Greek
Orthodox Church and the Priest introduced them to a Mrs. Jitkof's mother
and she directed them to George Bouhe in Dallas. They also met Mr. and

Mrs. Max Clark in Dallas. (16-19)

| @ -
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Mrs. Voshinin said that when ‘she first came here she
: ' was employed by George deMohrenschildt for half days and also by
Henry Rogatz for the other half of the day. She worked in the
capacity of a geologist. However, she only worked for deMohrenschildt
for a few weeks. She then worked full time for Mr. Rogatz until 1962.
She first became acquainted with deMohrenschildt when George Bouhe
' told her about him.
Mrs. Voshinin then gave an account of her knowledge of
George deMohrenschildt. (23-33) Mrs. Voshinin said that Mrs. deMchren-
schildt was definitely a liberél, but that George déMohrenschildt would
argue on either side depending upon whom he was talking with. (30-31)
M§he felt that he was a provocative personality. She also sald that he
was definitely mconventioﬁal or a non-conformist. (34)
Mrs. Voshinin said that she never met Lee Oswald. She knew
‘ that the deMohrenschildts pltied the Oswalds and tried to help them in
anyway they could. (36-37) Mrs. Voshinin said that her husband had read
the local paper about the arrival of the Oswalds, and that this coupled
with reports from others led them to decide that they wanted no part of
the Oswalds. (37-38) deMohrenschildt tried to talk the Voshinins into
seeing the Oswalds. (39-40) deMohrenschildt described Oswald as an
"idealistic Marxists." (40) Mrs. Voshinin had a number of other reservations ..
about the Oswalds. She was dublous of how Marina was able to leave Russia
with so few problems. (42) She also was worried by the fact that Oswald,
from what shé had heard, was not particularly happy to be back, and that he
. was not an anti-Communist as one should be after returning to this country

A from Russia. (43) Also she had heard that the Oswalds had a nice apartment
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in Russia which was not typical. (46) Thus, all these things seemed
. suspicious to her. Mrs. Voshinin e.lsq said that she had heard that
Marina had said that the Russians did not lilke Lee Oswald and the
workers actually hated him. (47-48)
Mrs. Voshinin was bothered by the fact that deMohrenschildt
‘ » went to Houston without any particular reason. She said that her friends,
the Jitkoffs, mentioned that they didn't want to see George deMohrenschildt
because he had been seeing a politically "unsavory character’ in Houston.
(53) .
Mrs. Voshinin said that she had seen a Ghana newspaper which
mentioned that "a well known philatelist, George deMohrenschildt" was
Hc’dming to Ghana. (61) George deMohrenschildt explained this by saying
that in his business - l.e. the 01l business - one had to conceal the
fact that he was a geologlst because of the competitive nature of his
profession. (62) Mrs. Voshinin described deMohrenschildt's travels and
business ventures abroad that she had heard about. (63~68) She alsc
described what she had heard about his Haiti venture. (68 et. seq.)
Mrs. Voshinin said that she had been visited by deMohrenschildt's
daughter, Chris and her husband, Just prior to Christmas of 1963. (77)
They had complained sbout Mr. and Mrs. deMohrenschildt being "pro-left and

against the United States." (79)

HW¥ 12640 DocId:59167862 Page 169



e

SUMMARY OF DEPOSITION OF :
- MRS, DONALD GIBSON: TAKEN
L BY MR JENNER .

P © Mrs. Gibson 1s the f'ojr‘ine',r A;i’exandra ‘Deﬁohrens_ehildt.“ She i«as

’ifermeriy married,te Gary Taylbr.tshe:is.tnenty &eare'old: 'Herbfather'

is Geo.rge_DeMohrenschildt (pg;_ 1-3). | | |
‘ S . | In 1962 Gary Taylor, tte.'ﬁhom .Mrs.‘.'Gihson w'as.m‘varried, was v_aorking as

'a part-time photographer Werking on afmovie; and driring,a baxi (4). 7
Mrs. Gibson said that Geor'g'e-"DeMorenechildt and his wife called her up
one evening at her apartment andtasked her 1if she wouie take care of
‘Marina Oswaid's child while she~(Marina‘Oswald)-went to the dentist
and éouldrshef(Marina)_stay overnight.at the Tajlerls since.she had two

- dentalDappointments'in'a row.. -She indicated that 1t was during the'summer-
. of 1962 but she c‘oul‘d‘not remember the fnoath~. This she dediéed Ifrom the
fact that 1t was very hot at this time (7) DeMohrenschildttsaidAthatv’
they didn't have any room for Marina at their apartment Mrs. Gibson!s
impression was that the DeMphrenschildts' had recently met the Oswalds!'.
Mrs. Gibson ascerted‘that 1t oceuredhon a ﬁeek—da&; DShe recailed that
thettelephone.caii_bccnred onvainight:and that-the next morning she met
Marina OsWald_nho came with Mrs;'DeMohrensehildt and the child (8-9).
.Arter Marina went to the dentist she stayed at the apartment all day and
remained with the Taylors overnighthintq the next,day (10;11).‘Mrs
Gibsonvstated’that she met Lee'ﬁarrey Oswald on the'evening of the first
| day that Marina stayed with her. He eame:along (11). Mre Gibson said

. : that Marina was not able to speak English and . that there were communication

- problems between,themg Mrs. Gibson just understood a few words in Russian.
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She said that Oswald spoke English to them but Russlan to Marina.
He also spoke Russian to the child (13).

Mrs. Gibson said that she took care of the child (June) while
Marina was at the dentist. Mrs. Glbson sald that she did not get
along very well with the child, since she was a difficult chlld to care
for (13-14). Mrs. Gibson saild that Oswald never tried to teach Marina
English because he did not want to lose his Russian. She also felt that
Oswald did not 1like the 1dea of Marina having more education than he did,
and he wanted her to remain soley dependent on him (15). Mrs. Gibson said
that Oswald never expressed any intention of returning to Russia; in fact,
he disliked Russia, just like he disliked the United States (15). Oswald
belleved in a sort of Socialistic and Utopian State (16). Mrs. Gibson
felt that Oswald wanted to be a very lmportant person without putting
anything into it and that he resented any type of authority. He also
resented people in high places (16-17). She felt that he was very rigid
in his ideas (18).

Mrs. Glbson sald that Oswald expressed dlsappolntment about Russila.
He apparently disllked Communism just as he disliked Capitalism and he
disliked Russia very much (18). He said that he had been quite sick in
Russia. He also sald that he was treated wlth a little more deference
than the ordinary Russlan person because he was an Amerlican. He sald that
he had had a terrible time leaving Russia and that "it scared him very
much"” (19). He sald that it took him a year to get out of Russia. He

further saild that "he was supposed to give up his citizenshlp and become
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_ 8 citizen of Russia to be able to work there” but he didn't do this and f
.he was still able to work there. He didn!t know why exactly, but they
'_~allowed him to work there anyway But they kept pressuring‘him to give '
.rup his citizenship‘to be able to work in Russia,'(l9)v He apparently
' o ’c'jla'imed. that he did not, want to give up his' Ameri'can citizenship. He
newer mentionedfhis attempted~expatriction (éb).
7 ' Mrs. Gibson‘Said‘bhat 1t was her-impression that dswald'met Marina
in Minsk and that 'he was working there in a factory that manufactered
television chassls, and ‘she said that ghe Shi hat he met her when he
was sick in the hospital It was Mrs. Gibson!s impression‘that Marina
'wanted to come to the United States very badly. ~Supposedly; this 1s
‘fthe reason that she married Oswald (21) Mrs. Gibson Said that'the
'marriage between'Leerand Marina was not altogether harmoneous (21);
A;They apparently.quarreled quite a bit. According to Mrs. Gibson she
heard .that Oswald frequently beat Marina (21)
Mrs. Gibson then described Mrs. Hall!'s fiance a man named Aler,
.(probably Alexander Kleinlerer) Apparently this Alex had numerous
arguments with Lee over the 1atter's treatment of Marina -One specificv
instant Mrs. Gibson remembered was when this Alex "told off" Lee at Mrs.
. Hallls home in'Fort WOrth. Apparently Oswaldls response was indignant;
'11n_fact, Mrs._Gibsonrthouéht there was.going to be a fight. When confronted
with,the statement‘about'his beating Marina~he Just replied that .1t was |
® nobody else's _busi'ne"ss. But he‘ d1d not deny that this had been' done (21-
23, | B ' o |
| ‘Mrs. Gibson said that she and her former husband frequently urged

Lee to teach Marina English however his only response was that he did not
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As to Gswald's personality, she described him as very rude and
as appreciative of nothing anyone did for him Apparently he never
thanked anyone for anything He just seemed to expect it (24)."Mrs;
Glbson felt that she and her former husband ‘had done many things for the
- ’ . :Oswalds and the only time Lee Oswald ever thanked them was. when they -
helped move . him from Fort Worth to Dallas (24) Mrs Gibson felt that
.Marina was appreciative, however Marina according to Mrs. Glbson was
iexceedingly lazy 4She would never‘help with.cleaning or dishes or any;
. thing while she spent time at the Taylors Apparently Mlena Hall
had the same’ complaint (25) K . |
Gibson said that Oswald visited the Taylors a number of times
“but that Marina only visited one other time in addition to thls time that o
she stayed with the Taylors Apparently Mrs DeMohrenschildt had taken
V Marina to the dentist on both occasions Mrs Gibson recollected that
".Marina took a bus home -on the afternoon following her second dental
'appointment. She was taken toithe bus station,by‘Mrs. DeMohrenschildt (26-
27). R o | -
| '“Mrs_; Gibson recollects that at the time of this first meeting; they .:,
were staying at a duplex (this could be Mercedes St. ) Mrs. Gibson then
sald that about two weeks after Marina was a guest in her house, her ex-
dhusband Gary Taylor and she went over to visit the Oswalds in Fort WOrth
'i at their apartment -This was on a’ Sunday afternoon She felt that this
- ‘ o ’took place in- early September or late August At this time the Oswalds were
not aware of the fact that the Taylors were going to visit them Mrs Gibson

.sald that she was not.clear on who was there. ,She said that 1t was possible
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that Lee'!s mother was Just leaving. Lee Oswald incidentially had
vlisited Marina several times during the two days that Marina first
stayed with Mrs. Gibson (28). This was the first occasion that Mrs.
Gibson met Lee Harvey Oswald. Mrs., Gibson recollected that some of
. the Russian colony from Fort Worth #isited later on that evening.
She thinks that Mrs. Hall and Alex were there., There were several
others there. She thinks that George Bouhe was there. Mrs. Gibson
then described the apartment as being rather nice and clean. There
was a living room, a kitchen, a bedroom, a bath, hardwood floors
good paint and it was a duplex. It also had a large back yard. The
furniture was run~down but it was useable (31). As to Lee Harvey
Oswald, Mrs. Gibson felt he was not a very clean person. While
Marina was fairly clean (32). Apparently Oswald was not too hard to
get along with as far as Mrs. Gibson and her ex-husband were con-
cerned. She felt that he (Oswald) did not seem introverted (32,33).
Oswald seemed to respect George DeMorenschildt. He seemed to get
along well with Gary Taylor. He also liked George Bouhe and ex-
pected a lot fram him. He didn!t seem to like Alexander Kleinlerer
(3L). She said that the Russian Comunity tried to help the Oswalds,
especially George Bouhe. Mrs. Gibson felt that Oswald actually seemed
to resent people that didn't provide him with things and that
George Bouhe was the one that stuck by him the most. Apparently
Mrs. Hall got "disgusted with the whole thing...with both of themt
‘ (3l) . Even George DeMorenchildt was disgusted with them (35).
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| She felt tha'b Dd*&orench:xld‘b didn't like the i‘ac'b tha‘b Oswald wasn't
able to st:.ck with the ch11d and mis'brea'bed h:.s wife and mistreated |
" other people. .. Morench:ldt was also agravated with Marina for
tak:mg these abuses. - Mrs. G:.bson recalled that Oswald saa.d he quit |
. 3 . h:.s :job in Fort Wor‘bh.v Mrs. G_ibson said that ehe and her husband

»took' Oswald to the TMCA ‘(36) ... She couln't recall the circumstances.
surrounding 'blvlis.v Mrs. Gibson seemed to recall the.t Marina stayed

with then at the tine that Oswald wes staying at the THCA (37).

" She recalls Mar:ma staw:mg with her a few days. The Oswalds visited

| “her during this YMCA period. Incidently .'b.hisl is the second visit of - N

 Marina to their house, Ab that time they vere living at 3019

FPairmont (38). Mrs. Gibson recalled at 'bh:l.s time tha'b Lee Oswald
. b’used to tell Gary Taylor how he- 11ked the job he had at tha'b tn.me (39)

At 'bh:.s time Mrs. Gibson said that she and her ex-hnsba.nd took the

'Oswalds out 1ooking for a place 'bo live :_n Dallas. ‘ |
Mrs. G:a.bson recalled Elena Hall hav:Lng been in an automobile ‘

: acc:.dent. Marina was w:.th Mrs.._Ha.'L’L before the accident and after
the accident, While Mrs, Hall was in the hospital Marina lived ab -
Hall's house (LO-L1). During this period, Mrs. TGibsoh recalls. that

Oswald“sperrb t:ilne at Mrs. Hall'shouse.- Mrs. G:Lbson recalls one _
evening when they ate d:mner over at Mrs. Ha é's house pr:.or to her -
accident with both Oswald and Alexander ICI.e:i.nlerer (hl) Mrs.
Gibson 'hh:mks that afver ‘this evemng_ ahe dropped _,Oswald off at |

@  inewia (2). s, Giboon reaffimed the fact that Oswald stayed
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at the Hall's house (13). As to the whereabouts of Lee oswald
between ‘bhe 19'bh of October and the 3rd of November 1962 Mrs. :

"Gibson felt 'bha'b Lee Oswald spent a good porbn.on of the t:n.me a'b

" Mrs. Hall's house. She also :md:.ca‘bed tha'b he spent a few even:mgs _

W:Lth George De Morench:.ldt, but tha:b she d:ldn"b know whe'bher he spen‘h

1‘/

a m.ght there (h3) However, it s a*recollection that there were' -

_ several nights when he, Lee Oswald, stayed over mght :Ln DeMorench:.ld‘bs |

- home (Lk). Mrs. Gibson also va@ely recalls Oswald having a room duri.ng
‘th:Ls per:.od. (L4) She seems to recall 'bhat Oswald ha.d a place '

vnea.r to tzhere he was working. Mrs. G:Lbson recaZL’Ls 1ooking for

someth:n.ng dur:.ng this per:.od 111 the Oak Cliff sec'b:.on but she

| doesn't recall whether she ‘was 1ook1ng for Oswald or not (Gary
: Taylor was 1ook:.ng for sometlﬁng along this l:x.ne.) She th:mks i'b

may have had sczmeth:.ng to do w:Lth the Oswalds (L6).
Mrs. Gibson recalls ‘the week~end when she and her ex-husband

« helped 'bhe ‘Oswalds move- into ’oheu.r-Elsbeth apar'tment. Shorbly after

Mrs. Hali came back’i‘rom‘the 'hospi'bal on" 'hhe 251:h'of October the
Tequors v:l.s:.'bed her and told Oswald 'bhat they wou.‘l.d help hJ.m move'
when he found a place, At th:.s time Oswald was not sbam.ng at the
TMCA and was not sta,y:mg at Ha:L'I.'s so 1t seems likely that he was
stay.mg someplace in Dalla.s (h8-h9) Mrs. G:Lbson recalls at’ 'bhns
time that Oswald came over to her house. They then dropped-of their |
child at her mother—in-law's .and then they wen'b to Fort Wor'bh to |

Mrs. Ha].'l.'s, a Lee and Gary went to rent a tra.:.ler, and she

' (Mrs. G:Lbson) stayed with Marina. Mrs. Hall was in New York at this =
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‘time. Alexander Kle:.rﬂ.erer was a.'l.so there.v The Taylors then took

the Oswalds to their a:pa.rjhm_ent. Apparen‘t.ly Mar:ma was no‘b very happy |
with the apartment. She’said that it was i‘llthy, vh:_'l.e Lee said that
it could be-fﬁed-up.~ Mrs, G:Lbson sadd tha'b at th'Ls time the L
Oswalds were arguing: Mrs. Gibsen descr:n.bed the aparbmezrb as "a :
hole" (51-52). She descr:Lbed the a;par‘lmen'b in de‘ba:l_'l. ('52) o Mrs.

" G:Lbson never visited 'bhe Oswalds at that Elsbethapartment aga:m.

Mrs. G:Lbson then gave an accounrt oi‘ same events in
her life (52-53) A J
The next time that Mrs. Gibson saw Oswald he came by her

house 'bo pick up a manuscrn.pt tha:b he had 1e.'£"b mth her. This was |

Gomma.ssmn Ebrh::.bit #95. A‘b one time Mrs. G:.bson had asked Oswald
_:i' he had wr:.tten anyth:l.ng on Russ::.a tha'b he could read and he said
“that he had a maxmsc:riptz; that ‘he had written on ln.fe,:l.n general,

‘in Rueeia. He brough’}. it over ane evening to her. Mrs. Gibson said

that he told her that he should publish it and he said that it was

not for people to read. In 'connection with the nianuscript he said

| that one reason why people could not move from 'bown to town was that
'bhe hous:Lng problem in Russia was so diff:.cult that once you got an |
| apartmen'b or a roam in one crby you had to wa:xt in l:Lne :Ln a.nother
-,clty to get housa.ng H therefore s you were not allowed to go from one
. c:.'by to another u:nless ;y'ou already had hous:l.ng and a job., However,

he said that it was easier for him because he was an American (5h-55) .
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- Oswald :unpl:.ed 'bhat he was freer 'bo move arou.nd 'l'.han Russ:.ans Were. Apparently

he sald that he had been to Moscow. He also sald that the Russian people .
- Were very'lmpressed w1th hls clothlng and that they dld not have the’ quallty
- or the style that he had. He also mentioned the scar01ty of fruits and
vegetables, and that he frequently told the Rn331ans about the Supermarkets
that we had (56-57) He werrt 1nto detall about his dlSCHSSlODS of Russ1a (57)
Mrs. G:.bson said tha.t one even:l.ng there was a k:nock a’o the door and
Mrs. Hall\and.Marina_and June were there., Mrs. Hall said thar she.had
brought Marina;and'the béh& to Darlas.bo have the child baptised. She
further. said'thatvLee Oswald objected so stronglf to having the baby
' baptlsed that they did thls secretly and they urged Mrs. Glbson not to sar,b
anythlng ‘about it. They also 1eft a box of clothes there for Oswald, smnce ;
it was his b;rthday (stald's b;rthday was Qctober,lB, at th;s time he must _
have been 1iﬁing at’the'IMCA)'(ES) Mrs. Gibson then'said that nossibly'Marina'
' did not stay with her while Oswald was at the IMCA as she ‘had earller said.
She said that she could not place the tlme when Merlna stayed w1th them.
-She knows, houever, that the stay was not over three or four days (60) She
. said that the bapt:!.sm was very ©lose to Oswald's b:rthda;y (61-60) The reason
‘Marina left the glft for Oswald at the Taylor's house was that they dldn't
want Lee’ t0 know about the baptism. The next day agparently'Lee came by and -
plcked up hlS glft and several days thereafter he came hy .and mentloned the ;’ 
baptlsm (62) Mrs. Glbson said that Oswald dldnit like the idea of ‘the -
baptlsm but; dldn't seem that terribly upset about it. (63)Apparently,
Oswald was ‘an athiest snd dldn't want anything to do wath religion. He
- said he dldn't belleve in relig;on nor in God (6h) , _
‘_ ' Mrs. Gibson said that Oswald expressed dJ.SllkB for the governor of Texas
. (Comally) (650 Mrs. Glbson sald that no reason Whldh she. cazld recall was .
g;ven.' Oswald Just dldn't like him She said that Oswald never sald a word
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about Kennedy.' ’She"e.ls%‘ aéid that Generel Walker ‘was pever 'discus'sed"(éé) :
Flrs. Gibson sa1d she didn't know Mrs. Ha.'L'L unt.il she met her through

‘Mar:.na Oswald (69) Mrs. Gibson recalls that Mar:ma was 1:.v:mg m.th the Halls

at the 'b:une Mrs. Hall had her acc:Ldent. (70) Mrs. Gibson sa:.d also tha'b '

wh:Lle Lee was at the YMCA apparently Marina could not have 'been stay:n.ng with
her at that t:.me. Mrs. G:.bson aJ.so reca.'l_ls that Ma.rma stayed a'b Mrs. Hallts

house after Mrs. Hall's acc:.dent She sta;yed 'bhere bei'ore Mrs. Hall's accident .
because of the. bapt:.sm. So, -t.his lea.ds her to bel:.eve that Marina. was there
the whole t:x.me. 3 e

Mrs. Gibson separa.ted fram her husband and left. Da:Llas in late November,

'5'1962.

_ Mrs. Gibson seems to recall that at the time Marina 'spen'b three or four

» . days at her house occurred in the per::.od before she wen'b to Mrs. Halltls house,
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Just after Lee Oswald quit his job in Fort Worth since she recaJJ.s people
looking i‘or- a place for Marina to live while Lee was aob-hunt:mg (72-73) Jrs.
Gibson suspects'tha‘b Marina sta;y'edeith her from the 8'bh of October until the

12th of Octo'ber, 1962, 'because th:n.s is the period of Lee's unemployment (73)
She reca.'l.ls Bouhe having lent them money (73—711) .

As to Oswald sta.y:.ng at. a place on North Beckley (wh:.ch is what Garxr
Taylor indicated) Mrs. G:.bson said that it is poss:.ble because that 1s near the
river she recalls loolcmg in the area near the r:Lver (7h) Mrs. Gibson is not
‘sure but she thinks that Marina may have had dental eppomtments other than
those connected with the so~-called August" visit; in fact » this could have been
another reason why she stagred"witri her in October (75) Mrs.Gibson thought that
Mrs. Hall was aware of the fact that Marina stayed a‘b her hame (76). Mrs.Gibson

" said that she was aware oi‘ the fact that Lee Oswald gave her -gpartment and her

telephone mumber When._he_was seek:mg employment in Dalles.Aparently he had

' asked Gary Taylor! s permission and Gary indicated his approval. T.his was
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1n»Mrs. Glbson's presence. She

believes this occurred prior to his job at Taggers on the 12th of -

. October (77).. Oswald had said that he needed to establish a residence

anyplace where people could get in touch with him Mrs Gibson recalls
that Oswald did spend a good portion of his time at the Hall's when Marina

was there (78) While Marina stayed at Mrs Hall's Mrs Gibson indicated

_ that Oswald had:not stayedlin Fort Worth and thatwhe;must have stayed 1in

‘ Dallas, but she COuld not recalIGWhere other than'the'YMCA'(7-9) “infact

N

-she was ‘Sure that he stayed in Dallas during this period of time because
he indicated that he went to Fort WOrth by bus on Friday and came back

on Sunday (79)

>

Mr Gibson didn‘t recall Gary Taylor picking up Oswald at the YMCA

‘(80) She said that she never. saw Oswald take m drink and did not think

ot

that he smoked She said that Marina smoked surreptiously because Oswald

objected to smoking Oswald also did not like to see her wear make -up (80).

- Mrs. Gibson said Oswald read quite a bit Apparently, DeMohrenschildt

had given him books to read and he was‘interested.in them. "She

recalled the bo k Animal Fa'rm (81') 1981# Was another book that Oswald

.read. Apparently Oswald had read it before but when DeMohrenschildt gave

him the book he said_that he wanted to read 1t again (82). He also read The

Rise and Fall of the Third Reich, Mein Kamph, and a book by Marx (83).
Mrs. Gibson recalled a NataSha, She was a-friend of the
DeMorenchildtst!.. SheiwaS'married and 1lived in Dallas. Mrs. Glbson

didn't recall if Natasha knew Oswald or not. . Apparently, Mrs. Gibson

. in one of her FBI interviews;‘speculated-that»this Natashaxwould know
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Oswald since she was in the Russian community (83).

Mrs. Gibson did not believe that Oswald stayed in the
apartment before Marina moved in (85). According to Mrs. Gibson,
Marina Oswald was not political hut was religious (85-86). Mrs.
Gibson felt that Oswald was very quick-tempered (86). He often

‘ ridiculed the Taylors when they argued with him. Mrs. Gibson
felt that Oswald was intelligent, articulate, argumentative, and
"could make almost anybody belleve what he was saying." He was
also very strong in his convictions (86).

Mrs. Gibson was quite clear that Marina Oswald did not stay at her house
two weeks (Gary Taylor had sald two weeks and in one of Alexander's

interviews she had said two weeks.,) (88).
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Richard Mosk

DEPOSITION OF VIADIMIR VOSHININ
TAKEN IN DALLAS, TEXAS ON MARCH
26, 1964 by MR. JENNER

Mr. Voshinin is an engineer and lives in the Dallas area. He
is 58 years old and was born in Russia. As a result of the Russian
revolution, he and his family left Russia and ended up in Yugloslavia,
where they lived up until World War II. 1In 1942 he was forced by the
Germans te participate in their forced labor program, and he escaped
and remained in Austria close to Yugloslavia. By the end of the war
when the Communists were getting close, the family went west and met
up with the American army. He was married in 1940 in Belgrade, Yugloslavia.
He came to the United States in 1947 and was accompanied by his wife,
He first settled in New York City. He has a Bachelor's Degree in
Civil Engineering from Brooklyn Technical Institute in 1955, He was
naturalized as a United States Citizen in 1955 in New Brunswick, New |
Jersey. The only other member of his family that is now in this country
is his father. The Voshinins came to Dallas in 1955. They did not know
anybody but, met Mr. Raigorodsky and Mr., Bouhe through the church, (pp 1-15)
Mr. Voshinin felt that George Bouhe was always trying to get involved
in everybody else's affairs and thus people resented this (16). He didn't

suspect him of any Communist leanings. Mr. Voshinin's initial acquaintences

- came from those who attended his Greek Orthodox Church in Dallas. Mr.

Voshinin indicated that the Greek Orthodox Church in Dallas was the
focal point for the social intercourse among the people of the so-called

Russian community in Dallas. (21-22) He said that Mr. Bouhe even kept

DocId:59167862 Page 182



files on everybady. (22) Mr. Voshinin said the so-called Russian
community was not composed of just Russians. There were also
Yugloslavs, Levanese, Estonians and Latvians in addition to Russians.

’ ‘ Also the Russian‘s were divided into the various areas from which they
came and many had had former Austrian or Polish citizenship. Actually
there are two "'groups' since there were two main Green Orthodox Churches.
(26)

Mr, Voshinin said that Mr. DeMohrenschildt was in the Dallas
area prior to 1955 when he, Mr. Voshinin, arrived., Mr, Voshinin then
gave an account of what he had heard about DeMohrénschildt's background,
from DeMohrenschildt and from others. (27-34) ’Vbéhinin said that he met
up with the DeMohrenschildts because his wife (Voshinin's wife) was a
geologist and was looking for work, and Mr. Bouhe mentioned that there
was a "Russian geologist" in the area. That happened to be Mr. DeM. (33-34)
Voshinin said that his wife worked in DeMohrenschild's office for a while.
She also worked for Mr. Henry Rogatz at the recommendation of DeM. (34)
Voshinin said that DeMohrenschildt does not know everything about
his present wife and that he is very curious about her. Voshinin said
" that every time she, Mrs. DeMohrenschildt, meets some Russian from
China she doesn't want to talk to them at all. (37-38) Voshinin said that
DeMohrenschildt was a man who exaggerated quite a bit. He said he never
. believed 100 per cent of what he said. (43) Voshinin then described
. DeMohrenschildt's travels. (41-49) Voshinin said he heard about the
DeMohrenschildt trip to Latin America from Mr. & Mrs. Sam Balla. (50)

Mr. Voshinin then brienfly discussed George DeMohrenschildt’s present
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activities in Haiti., (51-53) &he Voshinins did not see the DeMohrenschildts
after the spring of 1963. (54) The Voshinins said the DeMohrenschiidts
are the most unconventional pe;ple he has ever seen. (57)
Mr, Voshinin said that Mr;. DeMohrenschildt £old him that her

. first husband, a Mr. Bogoyavleﬁsky, was a membexr of the Communist youth
organization in China. (59-60)' Voshinin said that Mrs, DeMohrenschildt
said that when they came to the United States they broke all ties with
the Communists and since then neither she nor her former husband have
had anything to do with the Communist party. (60) However, Mr. Voshinin
said that she, Mrs. DeMohrenschildt, was always praising the Chinese
Communist regime. She said they were doing a lot of good developing
China. (60) However, he said that Mrs. DeMohrenschildt told him thet
she was not spreading Communist Propaganda because "they shot my father."
(61) Voshinin also said that Mr. DeMohrenschildt praised the Yugloslav
Comnunists when they returned to this country. (63) Voshinin described
the DeMohrenschildts as "leftists". (64) Voshinin had heard about them
from the newspapers which mentioned an American defector to the Communists
coming back to live with his Russian wife. (65) A Mr. & Mrs. Max Clark
had told the Voshinins that they had met the Oswalds and found thenm very
unpleasant. (65-66) The beMohrenschildts tried to intorduct the Voshinins
-to the Oswalds, but after reading about them 4nd hearing about the Oswalds
the Voshinins declared that they did not wish to meet them. (67)

| . ‘ Voshinin said that the DeMohrenschildts were frequently trying to
help the Oswalds, but there was one time when he was very bitter about

Oswald and that was when the latter beat up his wife. (67-68)
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Voshinin described DeMohrenschildt as very argumentative.

He gave as an example the time when DeMohrenschildt spoke to the
Bohemiam Club in Dallas and praised the Nazis. Mr. Voshinin thought
DeMohrenschildt was attempting to provoke shock. (69-71)

Voshinin then listed some people who would know DeMohrenschildt
quite well. They were Mr. Basil Zavorico, a fellow named Cronomare,
Mr. Paul Raigorodsky, a Mrs. Théodore Graff, and Mrs. & Miss Leslie.
(72-75) Voshinin said that the]DeMohrenschildts were going to Housten
about every two weeks. For some reason the Voshinins thought this was
strange since he did not have any business there whatsoever. (75-76)
Voshinin also said had heard that Mrs. DeMohrenschildt wanted to sell
her fashions to theRussians, and that they went to New York to the
Soviet Consulate but the Russians turned Mrs. DeMohrenschildt down. (78-
79) Voshinin said that most of the Russian immigrants would not deal
with the Soviets at all. Voshinin said that theée trips to Houston
took place in 1962 and 1963 up until the time the DeMohrenmschildts

left for Haiti. (80)
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DEPOSITION OF MRS. IGOR VLADIMIR VOSHININ
TAKEN IN DALLAS, TEXAS, MARCH 26, 196k,
BY ALBERT E, JENNER, JR.

Mrs. Voshinin is the wife of Igor Vliadimir Voshinin

‘ who was deposed earlier. Mrs. Voshinin was born in Russia.
She left Russia when she Qas one year old with her parents and
then went to Bdlgaria and ended up in Yugloslavia. She is now
45 years old. She married Mr. Voshinin in 1940. She reported
that Mr. Voshinin was drafted into the Yugloslav army during the
war. She and her husband then were forced to go to Germany and
then to Austria. They were in Austria until March of 1945. They
left as soon as Russian troops started epproaching, and they were
liberated by American troops. They then came to the United States,
and she was naturalized in 1955 along with her husband in New Jersey.
Mrs. Voshinin had attended the University in Yugloslavia and finally
got her Bachelor's Degree in geology in Brooklyn College in 1953.
She later got a Masters Degree at Rutgers in 1955. They then went
to Texas in 1955. (4-17)

Mrs. Voshinin said that they 4id not know anyone when they
came to Texas. When tliey first went to Houston they went to a Greek
Orthodox Church and th« Triest introduced them to a Mrs. Jitkof's mother

) and she directed them "o (‘eorge Bouhe in Dallas. They also met Mr. and

Mrs. Max Clark in Dalles. (16-19)
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Mrs. Voshinin said that when she first came here she
was employed by George DeMohrenschildt for -half days and also
by Henry Rogatz for the other half of the day. She worked in
the capacity of a geologlst. Hcwever, she only worked for
DeMohrenschildt for a few weeks. OShe then worked full time for
Mr. Rogatz until 1962. She first became acquainted with DeMohrenschildt
when George Bouhe told her about him.

Mrs. Voshinin then gave an account of her knowledge of
George DeMohrenschildt.(23-33) Mrs. Voshinin said that Mrs.
DeMohrenschildt was definitely a liberal, but that George DeMohrenschildt
would argue on either side depending upon who he was talking with. (30-31)
She felt that he was definitely a provocative personality. She also
said that he was definitely unconventional or a non-conformist. (34)

Mrs. Voshinin said that she never met Lee Oswald. She knew
that the DeMohrenschildts pitied the Oswalds and tried to help them in
anyway they could. (36~37) Mrs. Voshinin said that her husband had read
the local paper about the arrival of the Oswalds, and that this coupled
with reports from others led them to decide that they wanted no part of
the Oswalds. (37-38) DeMohrenschildt tried to talk the Voshinins into
seeing the Oswalds. (39-40) DeMohrenschildt described them as "idealistic
Marxists." (40) Mrs. Voshinin had a number of other reservations about
the Oswalds. She was dubious of how Marina was able to leave Russia with
so few problems. (42) She also was worried by the fact that Oswald, from
what she had-heard, was not particularly happy to be back, and that he
was not an anti-Communist as one should be after returning to this country

from Russia. (43) Also she had heard that the Oswalds had & nice apartment
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in Russia which was not typicel. (46) Thus, all these things seem
suspicious to her. Mrs. Voshinin also sald that she had heard that
Marins had said that the Russians did not like Lee Oswald and the
workers actually hated him. (47-48)

Mrs. DeMohrenschildt was Lothered by the fact that DeMohrenschildt

‘ went to Houston without any particular reason. She sald that her friends,

the Jitkoffs, mentioned that they didn't want to see George DeMohrenschildt
because he had been seeing a politically'unsavory charecter™in Houston. (53)

Mrs. Voshinin said that she had seen a Ghana newspaper which
mentioned that "a well known philatelist, George DeMohrenschildt" was
coming to Ghana (61). George DeMohrenschildt explained this by saying
that in his business - i.e. the oil business - one had to conceal the
fact that he was & geologlst because of the competitive nature of his
profession. (62) Mrs. Voshinin also described DeMohrenschildt's travels
and business ventures abroad that she had heard about. (63-68) She also
described what she had heard about his Haiti venture. (68 et. seg.)

Mrs. Voshinin said that she had been visited by DeMohrenschildt's
daughter, Chris and her husband, just prior to Christmas of 1963. (77)
They had complained about M?. and Mrs. DeMohrenschildt being "pro-left and

against the United States.” (79)
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‘ DEPOSITION OF FRANK PIZZO
' IN DALIAS, TEXAS, ON MARCH 31,
1964, BY ALBERT E. JENNER, JR.

Mr. Pizzo is now a resident of Dallas, Texas. In 1960,
he was in the automobile sales business in Providence, Rhode Isand.
® | In early 1963 Mr. Plzzo, his wife, and his 5 year-old boy came to
Ruskin, Texas and theﬁ came to Dallas in May of 1963 where he has
since resided. He works for a car dealer in Dallas. (100-106)
Mr. Pizzo said that some time in November; prior to the
assassination, one of the salesmen, Albert Bogard, took a man who
*.}ooked like Oswald, on a demonstration ride. This man was interested
in buying a car; however, he couldn't afford a down payment. The man
said that he would have the down payment in a couple of weeks. Mr. Pizzo
._ said that he told Bogard to "follow him up" - that is use him as a
prospect and call on him later. (106-11L4) Pizzo said he saw him briefly.
° On the afternoon of the assassination someone overheard Bogard
say, “wéll, there goes my prospect" when he heard the name Lee Harvey
Oswald. (117) Mr. Pizzo said that théy tried to find a write up of the
deal, but could not find anything. (118) Mr. Pizzo said Bogard told
them that he threw the card with Oswalds name on it away on the day of
the assassination. Mr. Plzzo said that when they were discussing this'
after the assassination Bogard had said "well you should remember because
when I took that man for a ride, he drove like a wild man . . . he drove
. s0 fast, he scared the day lights out of me. Don't you remember me coming
back and saying how mad I was?" (119) Pizzo said he couldn't remember this.
Later on that particular weekend, Pizzo sald he saw Oswald on TV and

= ' seemed to recognize him. (120-121) When showed commission exhibits 451 &
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- | 453-456 Mr. ‘Pizzo did not make any identification of Oswald. When
. asked to indicate on Pizzo exhibit U453(a) which person depicted on
the exhibit that most resembled the prospective customer that was
brought to his office door by Mr. Bogard, he indicated that he was
not positive. Pizzo felt that some of the men shown him in pictures
had more hair than the men he had in mind. (Apparently some of these
‘ pictures were of larry Crafard.) Mr. Pizzo sald that the pictures of
Oswald on television and in the paper reminded bhim of the man he had
in mind because of the hair line and the physical features and the
t-shirt. (126) Pizzo then made further identification and descriptions.
(128) The person he remembered was between 5'7TY and 5'85" but "a sort
. Of round forehead and that V shape . . ." /meaning hairline/ (130)
Mr. Pizzo said that he could not swear that the man pictured in Pizzo
= exhibit 453c that is Lee Harvey Oswald was the man he saw on that day
. in question. (133) Mr. Pizzo also said that he could not recall the
statement that Bogard related concerning the wild driving. (133) Mr.

Pizzo said that Mr. Bogard was & man who on occasion departed from his

usual practice of making out a prospect sheet. (135)

®
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DEPOSITION OF PAUL RAIGORODSKY
. TAKEN IN DALLAS, TEXAS, MARCH 31,
1964, BY ALBERT E. JENNER, JR.

Mr. Raigorodsky was born in Russia and lived there until
1919 when he "escaped" into Czechoslovakia. He said that he fought
‘ against the Balshevik armies. He then came to the United States in
1920. Mr. Raigorodsky is 65‘years old. He served in the United
States Air Force during World War I and received an honorable dis-
charge in 1922. As & result of his having enlisted in time of war,
he became a full fledged citizen. He then went to the University of
Texas and graduated in 1924 with a degree in Civil Engineering. He
"tfien worked in Los Angeles. He was married there in l92&. He went
to Texas during the 1920's where he operated gasoiine plants and re-~
. finiries. During World War II Mr. Raigorodsky organized the department
of Natural Gas and Natural Gas Industries for the United States.
Raigorodosky was divorced from his wife in 1943. He has two daughters.
Raigorquky has lived 1n the Dallas area for a number of years now.
He traveled throughout Europe in 1952 on a Jjob in connection with NATO.
(1-15)

Mr. Raigorodsky said that he is an inﬁegral part of the so-
called Russian comuni£y in Dallas. He said that he generally becomes
acquainted with all Russian lmmigrants that come into the Dallas area.
One of his sources 1s the Tolstoy Foundation which is in bringing refuges
into this country. (15-18) Mr. Raigorodsky said that he is definitely an

anti-Communist (19) He said that he is also very active in the Greek
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Orthodox Church in the Texas area. Mr.°Raigorodsky agreed that one
of the immediate sources of obtalning acquaintances in the community
by refuges who came ﬁhere was through the church. (22)

Mr. Raigorodsky said he heard about the Oswalds from Mrs.
Max Clark and that he had heard that the Clarks had said that "here
is a Russian married to an American and they don't even have milk for
the baby." (26) So as a result the Ryssians provided the necessaries
for Mrs. Oswald and the baby. Raigorodosky said that this is a perfectly
normal thing in the community. It is often handled through the churches.
(26) o

Mr. Raigorodsky said that he never heard of the Oswalds prior

NEP the assassination. (27) Mr. Ralgorodsky read into the record a

document entitled "Some historical information concerning St. Seraphim
Eastern Orthodox Church." (30-31) He discussed the split between the
two Greek Orthodox Churches in Dallas. (36) Raigorodsky has since heard
that Marina had her child Baptized in St. Seraphim's Church. (42)

Mr. Raigorodsky sald that he met Goerge deMohrenschildt in
Dallas when he, Raigorodsky, came there sbout 15 or 17 years ago. (u4k4)
Raigorodsky than gave an account of what he knows about deMohrenschildt.
Mr. Raigorodsky sald that he had heard the present Mrs. deMohrenschildt
had "a low opinion of our form of govermment.'" (50) Raigorodsky said that
he was influential in éetting George deMohrenschildt to become a member
of the Petroleum Club. (53) Apparently, some members of the Russian
cammunity resented the fact that deMohrenschildt did use the church fac-

1lities but never supported the church financially. (55) Raigorodsky knew

nothing of deMohrenschildts political views other than the walking trip
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in Latin America. Apparently deMohrensthildt bragged that he had

. met Mikoyan. (56) Raigorodsky called deMohrenschildt a "non-conformist."

‘ (56) He said that deMohrenschildt speaks Russian. (56)
| Mr. Raigorodsky sald that he had some small stock deals with
deMohrenschildt that had failed. (58) Raigorodsky said that deMohrenschildt
tried to get him into business with him in Haiti. (58) Raigorodsky re-
’ ported that deMohrenschildt was a consultant to the Yugloslavian govern-
ment and was sent there with the blessing of the United States government.
(60)
Raigorodsky said that he didn't think that deMohrenschildt had
the reputation of a truthful person. He felt that he had a reputation
'.gf having bad morals and bad character. (61) However, he was considered
to be a man capable in his profession. (62) Raigorodsky said that he
™ knew of business interests that deMohrenschildt had in Houston with the
‘ Brown brothers, Herman and George. (63)
Raigorodsky said that deMohrenschildt is the type of person who
ﬁould help out the Oswalds in order to show what a "grand person he is."
(67)
| Raigorodsky said that didn't seem to indicate that deMohrenschildts
business venture in Haiti was in any way 1lligimate. (70) Raigorodsky
sald that he did not participate in any of deMohrenschildts activities
in Haiti. (74) Mr. Raigorodsky then described the correspondence he had
with deMohrenschildt concerning the Haitian venture. (77) (et. seg.)
Mr. Raigorodsky recalled hearing about a party at which deMohren-
. schildt brought the Oswalds. He said that there were several other members
of the Russian community there, including Mr. George Bouhe and Anna Meller.

(80’ Raigorodsky then identified the various documents that related to the

! ‘ deMohrenschildts business venture. (83 et. seq.)
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f2lfEl APR 24 1964

. Jopes M. Josofl
Pubiie Relotisms Direster
Trereler's Afd Saciety
20% Faot IND Strect

Bev York, Few York

Bapr M3te Josoff:

mﬁgwmwmx@&zmmﬁa&eﬁmm&mm
Comieaion 1if you would osnd us any mbarisls o files comsexming
Lee Harvey Ogveld whdeh you ooy hove dn your posscssion or under
youy contnel.

He would liks to have the origimnis in cur porusnsnt file.
IP that 4o not possidble ve vould, of course, meks ocples and rotuwn
the oviginnls to yo.

Weuld you plesse imdicate im 8 covering letter or affldvelt
t&zaﬁmb@wemweﬂaﬂm@e@mhwmwa@mmﬁa and
thot the asberials vhieh you do formwmpd i gl) of the mabterials
concerning Oswald which you hnve bewn able o locade.

Thonk you for gm cooperatbicn fa this mebler.

Sincerely,
SIGNED
cc: Mr. Rankin Perddn
M, Willeps géale Soampel
mo MOBK / -~
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mplayaced Comitesion 08fics o Imllas. Vo heve peseival mgszém«
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wspedrriag Laa W@yﬁwwm %im% the Port Porth DFflee of the Toana
Wwﬁ Swopineian Dude

te e meat apmreelatdve of your wdsidimeed wosperedion
with ths Dosnlenice.

Blaseveky s
x‘h'f {ﬂ’fg
J- c.@”“‘

Gonuped Fm&a@.

ees Mr. Rankin

Me, Yillens
Mr. JW
Mr. Mool
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Hr, J. fdgay Bovvos

Besoter

Peferel Buresa of Invasbigation
United States Depavisent of Justiice
EM&% ﬂ), 4_3,9 e

Vowy Bp. Hopver:

Yould yua plesss obtedn foF us o vupy of the
boeptissad sertificete of June Lve Ugueldd. m Laptige,
a8 for 89 vo gy, occured ot the 60« Sovaphim Dagkew

R Bre @esd aggrwmﬁw of youy wn%im&ff.
cs&s&m&i@a with the Cosdesisg.

SIGhED

Gensral Comsel

ce: Mr. Rankin
Mr. Willens
Mr. Mosk
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JLR: Rtz ed JUN 2 1964

e, Jo Eigar Dotver

Hareotay

Fodernd Burssu of m‘*ﬁ“‘g‘mm
taited Stotes Depnrtmen
¥eahdngton 85, 2. .

Ticay Bp. Hoovor:

Ghorsly eftar Toe Gavald returnsd 0o fort ¥ovth, Toxss
on June, 1382, Bo sought aplaypest st the Paxss Loploywest
Coumtesion Bifive in Foab Yorth. He subssguontly wentb W bhe
Prployesnt Coondodion 08fice in Ballss. Yo live pescived suplisg
of the peiocds fron the Dedles Offize.

Ssud yos plonss btain for wo coples of alk of ¢bs yesords
,awa;mm_a Lo Harveyiilowslt What the Porg Worth 000452 of the Yeiae
st Commdsaiah hes.

rf:z ok szm& apmresistlve of pour sublnded sooparstics

Stussrady,

ge: Mr. Rankin

Mr. Willens
Mr. Jenner
Me. Mosk
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 RKre Je Eigaw Bocver
BV § IR LR
Foldersl Buassea of Inveigtigstiam
tnited Stutes Department ol Justise
Waoblngian 20y Dc Ce '

Dear ¥r. Hoowoert -

Snortdy altar Los Uswald Teturmsd v Ford worth, Texie

. S e Juney 1502, he swagkt mlu,...m?. wh Lo TW& Suployacnt '
‘K " Comissien Gifise in Furt orth. iz cubseguently weab to $hs
0 L Paployeent Coasissiom O€fize i Dalluife He kive Poredved cupius

@,; 1 of tho Teunis froa the ellus Ciflses
G{. L | Would you please chisla 2T us euples o wll of ths Teswrda

: ‘}D. VO comeerning Loe Harvey(iewald thsd the Purt warth uiflie of the Tuxas

IEploysent Cossissicn hiese

' Yo ara weed Wmmtﬁw ﬂf gw eoticaed am;wrmim
uuh m cmmmn. .
‘ﬂinuﬁrgly,
e C e L Jo ise Banida

‘e63 Mr. Renkin
Kre wvillens
Mr. Jenncr
Mr. Mcsk

HW 12640 DocId:59167862 Page 199



Typed: T/29/64
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JIR:REM:e§

Hr. H. %ﬁx@i’wz Banders
Unitod States Athtorney
Byyan and Breasy Strocte
Dallan, Texap

Doanr Hr, Ssanderst

nolosed ip an aﬁ"mﬁwi $o bo signed
by fiv. Roy Sansom Truly, Supor intendent of &M

Pezas Sohaol Book Dopository Bullding in Daliss
0 Yeuldd you e good cnovgh 9 toe that ,
B, Tyaly olens thils ofTidevit and has 36 notarised.

e would approciszte the return of this
affidsvit ag So0n as possible.

Thank you fop your conbimed coopuratian.

Sineevely,
SIGNED

3. loe Paniin
Semorpl Soungel

Enclosure {1}

cc: Mr. Rankin
Hr. Willens
Mr. Redlice
¥r. Hosk
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FIiLE No. CO-2-34,030

TREASURY DEPARTMENT
UNITED STATES SECRET SERVICE

NEW YORK, NEW YORK

MAIL ADDRESS: TELEPHONE NO.
P.O. BOX 804 : REcToRrR 2-9100
CHURCH 'STREET STATION EXT. 204

NEW YORK, N.Y. 10008

June 18, 1964

.' Mr. Albert E. Jenner, Jr.
Assistant Counsel
President's Commission on the
Assassination of President Kennedy -
200 Maryland Avenue, N. E.

Washington, D. C., 20002 , <y,
: 7ficg,q_//7L7€/cQL/
Dear Mr. Jenner: .

Transmitted herewith is deposition of Mrs. Donald
Gibson which you forwarded to this office with letter dated
June 15, 1964.

Mrs. Gibson was given this deposition on June 17,
1964 and it was read by her in the presence of Special Agent
Alfred Wong of this office at the Harlem Valley State
Hospital, Wingdale, New York. As you will note, Mrs. Gibson
has signified that the disposition has been read by placing
her signature on the back of page 89.

Very truly yours,

A. B. Whitaker
Special Agent in Charge

Enclosure
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. Juses Mo Jogol?
CPublic Relablioms Dlrestor
Teavelsrds J26 Eozlety

20k ool ;;\‘,,"" Sragd

Bev Yors, Hsv York

Doay Meo Jooefls

-y g A .
¢ '..'Q:.zl by very helzd ,,1

s oyl of e ??"a?*wr-% !

ﬁd

PEy t-....v-\-"li-
"Corzipoicn LF you woeld ging w tals of £ilss cqncorning

wt ‘_.

o Loy IRpvay C:.-mﬂ which yee y &&"éf" 3.:-3. é?uai’ posssssion or unday
‘ ' goue eunabiiole o

erla}si?% serrsnerd Flle

Ve wonld Qiks o have e @
vurney ueks czg;,igs end z:e‘smﬁs :

“IP that is pot ;,a&ﬂ&"!l\. 'u,".‘ woudd, of
Pl exluinalsn 9 Fode

Yould yeu plesss dndionls in & covsring letlor O es;ﬁrl:it
hsd wu Nave coused & t‘""ﬂmg‘-:: sogzeh 9 > of your il cz asd
thet the materials vhdeh you.ds forvead 8 013 of ke ”uw:'i

‘ coma.mms Soeald xyh}:*b yeu have bawn able to locate.

Thank you for your cooperetica in this matlew.

. ee: Mr. Rankin v . : Jo lze Ronkén
dr. Willens . o Gemayal foumsel

HW 12640 DocId:59167862 Page. 202 .



